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Desenvolupament de la sessió  
 
La presidenta saluda els assistents i obre la sessió. 

Tot seguit recorda el funcionament de les audiències públiques: es donen paraules de 
cinc en cinc, cada paraula té com a màxim cinc minuts, després contesta la regidora; 
després de la intervenció de la regidora, les persones que han intervingut prèviament, si 
volen, poden tornar a fer ús de la paraula durant un minut com a màxim. 

Així mateix, explica que el primer bloc d’intervencions canvia en cada Audiència, o bé es 
comença pels particulars o bé per les associacions. En aquest cas, indica que, com que a 
la darrera vam començar per les associacions, començaran pels particulars. A més, 
assenyala que sempre es comença per aquelles persones, siguin particulars o 
associacions, que han fet la sol·licitud prèviament, a través de la pàgina web o a través 
del correu electrònic.  

Finalment, informa que les persones que han d’intervenir han d’aixecar-se i parlar des de 
davant, perquè el micròfon en alguns llocs de la sala no funciona. 

A continuació, dona la paraula al senyor David López, com a particular.  

El Sr. David López Heras (en nom propi) 

Bueno, ¿qué tal? Yo he hecho varias preguntas. La primera, yo vivo en la calle Unión, 
aquí, en el Raval, y quería saber qué tipo de normativa hay sobre comercios de 
electrónica, móviles y todo eso, porque nosotros estamos rodeados: entre Unión y Sant 
Pau hay como treinta o cuarenta tiendas de telefonía y móviles, y quería saber si el 
Ayuntamiento está haciendo algo para diversificar un poquito el comercio y que haya más 
comercio para los que vivimos en el barrio y tenemos otras necesidades. 

La otra es sobre actuaciones que se están haciendo para controlar los pisos vacíos, 
porque, por ejemplo, en mi comunidad se han vendido varios pisos a grupos de 
inversores, que se vendieron en octubre y todavía siguen vacíos, porque, entre otras 
cosas, piden precios muy altos por el alquiler y, entonces, no se alquilan o no se quieren 
alquilar –no lo sabemos. Pero, bueno, saber un poquito cómo está la cosa, porque sigue 
habiendo muchos pisos vacíos y se siguen comprando por inversores. 

La otra es a ver si podría saber si hay algún plan para reformar la explanada que hay 
delante de la marina de lujo esta de la Barceloneta, esa explanada enorme, que es muy 
árida, que se le podría sacar mucho más partido, porque falta verde, falta un poco de 
urbanismo para bicicletas, para… Bueno, no sé, veo que es una explanada que está muy 
poco aprovechada. 

Y la última es una propuesta un poco más megalómana, pero como se está hablando de 
conectar el puerto con el distrito, con el barrio, el Gótico y toda esta zona así, y está la 
ronda Litoral por medio: ¿se puede cubrir esa ronda Litoral y conectar el paseo de Colón 
con el puerto con algún tipo de proyecto más a largo plazo? 

Y ya está. 
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La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora Cristina Sobrado. 

La Sra. Cristina Sobrado Romero (en nom propi) 

Buenas tardes. Vivo en la calle Marqués de Barberà, en el número 9, y mi pregunta 
empezó cada vez que quiero ir a la calle Nou de la Rambla, porque tengo que atravesar 
toda la manzana, ya que es una manzana muy grande, y empecé a investigar a ver si 
había algún pasaje y encontré un pasaje que actualmente está cerrado. Entonces, me 
gustaría saber de qué manera se podría dar a la luz este paso, que mejoraría la 
conectividad interna del barrio, y cómo se podría sacar a la luz este paso, que la verdad 
que es solamente abrir una puerta y ya estaría abierto. 

Ya está. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Calixto Sobrado. 

El Sr. Calixto Sobrado (en nom propi) 

Bona tarda. Bé, jo més del mateix; la veritat és que em fa una mica de vergonya sempre 
el mateix, però és el que és, no hi ha res més si no es pot solucionar. És referent, per 
exemple, al manteniment dels carrers. Jo porto dient molt de temps que el que és la 
plaça…, bé, no és una plaça, és el carrer Josep Pijoan –me sembla que es diu–, darrere 
del CAP, allò està fatal: han anat, han posat les plantes…, que sí que és veritat que 
alguna vegada que ho reclamat sí que les han posades, faltaven dos o tres, no sé qui és 
el que es cuida de Parcs i Jardins. Si falten les plantes, jo he anat un dia amb la Mariona: 
«Ah, sí, sí, doncs, aquí en falten.» Doncs, bé, falten, igualment continuen faltant. Allà es 
podria fer un pensament i mirar de fer un jardí vertical a la part de darrere. I, després, 
parlàvem amb els veïns que allò que ha quedat una mica descobert està fatal. 

I hi ha la plaça del Duc de Medinaceli, que vostè m’ha dit a la primera Audiència: «No, 
això de seguida s’arreglarà.» Estan a mig mandat ja, eh?, queden dos anys només, potser 
continuen manant, però vostè ha promès que ho faria en aquest mandat. Jo no sé si 
continuarà o no continuarà. I això tampoc em pertoca a mi ara. 

Després, els cannàbics. Bé, jo ja no sé què fer amb el cannàbic que tenim a sota de casa. 
Vostè va dir: «No, és que això no té llicència, aniran i de seguida el tancaran.» Bé, doncs, 
allà està el cannàbic. Avui quan sortia de casa entraven set persones amb maletes, i si 
això és un club cultural privat, que els tècnics de l’Ajuntament m’expliquin què és un club 
cultural privat o què no ho és, o si és un hotel o què és. 

Ara han posat uns extractors, jo tinc malalts a casa, no podem dormir perquè hi ha el rrrr 
tota la nit. I tenen captadors sense parar: al carrer Escudellers, a tot arreu. I, clar, el pitjor 
de tot és que ara han posat al costat una tenda de cigarretes electròniques; que és legal, 
ja sé que em dirà que és legal. D’acord. Però és una continuació, és del mateix amo, que 
són els mateixos italians. Ara s’han quedat també amb un altre que hi havia de menjar 
ràpid allà; també s’ho han quedat ells. I fins i tot m’han dit que estan a punt de llogar un 
pis també a l’edifici de davant. Bé, el triángulo perfecto. A veure, jo ja no sé què pensar. 

Vostès han fet una campanya que al barri hi ha de tot: bé, m’agradaria a mi saber què és 
el que hi ha de tot al barri; al barri, el que hi ha de tot és molta droga, moltes llaunes, però 
sobretot droga. És una cosa impressionant. Això sí que és denominació d’origen. Perquè, 
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la veritat, és que no els fa alguna cosa dir que al barri hi ha de tot? Perquè al barri no hi 
ha de res; al barri no hi ha pràcticament… Souvenirs, pizzeries, bars musicals i tot això i 
s’ha acabat. Bé, doncs, ho guardo per a després. 

Molt bé. Gràcies. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora María González. 

La Sra. María González (en nom propi) 

Buenas tardes. Creo que ya me conocen algunos de ustedes. A ver, dos cositas. Primero, 
¿qué piensan hacer ustedes con los pisos turísticos de la Barceloneta? Porque esto ya 
pasa de castaño oscuro. Hace dos años he cerrado uno –dos años aproximadamente–, lo 
vuelvo a tener otra vez ocupado. Como dijo el señor, es imposible vivir allí, no nos dejan 
vivir de ninguna de las maneras.  

Aparte de destrozarnos todo, es que en mi casa ya no se puede vivir, porque se ponen allí 
a fumar y me parece que estoy yo más drogadita que ellos. He puesto hace un año una 
denuncia en la comisaría aquí abajo, me dijeron que se lo pasarían a las personas que se 
ocupaban de esto. Bueno, de esto hace un año o más; todavía estoy esperando que me 
llamen o digan algo. Hace quince días fui a la comisaría que pusieron allí en nuestro 
distrito; me dijeron exactamente lo mismo: «Se lo pasaremos a los compañeros que se 
ocupan de esto.» Estoy esperando que llamen.  

Seguimos igual, es reincidente esta persona. Se lo he cerrado, ustedes tendrán las datas 
en el ordenador. Cobraba: tres noches, 615 euros. Ustedes deben de pensar…, estas 
personas no van a alquilar nunca los pisos a personas normales que puedan pagar un 
alquiler, porque yo tengo, bueno, media intención…, que aquellos pisos de treinta metros 
cuadrados están pagando 600 euros al mes, cosa que estos señores –yo traje las facturas 
en su momento– cobran 615 euros por tres noches. Es un pitorreo. ¿Qué pasa, a ustedes 
no les interesa cerrar estos pisos, o qué es lo que hay aquí? Porque, si no, tendrían 
ustedes que tomar otras medidas y no hacernos la vida imposible a las personas que 
vivimos en los pisos. Allí vivimos dos personas mayores, que somos las únicas que 
vivimos allí siempre; los demás son pisos…, como son pisos pequeñitos, han muerto 
estos señores y los hijos, claro, no han venido a vivir allí, está gente ha comprado los 
pisos todos para el negocio. Y es insoportable vivir en aquella escalera. Saben que no 
tenemos administrador, que yo llevo la finca. Bueno, eso una historia. 

Luego, la segunda historia: ¿qué piensan hacer ustedes con las bicicletas y los incordios 
que tenemos todas las personas que vivimos en la Barceloneta? Yo ahora me he hecho 
mayor, estoy enferma, como lo dije siempre que he venido aquí, salgo a pasear por el 
paseo, me encuentro un patín por aquí, otra bicicleta por allí. Las bicicletas que tienen 
ahora un motor, eléctricas o lo que sea, los patines, las bicicletas eléctricas, las otras 
bicicletas, las bicicletas que van dos o tres encima de la bicicleta, ¿y nosotros qué 
hacemos? Estamos allí como pingajos, sin saber qué hacer, si nos van a tirar por aquí o 
nos van a tirar por allá. 

Luego, la basura en los contenedores. Cuidado, no digo –no digo– que no limpien; sí que 
limpian, ya lo creo que limpian las personas que pasan por allí, pero no es más limpio el 
que más limpia, sino el que no ensucia. Y, escuche, allí esta gente que viene de fuera 
hace sus necesidades entre los contenedores, hace sus necesidades en las plazas, se 
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ponen a hacer también sus intimidades. Es una auténtica vergüenza. A mí me da 
vergüenza esta ciudad que tanto amo, que va a hacer cincuenta y dos años que vivo en 
ella, como se ha degradado. Y ustedes no hacen nada. Debían de recomponer un poco, 
pensar qué va a ser de nosotros. A mí ya me queda poco de estar en este mundo, por ley 
de vida, pero ustedes, que son jóvenes, ¿qué van a tener ustedes dentro de veinte años? 

Luego, después, escuchen, no digas nada porque te llaman racista, te llaman no sé qué, 
te llaman no sé qué más. ¡Ya está bien, hombre, ya está bien! Aquí hay que tener respeto, 
porque, si no, esto es una cloaca. En esa cloaca solamente vive la truja, la truja, que vive 
y campa decentemente, porque nadie se mete con ellos. 

Y, entonces, una ciudad que no tiene ley es una ciudad muerta; es una ciudad que no 
tiene futuro. Y yo le vuelvo a repetir, por desgracia a mí me queda poco de estar en este 
mundo, pero, ¿qué será de la juventud que viene detrás? 

Y todos estos que han venido a arreglarnos la vida, a solucionarnos todo, ¿qué hacen? 
Tanto critican a los ricos, pues, ¿cómo es que no ponen un poco de orden a esta gente 
que sí que se está enriqueciendo? Porque ya está bien de tomadura de pelo.  

Gracias. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Jesús García. 

El Sr. Jesús García Hernández (en nom propi) 

Hola. Gala, como ni por escrito ni diciéndotelo en Audiencia Pública, como me pediste, ni 
nada me concedes la audiencia, no quieres hablar conmigo –luego te preguntaré si es por 
alguna cosa que sospecho–, lo primero, te pido todas mis pertenencias que se llevaron en 
un camión y a saber dónde las metieron. Segundo, te pido mi licencia de actividad. 
Tercero que te pido es un local que ni el que me hicieron firmar a punta de pistola… –
documentación a punta de pistola–, me dieron porque tenía que retirar las denuncias de 
mobbing y coacciones de las cuales diré solo unas poquitas, como tres intentos de conato 
de incendio del edificio, dos conatos de inundación del local, traspasando con mangueras 
desde otros edificios al edificio que yo estaba para hacer daño a la estructura, tirar las 
viviendas de encima de donde yo estaba para ocasionarme daños y perjuicios, enviarme 
unos matones que me provocaron un desprendimiento de retina del ojo derecho, etcétera. 
Coacciones y mobbing que en esta justicia, como desde la misma Generalitat se está 
diciendo, politizada y controlada políticamente, pues, todo se archiva. Este local que se 
me iba a dar, que yo no lo quería, porque era cinco veces más pequeño que el mío, pero 
que tampoco se me dio por no retirar las denuncias en los juzgados –era un requisito no 
poder yo acudir a la justicia. 

Bueno, lo que te quería comentar de que si tenías algo en contra mío por lo que no me 
querías recibir era porque en una audiencia pública de aquellas en que tú venías a 
denunciar la marina de lujo de Port 2000, que ahora compones su consejo, entonces, si a 
lo mejor tuvo algo que ver que en una de estas audiencias públicas yo manifestase mi 
rechazo a que se diese pisos a ocupas de la calle Valldonzella mientras que a mí se me 
negaba lo que me pertenecía, estando al pago de todos los impuestos hasta el último 
minuto de que me sacaron contra mi voluntad, sin estar asesorado por ningún letrado ni 
abogado, porque mi abogado ya había pactado con el Ayuntamiento y no se presentó ni 
en la primera, el 5 de febrero, ni en la segunda, el 26 de febrero. En menos de veinte días 
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se resolvió judicialmente –seguimos con la justicia politizada– que se me tenía que sacar 
sí o sí, porque toda la documentación iba a un local que no era el mío. Y este también se 
salta y se consiente por lo mismo que siguen diciendo desde la Generalitat: justicia 
politizada, controlada políticamente. 

Bueno, supongo que para esto y para muchas cosas más, como para silenciar los pisos 
que se vendieron en Barcelona a fondos buitre –espero que los que estáis construyendo 
nuevos también se vendan a fondos buitre a mil euros el metro cuadrado–, doblar el gasto 
en subvenciones a La Vanguardia y a El Periódico, esto supongo que también influye para 
que se sigan callando esto y muchas causas, o gastarse el 60% del presupuesto de 
ayuda al pago de los impuestos para los más necesitados en publicidad, con lo cual 
implica la compra de medios. Silencio y seguimos controlando todo, señores, como decía 
Fèlix Millet. Se controla todo. Todo controlado por los políticos. 

La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a la regidora. 

La regidora 

Bona tarda. 

Empiezo por David, que has preguntado varias cosas; de hecho, algunas las has enviado 
antes. La primera pregunta era sobre los comercios de tipo electrónico que hay en 
algunas de las calles del Raval, esto lo hemos ido explicando en algunas audiencias 
públicas y en algunos consejos de barrio: ahora mismo tenemos como dos herramientas, 
por decirlo de alguna forma. 

Una es el Plan de desarrollo económico, que es una medida de gobierno que 
presentamos en julio pasado, que está en la web, y que básicamente tiene tres ejes 
principales: uno es la lucha contra el monocultivo y, por lo tanto, también el fomento de la 
diversidad; el otro tiene que ver con los derechos laborales, y el otro también con la 
contratación pública y el fomento de la economía social y solidaria. Esto son herramientas 
de fomento.  

La otra herramienta que se está desarrollando ahora mismo es el Plan de usos, que es 
como un plan urbanístico que regula los establecimientos de concurrencia pública, donde 
están bares, restaurantes, discotecas y demás. 

Todas las herramientas que nosotros hacemos son a futuro, por decirlo de alguna forma, 
o sea, no son hacia el pasado, no es para descongestionar una zona como puede ser la 
calle Sant Pau de un tipo de comercio. Estas son las herramientas que tenemos y en eso 
estamos trabajando ahora mismo, pero no hay –lo digo por ser muy sincera también– 
ninguna herramienta que plantee, si en un sitio tenemos demasiados locales de un 
determinado tipo, cómo vaciar ese sitio, cómo diversificar ese sitio. Sí que las 
herramientas que se están desarrollando ahora mismo van en la línea de poder 
diversificar. Luego si quieres te digo más. 

Pisos vacíos, varias cosas. Una es, efectivamente, hemos empezado a hacer un censo de 
pisos vacíos, que empezó en Nou Barris y el segundo barrio ha sido el Raval, que se está 
elaborando ahora mismo. De hecho, es una medida bastante pionera, que solo se había 
hecho en Euskadi en alguna ciudad en concreto. Estamos desarrollando este censo de 
pisos vacíos.  
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El censo tiene sobre todo la voluntad o el objetivo de detectar pisos vacíos para ofrecer a 
los propietarios que lo movilicen o que lo incorporen a la bolsa de alquiler que tiene el 
Ayuntamiento. Lo único, que tú dices que en tu edificio se han comprado dos pisos que se 
quieren vender y que están vacíos desde octubre. El piso vacío…, o sea, los que estamos 
buscando nosotros y con los datos con que estamos trabajando, también porque es lo que 
nos permite la normativa, es cuando llevan un mínimo de dos años vacíos, que también 
es lo que establece la Ley por el derecho a la vivienda. En todo caso, si están vacíos 
estos pisos, lo que sí que puedes hacer es pasarnos la información y desde la Oficina de 
Vivienda nos podemos poner en contacto con el propietario para ver si lo quiere ceder a la 
bolsa de alquiler del Ayuntamiento. Pero estamos hablando de una cuestión de voluntad 
por parte de los propietarios. Es decir, en este caso, como solo están vacíos desde 
octubre, tampoco hay la posibilidad de imponer ninguna sanción, que también se hace 
con la voluntad de que movilicen. 

Junto las dos últimas cuestiones de la parte que es el Moll de la Barceloneta y el Moll 
Bosch i Alsina y el Moll de la Fusta. Respecto al Moll de la Barceloneta, en toda esa 
explanada ahora mismo no hay nada previsto. Lo que sí, que estamos trabajando con el 
Puerto, y yo creo que es una novedad, en el sentido de que es la primera vez que 
tenemos un grupo de trabajo con el Puerto justamente para poder intervenir en terrenos 
que son portuarios, pero que al final tienen una servitud y a nivel de uso son más de la 
ciudad, aunque administrativamente sean del Puerto, que es el Moll de la Fusta y el Moll 
Bosch i Alsina. Estamos trabajando con el Puerto para poder hacer algunos cambios para 
que tengan un uso más vecinal; de hecho, le llamamos «vecinificar» el Moll de la Fusta y 
el Moll Bosch i Alsina. Y eso implica también mejorar el acceso desde Duc de Medinaceli 
por el paseo de Colón para que sea más fácil, sobre todo para los vecinos del Gótico, 
poder acceder al Moll de la Fusta y a Bosch i Alsina. 

Tú comentabas el cubrimiento de la ronda Litoral, esto ahora mismo no está encima de la 
mesa; sí que hay estudios –no solo de este año, sino de otros mandatos– de qué 
supondría el cubrimiento de la ronda Litoral a nivel de presupuesto y de coste de 
infraestructura, y estamos hablando de una obra de largo recorrido. Entonces, si eso se 
tuviera que plantear, que ahora mismo no está encima de la mesa, en realidad, 
tendríamos que estar pensando en una intervención de diez, quince años, tanto por el 
presupuesto como por lo que supone de infraestructura.  

Pero sí que el camino que estamos intentando recorrer con el Puerto, que es verdad que 
está muy receptivo a trabajar con la ciudad, pero también tiene una dinámica de trabajo 
muy autónoma y está poco acostumbrado a trabajar en base a las necesidades de la 
ciudad…, sí que ahora ha manifestado esta voluntad de hacerlo y estamos trabajando 
para que el Moll Bosch i Alsina y el de la Fusta puedan ser como más el espacio público 
del Gótico. 

También les hemos hecho diferentes propuestas sobre qué podemos implementar en la 
Nova Bocana, que es al final de Joan de Borbó. Pero ahora mismo el Moll de la 
Barceloneta no lo hemos tocado. Aunque sí que hemos puesto varias veces encima de la 
mesa la necesidad de retirar la valla que separa la marina de lujo del moll para poder 
tener acceso al mar, que de alguna forma está pendiente desde hace más de veinte años. 

Cristina, tú comentabas lo del pasaje, qué hay que hacer para que se pueda abrir un 
pasaje. Bueno, agradecerte el trabajo de recuperación de información. En este caso 
estamos hablando de un pasaje privado; entonces, los pasajes privados hay dos vías de 
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que se abran: una es o bien porque el Ayuntamiento lo expropia –y ahora mismo no está 
contemplada la expropiación para que se convierta en espacio público– o bien porque la 
comunidad de propietarios se pone de acuerdo y abre ese pasaje. Entonces, en varios 
sitios tenemos un convenio donde como ayuntamiento nos hacemos cargo del 
mantenimiento, de la limpieza, la seguridad y demás, y los vecinos nos dan permiso. Pero 
ese pasaje es privado y, por lo tanto, son los propietarios del pasaje los que tienen que 
acceder, los que tienen que manifestar la voluntad de abrir el pasaje. Yo creo que cuanta 
más conectividad tengamos en la ciudad mejor, pero sí que tiene que ser voluntad e 
iniciativa de los propietarios. 

Calixto, el tema de les plantes en la plaça que està al costat del CAP l’has portat diverses 
vegades; és veritat que s’han anat fent «arreglos» i falten dos plantes. Jo ara mateix no 
tinc la informació, però ho pregunto, perquè justament hi va haver un moment en què ho 
vas plantejar que vam dir que no s’havien reposat les plantes perquè no era el moment de 
plantar, però si no s’han posat dos plantes en concret, preguntem per què no s’han posat. 

Sobre la plaça Duc de Medinaceli, de fet, està dins del Pla de barris i hi ha una reserva 
pressupostària per poder arreglar la plaça Duc de Medinaceli i està lligat amb aquesta 
actuació al moll justament de millorar la connectivitat del Moll de la Fusta. Llavors, ara 
mateix no tenim un calendari, però aquestes sí que són unes obres que haurien de 
començar aquest mandat. Perquè no només és la plaça en si, sinó també és aquesta 
connexió, aquesta porta al Moll de la Fusta.  

I, de fet, el que sí que recordo –i sé que anem tard– és que, a més, em vaig comprometre 
que tindríem petanca en aquella plaça; per tant, assumeixo que anem tard, però això no 
vol dir que el compromís no hi sigui respecte al que vam dir que posaríem allà i que la 
teva demanda era també no només que reforméssim la plaça, sinó que poguéssim 
establir allà uns camps de petanca, si no ho recordo malament, que també era una 
demanda que em vau fer quan vaig anar al casal de gent gran del Gòtic. 

I sobre la cannàbica del carrer Còdols, que l’altre dia quan ens vam veure també feia poc 
que Mossos i Guàrdia Urbana havien entrat en aquesta cannàbica, ara estem pendents 
de judici i també ha de ser el jutge el que ens permeti tancar la cannàbica. Llavors, 
nosaltres vam fer una actuació a dins, perquè l’activitat que s’estava fent no era la 
correcta, però el precinte depèn del judici i del jutge, en aquest cas. 

Sobre el que comentes que aquests mateixos propietaris han adquirit altres locals, el 
mateix que hem comentat altres vegades a les audiències: aquí nosaltres podem 
assegurar que l’activitat que fan és l’adequada per la llicència que tenen; el que no podem 
impedir és que una persona compri un edifici o un local per ser aquesta persona; sí que 
podem fer un seguiment, més si sabem que són propietaris que tenen males pràctiques. 

I comentaves també els cartells d’«Al barri hi ha de tot», al mandat anterior es va 
començar a fer webs de comerç, que es van fer sobretot la del Raval i la de Sant Pere i 
Santa Caterina; de fet, és el lema de la campanya. És per donar a conèixer els comerços 
del barri, perquè moltes vegades i molts de nosaltres busquem i comprem ja bàsicament 
per Internet. Aquest mandat el que hem fet és ampliar aquesta web de comerços per al 
Raval i per al Gòtic. Llavors, aquest és el lema. I, justament, sabent també que tenim un 
problema d’especialització i de terciarització en el comerç, sobretot al Gòtic, també és per 
posar en valor aquells comerços que responen a les necessitats quotidianes dels veïns i 
les veïnes. I, bàsicament, el lema de la campanya és aquest d’«Al barri hi ha de tot». 
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A la María, tú vives en Villajoyosa, ¿verdad, María? Vale. Hago varios bloques, como has 
hecho tú. Apartamentos turísticos, esto lo he explicado varias veces: cuando hay una 
denuncia de un apartamento turístico, nosotros lo que tenemos que hacer y lo que nos 
obliga la ley a hacer es ir a comprobarlo, tenemos que comprobarlo dos veces. Y, de 
hecho, el proceso desde que nosotros detectamos que hay un apartamento turístico hasta 
que se puede decretar el precinto dura entre seis meses y un año. Y esto es una cosa que 
está establecida legalmente y que nosotros no podemos cambiar. 

Dicho esto, justo en Villajoyosa, tanto en el 33 como en el 24, recientemente se han 
hecho inspecciones, porque eran expedientes que teníamos abiertos o expedientes que 
se habían abierto y se habían cerrado, para asegurar si habían vuelto a hacer un uso 
turístico. Porque a veces nos encontramos que tú haces una inspección, le requieres al 
propietario que cese la actividad, que deje esa actividad. Ahí te pueden pasar dos cosas: 
o bien que cesa la actividad de uso turístico, o bien que no lo hace y, entonces, es cuando 
tienes que ir hacia el precinto. Pero, a veces, cuando dejan de hacer la actividad, dejan de 
hacerla durante unos meses y luego tienes que seguir inspeccionando y demás, porque 
vuelven a… Y eso implica volver a empezar otra vez todo el proceso. 

Ahora mismo, solo para que te hagas una idea, en el distrito tenemos 2.164 expedientes 
abiertos de apartamentos turísticos y en lo que llevamos de año hemos abierto 718 
expedientes nuevos. Sobre todo también porque en febrero, durante la semana del World 
Mobile –y ahora en Pascua lo vamos a hacer–, se hizo una barrida intensiva de 
inspecciones, porque es un momento donde hay mucho alquiler ilegal. Pero sobre todo yo 
creo que se está trabajando mucho por el cierre de los apartamentos turísticos no solo 
con las inspecciones, sino también con las multas que hemos puesto a plataformas como 
Airbnb de 600.000 euros o el trabajo que estamos haciendo con la Generalitat o 
también…, que era una demanda, de hecho, de vecinos de la Barceloneta que 
pudiéramos trabajar conjuntamente con la Agencia Tributaria para intercambiar datos. 
Bueno, hay diferentes medidas.  

Aquí el problema que tenemos es que tardamos mucho en cerrar apartamentos turísticos. 
Pero sí que nos consta que hay apartamentos turísticos que hasta ahora tenían actividad 
turística que han salido al mercado del alquiler, porque los propietarios ya no se quieren 
arriesgar a esa multa. Eso no quiere decir que no haya apartamentos turísticos, no voy a 
decir esto. 

También, otra cosa que hemos hecho es en lugar de multarlos a través de la Ley por el 
derecho a la vivienda, que permitía una multa de 15.000 euros, ahora los estamos 
multando con la Ley de turismo, que nos permite ponerles una multa de 30.000 euros –la 
primera– para desincentivar aún más. 

En el piso concreto al que te refieres, danos la dirección concreta, porque en Villajoyosa 
se han hecho inspecciones estos últimos meses, pero si hay que volver a ir, volvemos a ir. 

Comentabas también el tema de las bicicletas y de los vehículos…, o sea, entiendo que 
no son solo las bicicletas, sino también los segways y los diferentes vehículos de 
movilidad personal que tenemos en el barrio. Aquí varias cosas. Una es: es cierto que 
cuanto más se acerca el verano tenemos más vehículos de este tipo, a pesar de que la 
normativa no permite la circulación por algunas zonas. De hecho, en la Barceloneta 
permite por el paseo Marítimo y por Joan de Borbó y por ningún sitio más. A pesar de eso, 
se lo saltan de manera sistemática. De hecho, el verano pasado, que se hizo un intensivo 
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también de requerimientos a estos tipos de vehículos que iban por donde no tocaba, se 
hicieron más de 20.000 requerimientos solo en la zona de la Barceloneta. 

Aquí se están haciendo varias cosas. Por un lado, ahora se ha cambiado la normativa de 
vehículos de movilidad personal y en Ciutat Vella es más restrictiva de lo que era antes 
para evitar eso. Y luego, por el otro, hay todo el trabajo tanto de Guardia Urbana como de 
agentes cívicos de requerir… O sea, no para el volumen que tenemos, estoy de acuerdo, 
pero sí…, o sea, no solo se hace con los usuarios, sino que se hace también con las 
tiendas, con aquellos que los alquilan para que ellos también se hagan corresponsables 
de la actitud de sus clientes. 

Y comentabas también el tema de la basura, que es verdad que hay unos servicios de 
limpieza que pasan muy a menudo. De hecho, ahora lo que se está haciendo es una 
campaña informativa justamente para fomentar las buenas prácticas cuando tiramos la 
basura y en temas de limpieza. En el distrito lo que hemos hecho es incorporar también 
gente con perfil que puede hablar bengalí y urdú para poder también dirigirse a parte de la 
comunidad que tenemos en el distrito, en esta campaña informativa, y que se conozca 
cuál es la normativa y cómo tiene que ser la recogida de basura. 

Y, Jesús, bueno, tú has comentado varias cosas. No me acordaba yo de lo de 
Valldonzella, la verdad. Varias veces en las audiencias tú lo que haces es exponer como 
una serie de agravios y de temas que piensas que han sido malas prácticas, que me 
parece muy legítimo, pero sí que te diría que, si consideras que, efectivamente, hay malas 
prácticas, es importante denunciarlo. Porque si me lo dices a mí en una audiencia sin 
ningún tipo de pruebas, aquí nosotros no tenemos margen de acción. 

Justicia politizada hasta cierto punto, también hay cierta independencia judicial. Y, como 
mínimo, cuando se hacen denuncias de malas prácticas, hay que aportar pruebas ahí. En 
ese sentido, quiero decir, no es que yo no me quiera reunir contigo, en absoluto, y menos 
por eso que comentas que dijiste en una audiencia. Pero también las demandas que 
haces, que es que se te retorne una licencia de actividad que, si no recuerdo mal, se 
rescindió en 2006 o en 2005, y que se retorne un local…, puedes hacer una solicitud para 
pedir un local, igual que hacen muchas otras entidades. Tenemos muchas solicitudes de 
locales, pero no se te puede dar un local porque se perdió uno en…  

La presidenta demana que deixin parlar a la regidora. 

La regidora 

Sí, pero estamos hablando de una acción de hace más de diez años, entonces… Ya 
entiendo que no estás pidiendo caridad, pero o aportas más documentación o, en base a 
una acción de hace diez años, no hay mucha capacidad de actuación. 

Y solo dos cosas de lo que comentabas: una es, los pisos nuevos que se construyen no 
se venden a fondos buitre; al revés, son pisos para que se destinen a vivienda oficial en 
régimen de alquiler. De hecho, lo hemos dicho siempre, aquí uno de los errores que ha 
habido es que la vivienda de protección estaba destinada a la compra cuando se tendría 
que haber destinado al alquiler, y en esa línea van los pisos de nueva construcción. 

Y a El Periódico y a La Vanguardia no se les han duplicado las ayudas, sino que se les 
han reducido a la mitad. 
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La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula al senyor David López per al minut 
de rèplica. 

El Sr. David López Heras  

Respecto a lo de las tiendas de electrónica, entiendo que no se pueden cerrar las que ya 
hay, porque eso sería injusto para sus propietarios, pero ¿entiendo también que está 
prohibido abrir nuevas en esa zona? Lo digo porque en octubre se abrió una nueva 
delante de mi casa y también por estar un poco al loro de lo que sucede en los locales de 
la zona por si tenemos que denunciarlo o ponerlo en conocimiento. 

Gracias. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Calixto Sobrado. 

El Sr. Calixto Sobrado 

Respecte al carrer Josep Pijoan, no és solament això, és que hi ha dues «plataneres», 
que les van plantar que eren petites, però s’han anat fent grans i els «gamberros» les van 
ajuntant i al final estan així. És una llàstima. És que és una cosa de calaix. Si passeu per 
allà..., i si no, que em cridin a mi els de Parcs i Jardins, jo no tinc cap problema a dir-li a 
algú com estan les coses. Bé, és que les coses s’han de cuidar. Això no costa res, 
absolutament res. I això jo «matxaca», «matxaca», «matxaca». Verdaderament, ja te dic, 
la veritat que me fa vergonya dir totes aquestes coses, perquè, mira, ja sé que comenten: 
«No, és que la gent aquí només ve a dir sempre el mateix.» Doncs, clar que venim a dir 
sempre el mateix perquè les coses no se solucionen. Simplement per això. 

I, després també volia preguntar –tinc una mica d’abans, eh?, em sembla que tinc 
temps… 

La presidenta l’informa que el temps no s’acumula. 

El Sr. Calixto Sobrado 

Vaya, hombre. Volia saber a la Rambla, després del passatge Bacardí, estan fent un 
restaurant o un bar, em sembla que és un bar. Allà em sembla que hi havia un banc. D’on 
han tret la llicència aquesta? Perquè, bé… I, després, per què donen llicències de clubs 
culturals privats al senyor Esténiz (#00:48:22), al senyor Coll i companyia, per què no es 
paren una miqueta a veure… Feu un seguiment d’això, si us plau. 

La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a la senyora María González. 

La Sra. María González Álvarez 

A ver, yo estoy de acuerdo con usted, estas personas –estas personas– que tienen…, 
bueno, no sé cómo llamarle, ellos han comprado muchos pisos y no tienen un piso 
turístico, tienen un montón. La primera vez les cogió desprevenidos y creo que pagaron 
3.000 euros. Como comprenderá, 3.000 euros para ellos es una miseria; ellos pagan los 
3.000 euros y en quince días o menos se ganan los 3.000 euros. En esta ocasión ya 
están con la mosca en la oreja. La primera denuncia, a la dueña le dije: «Mire que es 
reincidente y entones no me va a ser tan difícil cerrar el piso.» Me dijo: «Ah, mira, ¿sabes 
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qué?, si vais a poner la denuncia, yo voy contigo.» Ah, vale, pero cada vez que yo voy a 
poner la denuncia la señora no puede venir. ¿Comprende? Entonces, aquí había un chico 
que era el que alquilaba, ahora tenemos una chica... 

La presidenta 

La presidenta li comunica que se li ha acabat el temps. Tot seguit, dona la paraula al 
senyor Jesús García. 

El Sr. Jesús García Hernández 

Me dices «documentación», como te decía a ti en TV3 el representante de MK Premium. 
Bueno, tengo cientos por no decir miles de documentos. Los tengo, los guardo. 

Ir a los juzgados, fui a los juzgados. Aparte de ir a los juzgados, el runrún del barrio era 
que todos los abogados contenciosos administrativos estaban comprados. No solo lo 
decía el barrio, sino que un abogado de una asociación más o menos me insinuó que 
tenía que salir fuera de Barcelona para buscar abogados, porque desde el Ilustre Colegio 
de Abogados de Barcelona se había mandado una circular a todos los abogados para que 
nadie cogiese mi caso. Lo hice, me fui fuera, conseguí que se abriese el caso. El juez que 
tenía que dictar sentencia antes de dictar sentencia lo quitaron… Fue substituido por una 
juez que había estado en contacto con este Ilustre Colegio de Abogados. 

La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a la regidora. 

La regidora 

David, ahora mismo las tiendas –esto te lo tenía que haber dicho antes– de aparatos 
electrónicos y demás no están afectadas por la suspensión de licencias y, por tanto, sí 
que pueden seguir abriendo, siempre y cuando cumplan la normativa. 

Calixto, sobre el tema dels plataners, avisem a Parcs i Jardins. I el bar Barcardí que 
comentes, que és aquell que fa cantonada, és un bar que ha rescatat una llicència de la 
Rambla. Perquè tot i la suspensió de llicències, saps que hi ha un pla d’usos especial per 
a la Rambla, que aquest no està afectat per la suspensió, llavors, el que ha fet és rescatar 
una llicència de la Rambla; per tant, traslladar. 

María, sí, es cierto que muchas veces lo que nos encontramos son con propietarios que 
no es una persona que tiene un piso que lo alquila, sino que son multipropietarios. De 
hecho, hace un par de semanas la red de «Ciutat Vella no está en venta» hizo una acción 
justamente denunciando que en Airbnb, por ejemplo, que es la plataforma que más pisos 
turísticos ilegales acumula, hay muchos usuarios que se venden como un usuario con un 
perfil individual, como Juan y María, por ejemplo, pero que en realidad no son Juan y 
María, sino que están ofreciendo más de veinticinco pisos. Por eso también se multa 
Airbnb con multas de 600.000 euros. 

Y lo que comentabas tú, el hecho de que al principio la multa pudiera ser de 3.000 euros 
hacía que pudiera salir a cuenta, por eso también hemos aumentado las multas. 

Yo creo que estamos haciendo todo lo posible; esto no quita que, efectivamente, tenemos 
un problema grave de apartamentos turísticos ilegales en el distrito. Y, de hecho, la 
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Barceloneta hace mucho que lo alerta. Sí que se han triplicado los esfuerzos tanto de 
inspección como otras estrategias para poder, tanto con los intermediarios como con los 
propietarios, ser más contundentes. 

Jesús, solo una cosa… Yo ya te había dicho lo de la denuncia y, de hecho, tú lo que 
hiciste fue dirigirte a la Oficina de Transparencia, que es el organismo y es la vía que 
tenemos como ayuntamiento para hacer este tipo de denuncias, pero el equipo de la 
Oficina de Transparencia lo revisó y no encontró ningún indicio por ser un expediente muy 
antiguo. Me resulta un poco extraño esta circular del colegio de abogados. Pero, bueno, 
de momento este es el mecanismo que tenemos como ayuntamiento, la Oficina de 
Transparencia. 

La presidenta comunica que és el torn de les entitats. Tot seguit, dona la paraula a la 
Comissió de Veïns d’Aurora, 11. 

La Sra. Carmen Rodríguez Valverde (en nom de la Comissió de Veïns d’Aurora, 11) 

Bona tarda. Som una representació dels veïns del carrer Aurora, número 11, que volem 
plantejar de manera molt breu una sèrie de situacions i queixes amb referència a 
l’associació cultural que està ubicada en els baixos de l’edifici, en el local número 2. 

Primer, aquest local està arrendat per part dels propietaris de Feines de Casa, que és una 
empresa que es dedica a activitats de feines de casa. S’han traslladat a una altra seu i 
s’han constituït com a Garbet, a partir que ells marxen ho lloguen a una associació cultural 
–que és aquesta que teniu el nom– on es desenvolupen activitats d’oratori i mesquita, 
perquè també van posar el cartell, i activitats de caps de setmana amb nens i nenes des 
de tres, quatre anys fins a deu o dotze. No ens consta que hi hagi una llicència per exercir 
aquest tipus d’activitat, així se’ns va dir oralment a les oficines de la seu del Districte el 
passat estiu. 

De la mateixa manera, des de l’administració de les finques del carrer Aurora, número 11, 
es va demanar a l’entitat propietària, que seria Garbet, a qui l’havien llogat i quina mena 
d’activitat hi havia, i no hem obtingut cap mena de resposta. 

La realització d’aquestes activitats provoca inseguretat a la comunitat pel que fa a les 
sortides d’emergència per l’acumulació de gran quantitat de persones adultes –a vegades 
arriben a cent persones. Desconeixem com a veïnat quin és l’aforament permès. El local 
no arriba a vuitanta metres quadrats. El nombre d’infants considerable que realitza les 
activitats, al voltant de trenta, trenta i escaig nens i nenes.  

En qualsevol cas, creiem o entenem que s’han de regir per una normativa més estricta pel 
que fa a la seguretat vial: surten sovint corrents del local, és un carrer estret, com sabeu, 
no hi ha cap mena de seguretat. A vegades sentim frenades de cotxes. No hi ha un 
monitoratge, i sabem que les activitats infantils requereixen aquest tipus de monitoratge. 
Tampoc sabem exactament quin tipus d’activitats, tot i que a vegades els sentim.  

El Sr. Germà Baig (en nom de la Comissió de Veïns d’Aurora, 11) 

Un altre aspecte que volem destacar és el soroll: el local és molt petit i és totalment 
innecessari fer les pregàries amb micròfons i altaveus, però tot i així ho fan, cosa que 
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provoca alteració en la vida quotidiana dels veïns que hi vivim. Els horaris depassen els 
establerts com a descans veïnal, segons la mateixa normativa de l’Ajuntament. 

Cal assenyalar que fan resos entre quatre i cinc vegades al dia. Un a les sis, quarts de set 
del dematí, l’altre a les dues del migdia, l’altre a mitja tarda i l’altre al voltant de les deu, 
deu i mitja de la nit. Aquests horaris canvien en funció de la sortida del sol, com bé sabeu, 
en aquesta confessió religiosa. 

De la mateixa manera, els caps de setmana també les activitats de nens i nenes 
provoquen ocupació del carrer, generen cues de cotxes «pitant», perquè es posen tots 
davant del carrer i no permeten la circulació de vehicles de manera fluïda i adequada. 

Hem trucat en diferents ocasions a la Guàrdia Urbana i no hem pogut copsar gairebé en 
cap circumstància la seva presència en les diferents ocasions. Ens hem queixat perquè 
eren hores en què no es podien desenvolupar aquest tipus d’activitat i que pertorbaven el 
descans del veïnat. 

Cal afegir que l’acumulació de tantes persones, la calor, el fet d’anar descalços, la manca 
de ventilació generen olors molt desagradables a la comunitat i que ens alteren, com 
diem, la vida quotidiana. 

El Sr. David Brydon (en nom de la Comissió de Veïns d’Aurora, 11) 

Y para acabar, queremos hacer constar que después de las diferentes demandas 
realizadas a nivel particular y de forma colectiva por parte de la comunidad desde el mes 
de junio de 2016 y la falta de respuesta por parte de las personas responsables del 
Ayuntamiento, así como lo expuesto en el día de hoy en esta Audiencia Pública, ponemos 
en vuestro conocimiento esta situación y si se produjese algún incidente grave que 
provocase daños materiales o personales, la comunidad tendría que actuar reclamando 
con todas las herramientas legales la pasividad manifiesta del Ayuntamiento. 

Gracias. 

La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a l’Associació de Veïns de la 
Barceloneta. 

La Sra. Mercè Serrat (en nom de l’Associació de Veïns de la Barceloneta) 

Bona tarda a tothom. Vejam, ja ho hem demanat diverses vegades, cada vegada que ens 
veiem, ens trobem, tenim consells de barri, seguiments de consells, però com que no ens 
doneu solucions, Gala, tornem a manifestar el mateix i continuem demanant el mateix. 

El que abans era el Pla d’estiu, que ara li heu posat Pla de veïnatge, ja us vàrem dir que 
no tenia solució: no us ho vàrem dir la nostra associació, us ho va dir tothom, que no era 
una solució, perquè ara ja estem en ple turisme turístic.  

Llavors, a mi m’agradaria molt saber, per exemple, quantes multes us han pagat, perquè 
si tantes denúncies feu, quanta recaptació feu? Perquè hauria de ser molt. 

Llavors, us hem passat diverses coses que de moment no ens hi heu donat ni resposta ni 
res de res. 
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Us vàrem presentar un informe d’enllumenat del carrer, que segueixen totes les llums 
iguals; vol dir que la Barceloneta segueix a fosques. 

Els arbres estan descalçats, aixequen el paviment. Sabeu que no hi ha allò que s’havia 
posat de plàstic perquè s’ho han menjat les rates, i les rates les tenim passejant 
lliurement, tranquil·lament i fastigosament. Al costat de cada arbre, lògicament, hi ha un 
forat, almenys a l’associació ens arriben moltes queixes; i el que hem acabat dient és que 
facin una denúncia a l’Ajuntament conforme no s’està arreglant res de la Barceloneta; al 
contrari, estem abandonats. 

Llavors, volia fer una pregunta: si és que ja no disposem de la vigilància de la zona verda, 
perquè la majoria de vegades els residents, que som els que tenim la necessitat 
d’aparcar, no trobem espais perquè hi ha els cotxes que baixen, lògicament, a sopar i 
totes aquestes coses que porta la Barceloneta, que ocupen un lloc de resident i ningú fa 
res: ni s’emporta el cotxe la grua… I, bé, us podem donar matrícules, us podem dir tot el 
que vulgueu, però jo penso que és que ja no hi ha treballadors de zona verda. 

I, després, els visualitzadors, que són treballadors vostres, reclamen als seus caps que, 
per favor, els donin unes llistes actualitzades dels pisos turístics. Això ens ho han dit ells 
personalment diferents vegades, perquè si cada vegada van a veure el mateix pis turístic, 
no trobaran mai la solució. Si hi ha mil i escaig pisos turístics, doneu-los el llistat de mil i 
escaig pisos turístics; no sempre el mateix llistat. I d’això s’estan queixant els mateixos 
visualitzadors. 

Quant als agents cívics, ja us ho vàrem dir amb el Pla de veïnatge, que no estan 
preparats, no saben fer la seva feina. Bé, ells no tenen potestat ni per fer res, els segways 
i les bicis i tots campen per on volen, i la Guàrdia Urbana no actua. I tu això ho saps 
perfectament: a la Barceloneta i a Ciutat Vella la Guàrdia Urbana no actua. 

Gràcies. 

La Sra. Montserrat López (en nom de l’Associació de Veïns de la Barceloneta) 

Hola, buenas. Yo hoy voy a hablar del tema estrella, que es la Casa de la Barceloneta. A 
ver, a nosotros nos han llegado por los trabajadores unas informaciones sobre las 
irregularidades en la contratación y el trato que estos mismos reciben. Es una entidad 
cultural dotada con una considerable cantidad económica de dinero, unos 50.000 euros, 
que sale del bolsillo de los ciudadanos. Hoy mismo ha habido una rueda de prensa de 
dichos trabajadores denunciando esta situación, además de otras causas, bajo nuestro 
criterio, graves. 

La Asociación Barceloneta estamos realmente preocupados por todas estas 
informaciones y pedimos que desde regiduría se investigue y se nos dé respuestas 
clarificadoras sobre su gestión, personal, asignación de proyectos y la transparencia; 
asimismo que se tomen las medidas oportunas para que el centro funcione según las 
normas convenidas. 

De todas maneras, a nuestra asociación nos llegaron unas cartas de los trabajadores 
diciendo el trato vejatorio que estaban sufriendo. Nosotros tenemos copias y las ponemos 
a disposición de todo el mundo; el que quiera recibir una copia se la pasamos. 



 
 
 

16 

Gracias. 

La Sra. Carmen Tomás (en nom de l’Associació de Veïns de la Barceloneta) 

Bona tarda. Aquí ens anem repartint els temes, perquè veieu que l’associació de veïns en 
té de diferents. A mi m’ha tocar la nova urbanització que s’ha fet de certs carrers de la 
Barceloneta per facilitar el pas, bàsicament, per al visitant, per a les persones. 

Tothom sap que la Barceloneta no és un lloc de pas, a la Barceloneta s’ha de venir. La 
Barceloneta té dos accessos per entrar a l’interior, que són Joan de Borbó i el passeig 
Marítim - Almirall Cervera, accessos normalment col·lapsats i sobretot a la temporada 
d’estiu. 

Darrerament s’ha millorat la urbanització d’una sèrie de carrers convertits en 
«semipeatonals», com és Maquinista i com és Andrea Dòria, ja que s’han eliminat les 
voreres laterals. En canvi, s’han ampliat, fent-les contínues, les voreres de Joan de Borbó, 
Ginebra, Maquinista i Balboa. Vull dir, allí s’ha eliminat la calçada. Les darreres voreres 
que s’han ampliat unificant el carrer i eliminant la calçada han estat els carrers Carbonell i 
Atlàntida, de sortida del barri al Doctor Aiguader, i el de Pizarro d’entrada també pel carrer 
Doctor Aiguader. 

S’amplien i unifiquen les voreres i s’eliminen els semàfors per a vianants que regulen tant 
les sortides com els accessos. Això, i degut a la quantitat de persones que transiten per la 
zona, és un gran impediment a l’hora de sortir els vehicles, amb el risc que –com tothom 
sap i s’ha tractat aquí ja en diferents ocasions– els aparells mòbils, movibles: bicis, 
patinets, segways, etcètera, transiten a una velocitat extrema. En més d’una ocasió –i això 
parlo personalment, perquè m’ha passat a mi– a l’hora de sortir de la Barceloneta, tant per 
Carbonell com per Atlàntida, s’ha hagut de fer una tremenda frenada en sec, ja que 
apareixen en contra direcció o es creuen i no tens temps de veure’ls. De moment crec que 
encara no ha passat res, però si continua així, passarà. 

Afegir que el sistema d’unificació de les voreres té molta inclinació, sobretot les últimes 
que s’han fet per a entrada i sortida del carrer Doctor Aiguader, cosa que fa que els 
automòbils en general es facin malbé, sobretot els baixos: a l’entrar, xoquen. 

Per la seguretat de les persones, per la seguretat dels conductors i per no col·lapsar més 
del que ja estan els accessos per Joan de Borbó, passeig Marítim i Almirall Cervera, 
demanem que es tornin a posar els semàfors reguladors del pas per a vianants –per a 
vianants– en tots aquells indrets que hem anomenat: Maquinista, Ginebra, Balboa, 
Carbonell, Pizarro i Atlàntida. Així mateix, també demanem que les rampetes d’accés –les 
rampes– es facin més llargues, que la inclinació sigui més llarga per evitar, precisament, 
aquestes sotragades que fan tant els vehicles com les motos. 

Pregaríem –això sí– també que aquestes actuacions es fessin al més aviat possible, ja 
que la temporada d’estiu ja la tenim aquí; ja la setmana que ve és Setmana Santa i ja 
estem de ple en plena temporada. 

Afegir que, tal com els meus companys, tots aquests temes s’han comentat ja en diferents 
sessions de consell de barri i que la resposta és la callada. 

Gràcies. 
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El Sr. Manel Martínez (en nom de l’Associació de Veïns de la Barceloneta) 

Bona tarda. Jo vinc a recordar un tema que a nosaltres ens fa molt de mal, realment el 
tema a nosaltres ens fa molt de sentit que no volem que…, ho traiem aquí i sabem que és 
una part de la Generalitat la gestió, que és la Residència d’avis Bertran Oriola. Sabem, 
perquè estem atenent diferents veïns que són fills o són familiars de persones que estan 
residint allà com a centre de dia o residents totals, que l’empresa que té la concessió està 
maltractant els avis: els restringeix el menjar, la neteja, la vigilància i la cura. Són 
persones –algunes– que han d’estar cuidades en llits i no estan sent ateses. 

Sabem que d’això vosaltres no en teniu la competència, que és la Generalitat, però 
vosaltres us vau comprometre davant dels veïns la primera vegada que vam fer denúncia 
que faríeu alguna acció. Nosaltres estem atenent ara veïns d’altres barris de la mateixa 
empresa concessionària que tenen a Sants i a Sant Andreu, Bon Pastor, també la mateixa 
concessió i es troben en la mateixa situació. O sigui, és una empresa que sap 
perfectament el que està fent. 

Sabem que això són residències de la Generalitat, però els veïns són de Barcelona. 
Vosaltres teniu més força que nosaltres; vau dir o us vau comprometre a fer alguna 
actuació i volíem senzillament preguntar-vos què heu fet, què us han dit. 

Nosaltres demà mateix tenim una reunió i si no tenim alguna actuació ràpida, lògicament, 
farem sortir els colors a tothom, als que ho estan gestionant i a vosaltres, en el sentit que 
ens permeteu unes esperances de poder fer alguna cosa. Espero que tingueu sort i ens 
pugueu dir alguna cosa positiva. 

Gràcies. 

La presidenta agraeix les intervencions i passa la paraula a la regidora. 

La regidora 

Bé, als veïns del carrer Aurora, a veure, aquest centre cultural que comenteu vosaltres, 
que tu comentaves que hi ha hagut inactivitat municipal; en realitat, aquest espai es va 
inspeccionar el juliol de l’any passat, es va tornar a fer un requeriment aquest gener, ara 
tenen una ordre de cessament. Ells han demanat una pròrroga per poder fer els diferents 
passos per poder obtenir la llicència. Però vull dir que s’ha fet seguiment d’aquest espai. 
De fet, ells han demanat una pròrroga per poder legalitzar l’activitat, però se’ls ha notificat 
una ordre de cessament. Ens consta que estan també treballant en un projecte justament 
per adequar l’activitat i el local a la normativa. És un local que permet, si no ho recordo 
malament, entre cinquanta i vuitanta persones com a aforament. O sigui, si obté llicència, 
aquest és l’aforament que permet. 

Llavors, aquí, per una banda, les activitats que sabem que fan amb els nens són o bé de 
llengua o bé de religió. I més enllà d’aquestes inspeccions i d’aquest seguiment perquè 
s’adeqüin a la normativa i perquè, efectivament, facin les accions que han de fer per 
obtenir una llicència...; i, per tant, si fan alguna activitat que sigui amb una llicència en 
ordre, i no com han fet durant uns mesos, que no tenien llicència, i per això també 
aquesta ordre de cessament. L’altra cosa que podem fer com a districte i com a 
ajuntament, i que hem fet en altres llocs també, és fer una mediació per tota la part que us 
referíeu a la comunitat vial, però en la mesura i en el moment en què la llicència estigui 
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obtinguda i s’hagin fet aquelles adequacions del local a què obliga la normativa, l’activitat 
continuarà.  

Per tant, sí que s’han fet inspeccions. S’ha fet un seguiment perquè s’adeqüin a la 
normativa i perquè obtinguin una llicència. Tenen una ordre de cessament ara mateix. Hi 
ha aquesta ordre de cessament, que, de fet, es va intentar notificar el gener, no la vam 
poder notificar; després, si no es pot notificar en mà, va al Butlletí Oficial de la Província; 
ara haurien de cessar l’activitat i després fer les obres corresponents a l’adequació per 
poder obtenir la llicència. 

Mercè, diverses coses. Suposo que nosaltres no ho vam explicar bé, però no vam dir que 
el Pla d’estiu ara es diu Pla de veïnatge; vam dir que hi havia una demanda que 
intervinguéssim durant tot l’any, i això és el que és el Pla de veïnatge, que, de fet, 
comença aquest dilluns. Per tant, no serà només juny, juliol, agost i part de setembre, sinó 
que estarem actuant durant tot l’any. Aquest «actuar durant tot l’any» té aquests tres 
àmbits que vaig explicar, d’oci nocturn, espai públic i també habitatge, o sigui, ampliem 
també per detectar aquests mals usos d’habitatge. Això no vol dir que a l’estiu no hi hagi 
tot el reforç que hi ha habitualment tant de neteja com d’agents cívics, com mesures 
extres de mobilitat, que vam explicar també quan vam anar al casal de gent gran a 
explicar-ho, i la unitat de platges de Guàrdia Urbana. No vol dir que a l’estiu es deixin de 
fer coses, sinó que el que dèiem és que el Pla de veïnatge és un a més a més que 
s’afegeix aquí. 

Jo no tinc les dades de les multes, però els les podem fer arribar per escrit. 

La part de la il·luminació s’està treballant en el sector, i és cert que va lent, però sí que s’hi 
està treballant. 

No s’ha retirat la vigilància a la zona verda, i, de fet, jo la veig sovint, aquesta vigilància a 
la zona verda. 

I sí que només un matís, perquè jo entenc que a vegades pugui semblar que no es fa prou 
–i en això podem estar d’acord–, perquè som el districte que tenim més volum de gent 
visitant i més pressió en tots els sentits: en l’espai públic, en l’habitatge i altres. Però 
només per donar algunes dades: a la Barceloneta en el que portem d’any Guàrdia Urbana 
ha requisat més de 20.000 llaunes i mojitos; a mi em sembla que això no és no fer res. O 
tant Mossos com Guàrdia Urbana han fet més de 3.000 detencions, això a tot el districte. 
Jo crec que amb això no podem dir que no fan res. Que es podria fer molt més pel volum 
de gent que tenim? Sí, però per això també necessitem més recursos. Però no diguem 
que hi ha serveis municipals que no estan actuant. 

Montse, la Casa de la Barceloneta, que, de hecho, ha salido hoy, es un equipamiento 
público, efectivamente, pero tiene una gestión cívica, y la gestión cívica implica que la 
asamblea elige una junta y que la asamblea y la Casa de la Barceloneta es la que tiene la 
autonomía y la obligación –la autonomía para lo bueno y para lo malo– no solo de 
programar, sino también de hacer la gestión y la contratación laboral. De hecho, en este 
caso, que también la junta de la Casa de la Barceloneta nos había notificado… Nosotros 
también les hicimos llegar… Nosotros no somos jueces y no nos toca decidir si ahora 
ellas lo han hecho bien o el trabajador lo ha hecho bien o cómo es; lo que nos toca es lo 
que se ha hecho, que son diferentes comisiones de seguimiento para ver que, 
efectivamente, las subvenciones y los proyectos que se dan están acordes a lo que dice 
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el convenio de la Casa de la Barceloneta. Y esto es lo que se ha hecho. De hecho, de 
aquí poco hay una asamblea, y también si la asamblea considera que tiene que cambiar 
el régimen de gestión, que era una demanda… –bueno, es que no es de nuestro 
mandato, sino es del mandato anterior–, había una demanda vecinal que la Casa de la 
Barceloneta tuviera gestión cívica. Ese el régimen de gestión en el que está, es como una 
autogestión por parte de los vecinos. Si la asamblea de la Casa de la Barceloneta decide 
solicitar que haya un cambio en el modelo de gestión que implica pérdida de autonomía, 
para unas cosas en positivo y para otras en negativo, nosotros, evidentemente, 
tomaremos la demanda como distrito. Pero no estamos hablando de un caso en el que es 
un servicio municipal. 

De hecho, sí que quiero manifestar cierto malestar en el sentido de que a nosotros se nos 
ha pedido la dimisión de Isabel Hernández, que es la técnica de barrio, que para mí es 
una gran profesional, sin ningún tipo de prueba ni de… No digo vosotros, sino por parte 
de quien denuncia. Y, en este sentido, también manifestar cierto malestar por cómo se 
han hecho las cosas. 

Insisto, la Casa de la Barceloneta tiene gestión cívica y, por tanto, gestiona sus propios 
trabajadores. Si la asamblea de la Casa de la Barceloneta decide pedir un cambio en el 
modelo de gestión al Distrito, lo podemos estudiar. Nosotros tenemos constancia de este 
conflicto laboral porque nos lo habían notificado de la junta de la Casa de la Barceloneta 
alegando las razones también por las cuales se ha despedido a este trabajador. Y luego, 
por otro lado, básicamente, una comunicación informal y una rueda de prensa. Tampoco 
creo que sea la forma de hacerlo si se quiere que intervengamos. Insistiendo sobre todo 
en el hecho de que no nos toca intervenir a nosotros porque la autonomía de la Casa de 
la Barceloneta implica también la autonomía en la gestión de los trabajadores. Si se nos 
pide, evidentemente, lo contemplamos, como hemos hecho en otros muchos casos, pero 
no es un trabajador municipal en este caso. 

Carme, els guals que es van fer nous i que han sortit diverses vegades..., de fet, aquell 
del carrer Ginebra, efectivament, es va comprovar que s’havia fet malament i s’ha requerit 
a l’empresa que l’ha fet perquè el restitueixi i perquè ho faci bé. De fet, es va detectar i es 
va fer també perquè tant vosaltres com el Carlos Arena com altres veïns ens havien 
alertat que hi havia un problema a l’hora de passar amb el cotxe per allà. 

Bé, explicar on hi ha els semàfors, hi ha un semàfor…, l’altre semàfor que demaneu 
estem mirant si… O sigui, tècnicament es considera que no s’hauria de posar; estem 
mirant si hi ha alguna forma igualment de cuidar aquest pas i aquesta sortida a Joan de 
Borbó, que, efectivament, a l’estiu hi ha molta conglomeració, i jo entenc aquesta 
preocupació de dir: «No, és que passarà alguna cosa i tindrem un problema aquí.» 

I, bàsicament, la resta de rampes, la resta de voreres que s’han fet noves, totes s’han 
comprovat; no només s’han anat a mesurar, sinó que s’ha anat amb cotxes plens de gent, 
etcètera, i totes s’ajusten a la normativa i no suposen un problema a nivell normatiu. I, per 
tant, aquestes no les canviaran. Sí que aquella que s’ha fet malament, que és la del carrer 
Ginebra, s’ha demanat que es canviï. Ara t’ho estic dient de memòria, però crec que era la 
del carrer Ginebra. 

Manel, nosaltres el compromís que vam adoptar, que és amb el que continuem..., al 
Consell de Barri de la Barceloneta vam dir: «Aquesta residència no és competència de 
l’Ajuntament i, per tant, s’ha d’anar a picar també a la porta de la Generalitat.» Nosaltres 
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ens vam comprometre, per una banda, i sobretot, primer, a requerir el contracte a la 
Generalitat, per la informació que teníem –però insisteixo que no és una residència que 
gestionem nosaltres–, el que se’ns havia dit, però per això volem veure el contracte, és 
que l’empresa que gestionava fins ara estava fent més coses del que li tocava i que ara 
mateix l’empresa que estava gestionant la residència havia guanyat el concurs i havia 
deixat les coses que se feien com de més. Això és el que se’ns havia dit, més enllà de 
totes les queixes dels veïns. Llavors, nosaltres ens vam comprometre…, el que vam dir 
és, d’acord, fem dues coses: una és demanem el contracte a la Generalitat, demanem 
aquest contracte per poder revisar que, efectivament, s’estigui fent allò que s’ha de fer, 
com a mínim allò que diu el contracte que s’ha de fer. Aquest requeriment l’hem fet 
diverses vegades a la Generalitat i encara no tenim resposta. I un cop tinguem això, 
dèiem que us podem acompanyar i podem facilitar que hi hagi una reunió per part dels 
familiars amb la Generalitat i amb els responsables. Però primer necessitem que la 
Generalitat ens respongui i ens deixi veure aquest contracte. Vull dir que no és que ens 
hàgim oblidat del tema, sinó que ho hem requerit a la Generalitat. 

Sí que us diria…, o sigui, no només a vosaltres, sinó també als familiars, sabent que les 
administracions van molt lentes, ens podem posar una data límit i dir: «Bé, si l’1 de juny 
no ens ha dit res la Generalitat, pensem una altra estratègia per poder abordar això abans 
que arribi l’estiu.» És el que se m’acut així, ràpidament.  

La presidenta agraeix la intervenció de la regidora i obre el torn de rèplica de les entitats. 

El Sr. Germà Baig 

Per una banda, hauríem agraït que ens haguéssiu respost a les diferents demandes que 
hem presentat respecte a aquest problema, tant per part de particulars com la comunitat, 
com l’administrador de veïns..., i no s’ha comunicat en cap moment. 

Per altra banda, voldríem saber si se’ls ha concedit aquesta pròrroga, de quant temps és, 
quan podem tornar a reclamar això. I, per altra banda, que també se’ns digui quines són 
les condicions que ha de tenir un oratori en el centre de la ciutat, perquè si nosaltres 
creiem que no les compleix, tot i que l’Ajuntament els doni la llicència, ho portarem pels 
jutjats perquè no els sigui reconeguda. 

Gràcies. 

La Sra. Mercè Serrat 

Bona tarda, novament. Gala, m’has contestat, per exemple, el que heu agafat de mojitos i 
tal; quanta droga heu requisat? Perquè saps que els carrers i la Repla i tot això van plens. 
No m’has contestat. 

Del tema rates, que algun dia se’ns menjaran, perquè el parc de la Catalana n’està ple, i 
saps que hi ha hagut problemes amb gossos, perquè han anat a menjar-se la rata i el gos 
ha tingut els seus perills perquè també el gos s’ha enverinat. 

No m’has dit res d’això dels residents de…, l’única persona que deu veure al barri els de 
zona verda ets tu, perquè tots els que busquem aparcament no trobem mai ningú per 
queixar-nos. I, llavors, la veritat… No t’ho dic jo com a Mercè Serrat, és que si la gent ve a 
l’associació a dir que a on estan els vigilants, doncs, trobem-los, si us plau. 
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La Sra. Montserrat López 

A ver, yo en primer lugar quiero dejar claro que nosotros desde la asociación no pedimos 
la dimisión de nadie; lo único que pedimos es la transparencia en la gestión y la 
adjudicación de los proyectos que se llevan a cabo en la Casa de la Barceloneta. Pero en 
ningún momento desde la asociación se ha pedido la dimisión de Isabel, eso sí que 
queremos dejarlo claro desde nuestra asociación. 

La Sra. Carmen Tomás 

A veure, Gala, senyora regidora, les pujadetes o baixadetes d’entrada i sortida al barri del 
carrer Maquinista i del carrer Ginebra no són ni de lluny iguals que les del carrer Pizarro, 
les del carrer Carbonell i les del carrer Atlàntida; no tenen res a veure, ja m’agradaria a mi 
que fossin així. Quant al fet que vosaltres heu fet la prova, segurament heu fet la prova, 
no ho discuteixo, però segurament amb quatre per quatre o cotxes de muntanya, perquè 
el meu toca. I us asseguro que no és un Porsche, que va arran de terra. El que faré és 
que la propera vegada que toqui, m’esperaré, trucaré a la Guàrdia Urbana que faci un 
atestat i així us ho demostraré. Això per una banda. 

Per una altra, el fet de demanar els semàfors per als vianants, a veure, no és per a la 
seguretat del que va en cotxe; és per a la seguretat del vianant, perquè el vianant, si no té 
un semàfor, va passant i va passant. I, precisament, els tres carrers que acabo 
d’anomenar: Pizarro, Carbonell i Atlàntida, de sortida, són carrers estrets, no tens l’àmplia 
visibilitat que pots tenir a Ginebra, per exemple. Surts al carrer i et trobes amb cinquanta 
mil… Si us plau, que es torni a mirar. 

Gràcies. 

El Sr. Manel Martínez 

Bé, jo seré breu. Us agraeixo les gestions fetes. Sí que agafo el tema de la data, perquè sí 
que és veritat i sí que us haig de dir que nosaltres hem intentat anar a fer reunió amb la 
directora; ha sigut impossible. I que no és que fessin serveis de més, estem parlant de 
serveis bàsics; estem parlant que a la nit amb tres plantes hi hagi una sola persona 
vigilant gent que està al llit que no es pot aixecar. Això no són serveis de més; això són 
serveis bàsics. Persones que no tenen més que aigua i no tenen ni pasta en un plat per 
menjar, això no són serveis de a més a més; això és bàsic. Vull dir que, de veritat, qui et 
digui això és perquè caigui al terra per vergonya. I podria ser el pare de qualsevol de 
nosaltres el que estigués allà. Jo recordo el meu que estava en una residència. 

Només una cosa que a una companya se li ha passat: del tema de mobilitat, per a quan la 
normativa de segways definitiva, si us plau? 

La presidenta agraeix les intervencions i passa la paraula a la regidora. 

La regidora 

Bé, molt ràpid. Als veïns del carrer Aurora, abans de donar-li pròrroga o no, el que hem 
d’anar és a veure quines adequacions estan fent i quina feina estan fent, perquè, llavors, 
la pròrroga… O sigui, ells estan treballant i estan fent per adequar-se a la llicència, llavors, 
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se’ls pot donar la pròrroga; si no han començat les obres i només l’han sol·licitat per 
allargar, llavors, no se’ls dona la pròrroga. 

Sí que dir que al districte tenim molts oratoris, molts amb molt bona convivència amb els 
veïns, i en aquest cas estem parlant d’un oratori bàsicament de població bengalí, que, de 
fet, la gran majoria de població bengalí de la ciutat la tenim al districte. I, per tant, crec que 
està bé que puguin tenir centres de culte, sempre que es garanteixi la convivència. Per 
això torno a dir, per diferents temes que han anat sortint, que podem oferir-nos per 
treballar conjuntament amb ells i amb vosaltres perquè aquesta convivència no es vegi 
distorsionada. 

Mercè, m’has dit diverses coses, m’has preguntat pel tema de drogues; és cert que no t’ho 
he esmentat –m’ho havia apuntat, però se me n’ha anat–: a la Barceloneta, de fet, fa poc 
es va fer una de les majors operacions en tema drogues que hem fet al districte, on es 
van recaptat més de 100.000 euros, al carrer del Mar i a Basea, a la cannàbica i diferents 
pisos. De fet, s’han fet altres operacions, també alguna en col·laboració amb els veïns, a 
la Barceloneta. 

I en el tema de les rates, no tinc les dades –no les tinc aquí, us les podem fer arribar– de 
quantes vegades hem intervingut en temes de rates, però es fan moltes intervencions en 
rates. Ara bé –i això ho he explicat altres vegades–, hi ha una nova directriu europea que 
ens obliga a canviar la forma en què matem les rates. I a mi ja m’agradaria que no fos 
així, eh? I és més lent, és cert que és més lent. I, de fet, des de Salut s’han multiplicat els 
esforços de desratització en espais públics justament per contrarestar els efectes negatius 
d’aquesta directiva europea. 

Montse, ya sé que vosotros no pedís la dimisión de nadie, lo ponía como un ejemplo de lo 
que se ha dicho, de lo que se ha pedido por parte de quien denunció la situación laboral, 
como un ejemplo también de que me parece que aquí hay alguna información que no 
funciona. Solo dos cosas: una es, la Casa de la Barceloneta ha presentado la auditoría 
del 2016, que es correcta, y dos, los proyectos que se adjudican –y eso es también lo que 
se revisa en las comisiones de seguimiento y demás– son previa convocatoria pública. Y 
si no lo tengo mal entendido, estos no los adjudica la junta, sino que hay una ratificación o 
bien por parte de la asamblea o bien por parte de una comisión. Y esto es lo que se 
revisa. Cuando hacemos comisiones de seguimiento justamente es por eso. Y la auditoría 
es correcta. O sea, nosotros no hemos visto ningún indicio de mala práctica; al revés, de 
hecho, creo que está bien, es una cosa positiva que la Barceloneta tenga un 
equipamiento que tiene gestión cívica. Insisto en que, si se considera que tiene que 
perderse parte de esta autonomía vecinal, ha de ser la propia asamblea de la Casa de la 
Barceloneta la que lo decida y la que lo solicite también. 

Carme, tu parles de Maquinista i Ginebra; això és el que t’estava dient: el de Ginebra es 
corregirà, perquè, efectivament, estava fet malament; a Maquinista s’han fet proves i no 
consta que estigui fet malament. Ja sé que estem parlant d’un semàfor per a vianants i 
per això dic que s’està mirant què podem fer, justament perquè totes les mesures són per 
beneficiar el vianant, tot i que en aquesta zona tinguem aquest dilema que al final molts 
vianants no són vianants del barri, sinó que són visitants. Però sí que, d’alguna manera, 
beneficiar i posar-ho fàcil al vianant i a la gent que camina a peu. 

Manel, llavors, jo he dit l’1 de juny com una data així i tal, però pensant també que així, si 
no tenim la informació abans que arribi l’agost, que l’Administració s’atura, tenim encara 
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dos mesos per poder fer alguna cosa. Llavors, em quedo amb la data de l’1 de juny. Si no 
ho recordo malament, també l’Ester del diari té part dels seus familiars a la residència i, 
per tant, tant amb vosaltres com amb l’Ester ens posaríem en contacte per veure quina 
altra cosa hauríem de poder fer conjuntament. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Youssef Hernández. 

El Sr. Youssef Hernández (en nom propi) 

Buenas tardes. Señora regidora, señores agentes de las autoridades, yo quisiera saber 
este año en la calle Lancaster y Arco del Teatro qué nos espera, qué plan hay, hay algún 
plan, porque si es como todos los años, es nefasto, ¿eh? Calle Lancaster, Arco del 
Teatro, está esto… Yo ya me temo que va a ser terrible. 

Nada más. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Francisco Calvo. 

El Sr. Francisco Calvo (en nom propi) 

Buenas tardes. Ciudad Vella, vecinos con techo, la riqueza y la pobreza van como los 
canguros a saltos. En el mes de marzo se inauguró un nuevo Zara en la sede del BBVA, 
en la plaza Cataluña. Allí mismo a la entrada duerme todas las noches, tiene su cobijo –
mejor dicho– una persona y en el lateral, dos personas y sus mascotas. Una imagen que, 
de dar la vuelta al mundo, promoción Inditex, familia Amancio Ortega, mostraría las 
desigualdades de Barcelona. Todavía tiene que mejorar la marca Barcelona. 

Lágrimas por un sin techo. José Hernández Pérez, Murcia, 1955 - Barcelona, 2017. 
Falleció hace nueve días en el hogar Pere Barnés, descansa en el nicho 3934 del 
cementerio de Poblenou, en la séptima y última fila, la que está más próxima al cielo. 
Descansa en paz, José, vecino de Ciudad Vella. Estarás en nuestro recuerdo. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Antonio Pelegrín. 

El Sr. Antonio Pelegrín (en nom propi) 

Buenas tardes. Yo quería preguntar cuándo va a entrar en vigor la normativa que regula 
terrazas y veladores, porque ya llevamos bastante tiempo hablando de esto, pero no ha 
pasado nada.  

Ha habido reuniones con los vecinos. Yo vivo en el paseo de Colón, nos han invitado a 
dos reuniones para hablar de cómo iba a quedar el tema de las aceras. Y las dos veces 
nos han propuesto poner unas sillas delante en el paseo, que ya hemos explicado…, 
además, es que todos los que estábamos reunidos explicamos que es negativo, que es 
contraproducente, porque si ya nos estamos quejando de todos los ruidos que hay con los 
lateros, prostitución, gente que vende drogas, por las noches todos los bares con las 
terrazas, si ahora se ponen sillas, pues, esas sillas que de día como está todo masificado 
de turistas es imposible que alguien se siente, pero, bueno, aun así, de noche sería un 
caos donde los borrachos aprovecharían para…, ya cuando cerrasen los bares, 
vendiendo latas y vendiendo drogas, se sentarían, se pondrían a cantar; lo que hacen 
ahora en la acera, pero ahora además con un banco. Entonces, el tema es que –yo ya se 
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lo dije a usted la otra vez– a mí me encanta que ustedes nos llamen, que nos pregunten, 
pero cuando hay una cosa que es como que todos estamos de acuerdo, yo no entiendo 
que aun así ustedes insistan en «vamos a hacer una prueba, vamos a hacer una prueba». 
Por favor, no hagamos una prueba de algo…, que a mí me encanta hacer pruebas. 
También dijimos en su momento: «Bueno, pues, el paseo de Colón como es tan grande, 
hagamos una prueba en paseo de Colón, 1, que está ahí al lado de correos.» Pues no, la 
prueba es en todo el paseo de Colon, justo donde los vecinos estamos ahí y tenemos 
estos problemas de los ruidos. 

Y quería preguntarles también los supermercados que hay en todo el Gótico, que están 
siempre abiertos y que nos encantan y que los utilizamos, porque es comercio de 
proximidad, la gente que está trabajando ahí, que se pasan doce y catorce horas 
trabajando, yo sé que no es una cosa que dependa del Ayuntamiento, pero de alguna 
manera el Ayuntamiento yo creo que podría intentar solidarizarse con esta gente, que 
nosotros les vemos todos los días, y que nos dan pena y nadie mira por ellos. Y me da 
igual que sean de otra raza o de otro país o lo que sea, pero es gente que está ahí y yo 
creo que podríamos desde Barcelona intentar hacer algo. 

Y, lo último, tenemos en el paseo de Colón, 7 un vecino que alquila una habitación. Claro, 
no es un piso turístico, pero sí me gustaría saber, desde el punto de vista de la regulación, 
qué es lo que se puede hacer, porque es verdad que él vive también dentro y alquila una 
habitación, pero a veces, sobre todo en verano, es bastante molesto. 

Gracias. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Ángel Vera. 

El Sr. Ángel Vera (en nom propi) 

Buenas tardes. A ver, ocupación del espacio público. Empezaremos por la calle Condal, 
nuestra calle Condal, la famosa calle Condal: en este momento –en este momento–, si 
entramos por la Vía Layetana hasta Puerta del Ángel tenemos como nueve o diez 
establecimientos que tienen pizarras fuera de la tienda; no tienen permiso del 
Ayuntamiento. El último que llega pone su pizarra. Hay un restaurante que se llama El 
Gusto, este señor incluso llegó a forrar un elemento de la compañía eléctrica con 
publicidad del restaurante. Tiene un atril de hierro, por favor, que salen las punchas, tiene 
la pizarra; en la calle lateral tiene colgada una pizarra: paellas y gambas al ajillo. Luego 
está el último que ha llegado, Enrique Tomás: no solo pone una, sino que pone dos, y así 
continuamente. Está lleno. Y no hablemos de la calle Santa Anna. 

Hay unas ordenanzas municipales, señores, y hay que respetarlas, y es simplemente 
pasar por allí, identificarse: «Soy del Ayuntamiento, retire eso de ahí», y ya está, es así de 
sencillo. No vale dinero. Pero simplemente queremos la ciudad para nosotros. Calle Santa 
Anna pasa lo mismo. Y aquel nuevo que se implanta, en toda Barcelona –en toda 
Barcelona–, pam. El otro día abrieron un bingo y catacram, hasta en la acera. 

Bueno, Puerta del Ángel, esquina Santa Anna, hasta en un balcón hay publicidad; en el 
balcón, señores, ¿estamos locos o qué? ¿Hasta dónde hemos llegado? Es el famoso Kiss 
o cómo se llame, que tiene el balcón y ahora ha puesto ya una pancarta. No solo está 
puesto en la cristalera, sino que encima ha puesto una pancarta.  
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Pero es que llevamos años con estos señores. O todos podemos hacerlo o ninguno, 
porque si se puede hacer, yo me encargaré, tengo un compañero que tiene una agencia 
de publicidad, de forrar todo el Portal del Ángel de publicidad. 

No hablemos de la plaza Urquinaona, porque eso ya no nos toca. 

Y hablamos ahora de la plaza o de la placita de Vía Layetana con calle Condal: pedimos 
la retirada de esas piedras que hay allí. Eso es simplemente un obstáculo. Si bajamos de 
plaza Urquinaona nos encontramos con la parada del bus; seguimos bajando hacia la 
catedral, nos encontramos con las bicicletas; seguimos avanzando y está el paso de 
peatones para cruzar la Vía Layetana. Pero, cuidado, a esta distancia hay un taco de 
piedra así de grande, ¿para qué es eso, para sentarse? Si yo me siento ahí, nadie puede 
pasar si estiro las piernas. Eso es un rompepiernas. El otro día se llevaron a una señora –
lástima que no cogieron la matrícula ni nada– que se rompió una pierna: le quedó 
colgando, porque iba andando y se dio con la esquina. 

Un consejo a los técnicos: en el Hospital del Mar - Fórum, que está en el paseo Prim con 
calle Llull, en la parte de atrás hay unos asientos redondos que eso es un diseño del 92, 
aconsejo que se pongan ahí o, si no, que se quiten esos asientos, porque, ¿para qué 
están, para sentarse o para joderse las piernas? Porque, luego, cuando entran los de 
calle Madalenas, claro, si hay alguien sentado allí y pasa alguien tiene que encoger las 
piernas, porque le pillan. Hay que retirar eso, señores, por favor. 

Luego, calle Sant Pere Més Alt, estuvimos hace cuatro días en una reunión sobre la 
recogida de basuras y tal. Este fin de semana hemos tenido desde el jueves de la semana 
pasada hasta ayer cinco contenedores de runa enfrente de Mare de Déu del Pilar. 

Y, después –lo último, acabo–, hay una estiba en la calle Bou con calle de San Pedro, que 
están restaurando un edificio. Bueno, hay una estiba que están los hierros para que la 
gente pase por debajo, pues, señores, se ha apropiado la compañía esta de ese espacio; 
no hay sacos de runa, no, no; sacos de arena, ladrillos…, pero continuamente. Y como se 
ha quejado la tienda que hay al lado porque le entra mucho polvo, ahora ha puesto una 
lona y, entonces, ya nadie puede pasar. 

Y por la entrada de la calle Bou está el del restaurante que hay en la calle Bou que pone 
también paellitas, y ese mismo restaurante tiene en la calle Bou dos toneles. ¿Vale? 

Y, después, otra cosa: hay un señor que ha puesto, el número 40, un palé encima del 
balcón con plantas. Se llamó a la Guardia Urbana, estuvo la Guardia Urbana, lo retiraron y 
al día siguiente lo ha vuelto a poner, señores. 

Y hay más, ¿eh? Venga, gracias. 

La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a la senyora María Rosa García. 

La Sra. María Rosa García (en nom propi) 

Buenas tardes. Espero que dejen los móviles y nos escuchen a los ciudadanos, por lo 
menos que nos pongan el respeto que tenemos, porque nosotros les escuchamos a 
ustedes las tonterías que nos dicen. 
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Desde que está la alcaldesa de BComú, Barcelona está más degradada por la suciedad 
en las calles, la delincuencia y las personas durmiendo en ella, cada vez hay más. Lo que 
es el Apolo para abajo, desde carrer Nou de la Rambla, no puedes pasar. Lo que es el 
Raval seguimos sin poder descansar por la noche por los gritos de los turistas y no 
turistas, los monopatines, que se ve que la noche es suya. Tenemos el problema de las 
bicicletas, como aquí mis compañeros han dicho: no tienen orden ni respeto y van a la 
suya. Pero ustedes no les ponen multas. Tienen que ir con casco y creía que tenían que 
llevar una matrícula y tenían que ir en grupo de diez. Van como les da la gana. 

Me indigna mucho que la señora alcaldesa de Barcelona le diga a la Urbana que impida 
los desalojos de los ocupas; a mí me desalojaron de mi casa junto con mi marido y con 
mis dos hijos menores, y la Urbana vino sin ningún miramiento. Yo fui a la calle 
Enamorados siete veces –número 5, entresuelo– para hablar con ustedes y no encontré 
nunca a nadie. Y una vez que encontré a una de ustedes, me dijo que con el 
Ayuntamiento no se podía meter, pero sí cuando estaban en la plaza Padrón pedían 
firmas por una finca que querían desalojar. Y estaban aquí en este mismo Ayuntamiento 
con caceroladas y con gritos, cosa que de esto se ve que ustedes se han olvidado, 
porque, claro, como han pactado con seis partidos políticos, con Izquierda Unida, pues, ya 
lo han tenido todo.  

Antes había pisos turísticos, ahora no hay pisos, hay fincas. Las compran, echan a sus 
inquilinos de toda la vida y hacen los pisos turísticos, y ustedes lo que nos quieren echar 
es de nuestro distrito, porque quieren que Ciudad Vella sea turística. Porque a la 
Barceloneta no sé lo que quieren hacer: un Miami Beach. ¿Para quién? ¿Para nosotros? 
Nosotros no podemos costearnos eso. 

Igual que otra cosa: la UGT tiene terrenos en las Drassanes, que eran para hacer pisos 
de bienestar social y ustedes quieren hacer dos hoteles de cinco estrellas. Mi hijo lleva 
nueve años solicitando un piso, renueva papeles, papeles, pero no le hacen caso. Ahora 
sí, a los de fuera –que no me meto con ellos– les dan todos los pisos: los que quedan 
vacíos en mi finca y los nuevos, claro. Y a más a más, tienen una tarjeta solidaria de cien 
euros a cada hijo por mes, hasta los dieciséis años. ¿Y a nosotros, que estamos pagando 
los impuestos? 

Usted, señora Homs, Mercè, en CiU, durante cuatro años usted estuvo de regidora en 
Ciudad Vella y el alcalde señor Trias –de regidora con el señor Trías–, cuando la 
alcaldesa, la señora Colau, hace un llamamiento a los vecinos del Raval en algún espacio 
del Ayuntamiento dice que no puede hacer nada porque es culpa del alcalde antiguo; 
¿usted siendo de CiU no responde? Igual que todos ustedes, tienen que defendernos, 
porque al fin y al cabo ella está por un escaño más. Y cuando ellos dicen algo mal, 
ustedes se lo pasan a la bartola y nosotros somos los que pagamos… ¡Hombre, dígame 
que no! Nosotros somos los que estamos pagando impuestos, porque lo que están 
cobrando es nuestros impuestos. 

Otra cosa le digo: me gustaría saber lo que tienen las arcas del Ayuntamiento, porque el 
señor Trias sí que lo dejó bien, pero últimamente con los viajes a Nueva York, Miami 
Beach… Alto, en el Raval dieron 12 millones de euros, dicen, para quitar las pinturas. 
¿Qué pinturas? No se ha quitado ni una pintura, al contrario, hay más. 
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Y los alcaldes, regidores, políticos, que son todos ustedes, tienen que saber las leyes. Por 
ejemplo, el ayuntamiento es un órgano orgánico a favor del pueblo, pero se ve que esto 
no lo llegaron a estudiar –y perdone– o se lo han pasado de largo. 

¿Y qué pasa ahora con el metro? Una huelga. ¿Y con los taxis? Otra huelga. ¿Saben que 
los taxis…, la Uber se lleva los impuestos a Holanda? Sí, pero los impuestos se los llevan 
a Holanda, los míos. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula a la regidora. 

La regidora 

Al Youssef, aquest estiu hi haurà reforç al carrer… Estem parlant a la nit, oi?, perquè al 
carrer Lancaster i Arc del Teatre malauradament passen massa coses que no només la 
nit. Però hem tingut durant uns mesos la USP de nit i espero que ho hàgiu notat un mínim. 
Es tindrà també reforç durant l’estiu. Dir-te que també, arran de les vostres denúncies i 
més, per exemple, vam fer un seguiment de l’activitat que hi havia al Teatre Principal, que 
en principi ara ha cessat l’activitat i ja no fa aquesta activitat de discoteca. Això ho dic 
bàsicament perquè estem treballant sobretot perquè a aquesta zona el nivell d’oci nocturn 
pugui rebaixar-se. Ho he dit moltes vegades, igualment tenim –sobretot a Escudellers, 
Lancaster, Arc del Teatre, Rambla– un triangle que és molt difícil de gestionar i que té una 
condensació d’oci nocturn bastant important. Per això també Guàrdia Urbana reforça els 
esforços i per això també estem fent tot el seguiment que podem per intentar evitar –si la 
normativa ho permet, ho haurem de permetre, però si no ho permet...– que hi hagi gent 
que obre discoteques quan no li toca, i quan no li toca a Rambla, 15, i a Rambla, 17. Vull 
dir, estem fent molts esforços, però, evidentment, jo entenc que hi ha un problema de 
descans al carrer Lancaster amb Arc del Teatre, i per això també la Guàrdia Urbana a la 
nit reforçarà aquest estiu la presència. 

Francisco, agradecerte también que vengas a recordar a vecinos como José Hernández, 
que al final también la gente que no tiene hogar es vecino del distrito. Y creo que, a pesar 
de algunas proclamas apocalípticas que se hacen a veces o la sensación que podamos 
tener de que hay una presión muy fuerte para que los vecinos del distrito se marchen, un 
poco los conocimientos y los relatos que aportas tú también muestran que hay una 
comunidad de vecinos en el distrito que se preocupan los unos por los otros. 

Antonio, pel que tinc entès, efectivament, amb l’ordenació de terrasses del passeig de 
Colon, al principi es va dir de posar més bancs també perquè… Jo entenc perfectament 
aquesta preocupació de tenir bancs en un districte per l’ús que puguin tenir, perquè a la 
nit, efectivament..., no només posem el banc durant el dia, sinó que també està durant la 
nit i què suposa. També aquí el que estem intentant és trobar un equilibri, perquè també 
tenim moltes demandes d’entitats que treballen amb gent gran o de gent gran que ens 
diuen que els costa més fer determinats recorreguts perquè no tenim bancs al districte. I, 
per tant, estem també entorpint, per dir-ho d’alguna manera, el fet de transitar per l’espai 
públic de la gent gran o gent amb problemes de mobilitat. Però, bàsicament, les 
demandes ens han arribat d’entitats que treballen amb gent gran. 

Llavors, pel que tinc entès, arran del que vau dir a les sessions, el que es va dir és que, 
com que tenim un passeig molt llarg, que és una mica estrany que no tingui bancs, en 
posaríem al principi del passeig i només uns altres –un o dos– davant de l’edifici de 
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l’exèrcit. Però la primera proposta de posar més bancs es va eliminar, i, per tant, només 
en dos llocs on pensàvem que no era problemàtic i que estaven més allunyats dels bancs. 

I amb el que comentaves dels supermercats, això, de fet, és una demanda i és un tema 
que ha sortit diverses vegades en diverses audiències –vull dir, aquesta preocupació 
agraeixo que la tinguis, però també que és compartida. Nosaltres hem fet, per una banda, 
un estudi que publicarem després de Pasqua sobre el comerç d’origen divers, centrat molt 
en la comunitat pakistanesa, per entendre també com funciona aquest comerç, sobretot 
per evitar rumors, però també perquè moltes associacions de comerciants i també els 
mateixos comerciants pakistanesos havien manifestat voluntat de poder canviar 
dinàmiques. Llavors, era: fem un estudi, coneixem bé com es funciona més enllà dels 
rumors o de la intuïció, o d’allò que veiem. Hem fet això, que aquí tenim unes 
recomanacions, que estem mirant com implementar-les, d’acció, de com fomentar 
l’associacionisme, fomentar la diversitat comercial, etcètera. I, per una altra banda, estem 
treballant també en un punt d’assessorament laboral, que també tindrà una part orientada 
a poder adreçar-se als treballadors d’aquests comerços. Sabent també que les 
competències d’inspecció de treball –que ja ho has dit tu– no són de l’Ajuntament, però sí 
que podem fer acompanyament i sensibilització i campanyes proactives perquè la gent 
pugui conèixer els seus drets. 

I comentaves també que al passeig de Colon, número 7, hi ha una persona que lloga 
habitacions: ara mateix el lloguer d’habitacions és alegal. Estem pendents d’una regulació 
que ha de venir de la Generalitat, que, en principi, si no ho recordo malament, arribarà 
abans de l’estiu. Nosaltres ja hem treballat amb ells, perquè podem entendre que el 
lloguer d’habitacions, que, de fet, s’ha fet tota la vida, pot suposar un plus, un afegit per a 
alguna gent que li costa arribar a final de mes, però també tenim molta por en 
determinades zones, on alhora el lloguer és molt car, que el lloguer d’habitacions suposi 
una drecera per al final tenir més apartaments turístics. I aquí trobar l’equilibri, sabent 
també quins mecanismes i quines eines de control tenim, a vegades tampoc és tan fàcil.  

Llavors, s’està treballant amb la Generalitat. La Generalitat ha de treure el decret, si no ho 
recordo malament, al juliol. També et dic que els tempos administratius mai no són gaire 
de fiar; això és un aprenentatge d’aquest últim any i mig. I en principi, en base al decret de 
la Generalitat o a la regulació que tregui la Generalitat, nosaltres com a ciutat haurem de 
desenvolupar la normativa que reguli el lloguer d’habitacions a la ciutat de Barcelona. Ara 
mateix estem en un moment d’alegalitat.  

Ángel, me consta también que muchos de estos elementos de ocupación de espacio 
público que comentabas los has hecho llegar también a Pilar Heras, la técnica de barrio, y 
yo creo que tú eres muy consciente de que Pilar te escucha mucho y que, de hecho, 
muchas de las cuestiones que tú le comentas ella trabaja de manera bastante eficiente 
para poder abordarlas. Entonces, yo me las he apuntado, pero creo que ya tenemos 
constancia. 

Solo una cosa: en el Pla de veïnatge que explicamos en el Consell de Barri del Casc 
Antic, que tú estabas, que comentamos que habrá una figura en este Pla de veïnatge, que 
comienza este lunes, que se llama «auxiliar d’espai públic» –que, de hecho, igual que le 
hemos pedido a Francisco que colabore con el censo de pisos vacíos en el Raval, lo 
mismo te pedimos a ti que colabores como auxiliar d’espai públic. Pues, esta figura de 
auxiliar d’espai públic se tiene que dedicar también a detectar este tipo de situaciones, 
que ahora mismo no tenemos suficientes recursos ni suficiente personal como para 
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hacerlo de manera exhaustiva, e incorporamos esta figura para que pueda también 
detectar estas situaciones y que seamos más rápidos como administración. 

Eso es una. Y dos, tú comentabas la reunión que había habido sobre la recogida de 
basura y después que había sacos de runa; la recogida de basura y los sacos de runa no 
es lo mismo. Las reuniones que se hacen en relación con la limpieza a nivel de barrio en 
Casc Antic tienen más que ver con el hecho de ver si hay que cambiar horarios, que 
vosotros mismos lo habéis sacado en muchos consejos de barrio, de decir: «No 
entendemos por qué el camión pasa a las dos de la noche cuando nos molesta…» Pues, 
justamente para ajustar este tipo de cosas se hacen estas reuniones de limpieza. 

Si hay sacos de runa donde no toca, es otro tipo de trabajo. 

Y sobre las piedras de la calle Condal que comentabas –y que yo también podría estar de 
acuerdo que habría hecho la obra de otra manera, pero ahora mismo esa obra es muy 
reciente y, por lo tanto, digamos que aún no se ha amortizado el dinero público que se ha 
invertido ahí–, sí que decirte que las piedras están básicamente para que no entren los 
camiones por donde no toca. Lo mismo hay que señalizarlas mejor. Pero no está 
prohibido que se sienten. 

Y a María Rosa, tú comentabas lo de los móviles, y esto lo he explicado también varias 
veces: algunas de las cosas que comentáis no las conozco en el detalle y parte del equipo 
de consellers, que son la Natàlia, el Albert, la Eva, el Jordi, el Santi, el Ferran, la Llum, 
son los que se ocupan de los diferentes temas y muchas veces son ellos los que me 
pasan también cierta información, igual que parte del equipo técnico. Entonces, no es una 
cuestión de no escuchar, sino al revés, de hacerme llegar, como parte del equipo que 
somos, información. 

De los diferentes temas que has ido comentando, aunque no tengo muy claro si quieres 
que te responda o no, pero… Igualmente, sí que voy a comentar varias cosas, sobre todo 
una que comentabas sobre las arcas… Bueno, has comentado diferentes temas, luego 
me dices si quieres que te responda o no y te respondo.  

Lo que comentabas de que qué pasa con las arcas y demás, justo el año pasado –bueno, 
si no te interesa, tampoco sé por qué vienes a la Audiencia Pública– se hizo la nueva web 
de presupuestos del Ayuntamiento donde está publicada hasta la última factura que gasta 
este Ayuntamiento. Entonces, antes de hacer alguna acusación, sí que pediría que se 
mirara esta web. Puede faltar alguna información, pero hay un trabajo bastante exhaustivo 
por parte de la Gerencia de Economía de poder facilitar y poner a la luz pública de dónde 
viene y de dónde sale y adónde va todo el dinero que se gasta el Ayuntamiento. 

La presidenta agraeix la intervenció de la regidora i obre el torn de rèplica. 

El Sr. Antonio Pelegrín 

Sobre el tema de las sillas, ¿esto me lo confirma, que solo van a poner en el número 1 y 
tal? ¿Sí? Porque esto no fue lo que se dijo en la última reunión, lo digo porque sí que nos 
pareció que… Vale. Sobre todo porque en esta zona del 6, 7 y 8 es justo donde estamos 
los vecinos, los que vivimos, todo lo demás son como edificios públicos y tal u hoteles, 
que esto es otra. Pero bueno… 
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Sobre lo de los supermercados, yo le agradezco lo que me ha dicho. De todos modos, yo 
no hablo un poco de intuición; yo hablo con la gente y me explican un poco. No solamente 
son supermercados de pakistaníes. Todas las Ramblas, todos los restaurantes que hay 
ahí, todos los extranjeros que trabajan ahí trabajan doce horas, cobran quinientos euros al 
mes, siete días a la semana. 

Y lo del piso turístico, bueno, ya me ha contestado. 

Muchas gracias. 

El Sr. Ángel Vera 

A ver, todas las tiendas que hay en Barcelona de pakistaníes pedimos, por favor, que se 
retiren todas las pizarras que están en las tiendas, que dan propaganda a la Nestlé, a la 
Frigo, a la Coca-Cola. Fijaros que en todas las tiendas que hay en Cataluña están fuera 
las pizarras, usan a esas tiendas para hacer publicidad y no pagan ni un duro. Dejarnos 
hacer que todas las tiendas podamos tener pizarras como ellos. Utilizan a esas tiendas. 
Vas allí, va un inspector: «–Eso fuera. –Ah, perdón mí no saber.» Lo saca, lo retira, 
cuando se marcha el guardia, al día siguiente, como hay otro empleado, otra pizarra. 

La casa Frigo, la casa Coca-Cola. Señores, es publicidad de esas empresas, está claro. 
¿Qué más quieren? Y es simplemente pasar un técnico, y eso no vale dinero; pasar por 
allí, se hace una foto y ya está. 

La Sra. María Rosa García 

Bueno, a mí lo que me gustaría decirles que ustedes están muy bien sentados, seguro 
que no les falta ni agua ni luz ni gas, ¿no? Ustedes imagínense que ahora Ciudad Vella, 
lo que es todo, Barceloneta, el Gótico, y todos nos unimos a una, y el pueblo se harta, ¿a 
ver adónde van ustedes? 

La presidenta agraeix les intervencions i dona la paraula a la regidora. 

La regidora 

El que et deia, entenc que hi ha un problema de descans al carrer Lancaster i vam dir que 
això no es pot resoldre de manera ràpida i efectiva, però sí que crec que la Guàrdia 
Urbana fa bastanta feina en aquesta zona. Que segurament hem de fer més i per això 
també es busquen plans... Es fan reforços, però sí que hi ha una actuació allà. 

A l’Antonio, sí, et confirmo que estem parlant de davant de l’exèrcit i al principi del 
passeig. En tot cas, he demanat també que ara revisem les actes per veure què és el que 
va sortir a les reunions. No deia que tu estiguessis parlant per intuïció, però que sí que hi 
ha diferents moments i diferents espais on es manifesten diferents opinions. I també jo 
crec que com a administració en tenim poc coneixement, i, per tant, també per això hem 
volgut dotar-nos d’informació més contrastada i més fidedigna. 

Y, Ángel, el verano pasado se hizo todo un barrido sobre pizarras, de inspección de 
pizarras y demás, y es verdad que es un trabajo que hay que ir haciendo de manera 
periódica, porque si tú consigues que en un momento concreto saquen las pizarras, no 
quiere decir que nunca jamás las sacarán, sino que vuelven a… Y se van sacando. Pero a 
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esta gente se le multa, otra cosa es que tú no veas cómo se le multa, pero a esta gente se 
le multa.  

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora María Dolors Font.  

La Sra. Maria Dolors Font (en nom de la Comunitat Notariat, 7) 

Bé, sant tornem-hi, ja torno a ser aquí. En primer lloc, carta als Reis: un micròfon millor 
que pugui anar pels llocs i el passadís més ample. 

La presidenta explica que no és un problema del micròfon, que el micròfon ha d’estar 
davant de tot perquè en alguns llocs de la sala, a causa de l’ascensor, no es grava, i, com 
ja saben, necessiten gravar tota l’Audiència. 

La Sra. Maria Dolors Font 

O el passadís més ample perquè puguem sortir, m’acabo de fer mal a la cama. D’acord? 

Després, el que he posat: situació del local de Notariat, 7. Aquest local, després de tres 
anys de denúncies, va ser tancat per la Guàrdia Civil el mes de setembre. Ha romàs 
«precintat», entre cometes, perquè els mateixos han entrat quan els ha rotat, inclús obrint 
amb clau; ara està precintat. Però el propietari ha posat que es lloga. Vull saber si està 
precintat, es lloga, què hi ha de tota la història aquesta. 

Demanar al senyor Pulido, al senyor Coll, al senyor Rabassa, a tots els que puguin estar 
pendents de la llicència que es pugui demanar a posteriori que el propietari pocavergonya 
recuperi el local, estigueu alerta, perquè darrere d’associacions, de sales d’art i 
punyetetes d’aquestes surten els locals de pública concurrència, que, com que els teniu 
bloquejats, la gent es busca la seva història. Aquesta, una. 

Després, he posat el fast food de la Boqueria. Avui la plaça de la Gardunya feia pena. 
Tota la gent allà asseguda menjant amb la «fiambrereta» de plàstic que han comprat a 
dintre i tal. M’ha semblat que són una mica curosos i tiraven les coses a la paperera, però 
allò sembla el tercer món. 

Que vingui turisme, d’acord; que vingui turisme que vagi als restaurant, que gasti, però 
que vingui amb la motxilleta, la veritat, poder que es quedi a casa seva. 

A dintre, els locals de fast food, així, la gent comprant… Em sembla que eren les dotze i 
poc quan he vingut. He comprat el que tenia que comprar, me’n vaig cap al metro... 
Bueno! Tots els manters ficats a l’andana de Liceu en direcció cap avall, cap a Colon, allà 
posats, asseguts amb els paquets i tota la història. He tingut que fúmer cop de peu a un 
dallonses per poder-me asseure. Després, quan ha vingut el tren, que hem pujat nosaltres 
al tren, els que sortien del tren havien de passar arrambats a la franja blanca perquè no 
podien passar. 

Llavors, aquí té màniga ampla els manters, les putes indignades, els cànnabis, els que 
venen droga... Una mica de cura. Ja sé que és difícil. Feu-los cas una mica a la Guàrdia 
Urbana, que treballa, tocant a Notariat va treballar molt i no li vàreu fer cas. Va haver de 
venir la Guàrdia Civil de Madrid, o fer la denúncia a Madrid i que vingués la Guàrdia Civil. 
Els dic a tots aquests que es queixen de cànnabis que l’única solució serà que escriguin al 
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Ministeri d’Interior i a la Guàrdia Civil i els hi tancaran. Perquè això és una venda de droga 
encoberta. 

Quan he vingut, he hagut de sortejar tots els skates, que suposo que avui hi havia o 
congrés o qualsevol història d’aquestes, perquè allò estava ple: llaunes per terra, 
asseguts per terra, asseguts a sobre les bicicletes del Bicing... Vaja, un quadre fabulós. 
Això és Barcelona, com han dit els d’abans. Pues, tela marinera. 

La neteja. Vaig dir en la darrera Audiència que més escombra i poder menys aigua. 
Espero que es faci. Al voltant dels contenidors fa pena. He sentit comentaris que havíeu 
reduït els efectius de neteja. No sé si és veritat o no és veritat.  

Allà baix, al Raval Sud, hi ha la història dels brètols que quan surten de marxa, siguin del 
país o siguin de fora, com que van carregats, van cridant pels carrers. Ara encara hi ha les 
finestres i les portes tancades, però d’aquí a quatre dies la gent començarà a ventilar i, a 
pesar de Climalits i històries, no serveix de res. Poder que hi hagués alguna ronda de tant 
en tant que els frenés una miqueta. També es posen a fumar cànnabis i puja el fum a les 
finestres que estan obertes, i això que es fuma pel carrer, o sigui que no val la pena que hi 
hagi tants locals autoritzats de cànnabis. 

Lancaster, 10. El president de Guàrdia, 5 després us en parlarà largo y tendido. Mireu 
Lancaster, 10, a través d’Internet i veureu què se cuece allà: cuines, menjars, etcètera. 
Total: local de pública concurrència amagat darrere d’una sala d’art o no sé què històries. 

Per l’Arc del Teatre i per allà es passegen les rates així. Al solar que teniu tancat al final 
del carrer Guàrdia –no sé si encara hi és perquè ara fa dies que no hi he pogut anar 
perquè em van operar–, a dintre algú s’ha muntat com una barraqueta, amb catifes, 
portes, etcètera, i Ràdio Macuto diu que cobra cinc euros per entrar a dormir allà dintre. 
Veritat? Mentida? No ho sé. 

Per cert, de Notariat. Ràdio Macuto diu que els que tenen aquell bar de cerveses al lloc on 
hi havia el fuster no tenen llicència. No sé si és que obren perquè després passi el temps i 
allà ells colin la llicència quan hi hagi un nou pla d’usos, no ho sé. Vosaltres ho sabreu 
millor que jo per tota la paperassa que teniu. Jo dic el que sento dir. 

També tocant al local nostre de Notariat, 7, sembla que el propietari va venir aquí, a 
l’Ajuntament, perquè li va dir a l’administrador, i va dir que volia, quan estigués lliure el 
local, obrir una cafeteria. Ja hi som! Local de pública concurrència, que està la cosa 
restringida, però com que aquest element ha aconseguit dos llicències fraudulentes, a la 
millor vindrà la tercera. Sobretot, vigileu. 

Sembla que el que li demana, també pel que diu Ràdio Macuto, és el dels «palillos» que 
ha obert el restaurant dels pebrots i que els veïns de la casa d’allà dels pebrots estan fins 
als pebrots del merder que armen. 

Vull que m’informeu de quants decibels de soroll es poden sentir des d’un segon pis d’un 
edifici que hi ha entresol i que a sota hi ha una discoteca, sobre les dues, la una, les tres 
de la matinada. Parlo perquè hi tinc un pis que el llogater se me n’ha anat perquè no pot 
dormir. Al final poder sí que hauré de posar un pis turístic i així els que venen de turisme, 
perquè venen a la juerga, no els hi molestarà. 
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Gràcies. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula a la Comunitat Guàrdia, 5.  

El Sr. José Manuel Cabrera (en nom de la Comunitat Guàrdia, 5) 

Buenas noches. Seré breve porque ya estamos cansados, llevamos mucho tiempo. Yo 
propongo… yo no sé si va a ser tanto problema acercar el micrófono para la próxima 
Audiencia Pública. 

La presidenta aclareix de nou que no es pot fer perquè s’ha d’enregistrar tota l’Audiència 
Pública i, per problemes de cobertura, més enllà de la primera fila no se sent prou bé. 

El Sr. José Manuel Cabrera 

Bueno, si no se puede, pues no se puede. 

La presidenta comenta que per a ells no és cap incomoditat i els intervinents només 
s’han d’aixecar i passar al davant, a més, d’aquesta manera, tenen més protagonisme. 

El Sr. José Manuel Cabrera 

Yo creo que se pierde más tiempo entre venir y volver y salir… Pero, bueno, si no se 
puede, no se puede. Ya está. 

Lo que comentaba mi vecina. Yo escuchando lo que estoy escuchando esta noche –igual 
estoy equivocado– he llegado a la conclusión de que te vas al Ayuntamiento, solicitas una 
licencia de galería de arte, club cultural o de lo que te parezca y luego haces lo que te da 
la gana: discoteca, locales de lo que te parezca; y, bueno, una vez se ha solicitado, pues 
si tardan un par de años en cerrármelo, pues eso que he ganado: dos años que estoy 
operando de cualquier manera, o un año, o el tiempo que sea. A lo mejor estoy 
equivocado. Porque es que estamos viendo que cada vez están abriendo más. Llego, 
solicito… O simplemente tiro por la vía rápida y ni solicito licencia ni nada. Voy 
directamente, abro, funciono, hago lo que quiero… 

Lo que comenta mi vecina. Lancaster, 10. ¿Qué tipo de licencia tiene esta gente? Porque 
se anuncian en Internet tranquilamente cobrando cuatrocientos euros diarios por el 
alquiler de la sala, hay cocina, organizan barbacoas, organizan fiestas… No sabemos 
qué... ¿Lo pueden hacer? ¿No lo pueden hacer? Si lo pueden hacer, me imagino que 
tendrán que tener una insonorización, tendrán… Suponemos eso, no lo sé. No sé en qué 
punto está, pero, vamos, montan en los patios unas fiestas estupendas, espectaculares. 
Lo que está diciendo aquí casi todo el vecindario, es gente que viene al barrio y en vez de 
decir: «Bueno, voy a montar mi negocio –que es muy legítimo– y quiero ganar dinero», lo 
que vienen es a fastidiar, no vienen a… ¿Entiendes? No es aquello que digas: «Bueno, 
mira, crean nuevos negocios en el barrio», que hace mucha falta en el Raval Sur que se 
creen nuevos negocios, pero no, es para fastidiar, para molestar al barrio, para… Yo 
vengo a sacar todo lo que pueda, no soy del barrio, evidentemente, estoy un tiempo y 
cuando ya no pueda más, me voy. Trátese de Teatro Principal, trátese del…, este tipo de 
gente que está viniendo. 
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Supongo que haréis inspecciones, pero igual habría que hacer más. Porque es que están 
abriendo un montón. Porque aquí estamos hablando de los locales del ocio nocturno. Esa 
gente tiene una licencia. Pero, ¿y los que vienen que no la tienen? ¿Y los que llegan 
allí…? Llega cualquier persona, monta y, ¡hala!, y aquí estoy yo. Y lo que estamos 
hablando: si estoy un año, pues un año. Gano dinero, cojo, me voy. Traspaso, se lo dejo a 
otro, viene otro… Bueno, eso todo el vecindario que está aquí ya lo sabemos. 

Una pregunta que tengo es: ¿habéis cerrado ya el plan este de apartamentos turísticos, el 
PEUAT? ¿Eso ya queda totalmente cerrado? Porque, claro, fijaros que hay un 
problema… Porque, claro, al turismo que viene aquí a hacer el salvaje le importa tres 
pitos que el piso tenga licencia, que no tenga licencia, eso le da lo mismo. ¿Qué ocurre 
con estos edificios que son enteros de apartamentos turísticos? A pesar de tener su 
licencia, pero a las ocho de la noche todo el personal que hay en el edificio de 
mantenimiento, de vigilancia y de lo que sea, marchan y los dejan ahí toda la noche. 
¡Hala! Allí os quedáis. Mañana por la mañana volveremos. Fiestas… Bueno, y claro, esos 
que vienen de fiesta, licencia, no licencia les importa tres pitos. Hay albergues que por el 
contrario durante toda la noche tienen una persona. Vamos a ver, si quieren operar como 
hoteles, tendrían que cumplir como un hotel. ¿Qué es esto de que a las ocho de la noche 
nos vamos y allí os quedáis? Y, ¡hala!, a molestar a todo el mundo. Llamas a Guardia 
Urbana, Guardia Urbana, pues claro, podrá venir cuando pueda venir y cuando no puede 
venir, tienes toda la noche ahí la juerga montada. Simplemente era esto. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula a l’Associació Víctimes Abús del 
Poder.  

El Sr. Jesús García Hernández (en nom de l’Associació Víctimes Abús del Poder) 

Bueno, que no pude terminar. Con respecto al Ilustre Colegio de Abogados, fue nombrada 
secretaria del ilustre gobierno del Colegio de Abogados mi abogada, Anna Maria Pibernat, 
que no presentó ninguno de los cientos de documentos que tenía míos en el Tribunal 
Superior de Justicia. Esto lo digo porque decías que la justicia... La justicia, te lo puede 
decir la Mercè Homs con su hermano Homs, y para que no caiga en el tú más y no se 
barra en beneficio de la alineación interesada, también tiene eslabones de control de 
alineación, pues son tres hermanos los que están en instituciones públicas: Mercè Homs 
aquí, su hermano, que ha tenido que salir por patas, y la otra hermana que está en un 
ayuntamiento. 

Me dices de pedir caridad. Yo no pido caridad, yo exijo lo que se me ha robado. 
Transparencia… Me mandas a Transparencia. Transparencia, pues igual que el Ribó, el 
defensor del pueblo, o los otros defensores del pueblo, que quieren permanecer con el 
culo en su asiento, como tú, pasan. «No queremos saber nada. Fueron otros partidos, fue 
anterior.» ¿Para qué te hemos votado? ¿Para decir que los que estuvieron antes lo 
hicieron mal? Y lo que hacéis ahora, ¿qué hacéis? ¿Seguís construyendo pisos para 
llevaros un beneficio de mil euros por metro cuadrado? Bueno… 

Con respecto a la composición de Focivesa, estaba compuesto un 49% por oligarquías: 
cajas, bancos, Telefónica. Estos tienen tal poder que saben los colegios de abogados que 
no se puede actuar en contra de ellos, con lo cual otro punto más en detrimento de los 
ciudadanos. 
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Otro abuso de poder consolidado en el Ayuntamiento de Barcelona es el embargo. Te 
embargan y después tú te tienes que romper los cuernos para adivinar por qué te han 
embargado, si es justo o no es justo lo que te han embargado. Entonces aquí sí podemos 
acudir a la Transparencia porque me contestaron desde Transparencia que ellos no 
mirarían casos de gobiernos anteriores. Con lo cual, si yo tengo un problema ahora, la 
presunta Transparencia intentaría resolvérmelo. Sí, me lo creo yo también. 

Con respecto a los gastos de comunicación. Los gastos de comunicación se han doblado, 
como te he dicho, en La Vanguardia y en El Periódico. Y no lo digo yo, han salido 
publicados en La Crida y en La Directa, que no son nada en contra de En Común 
Podemos. 

Como ha comentado una vecina, el Raval, ahora pisas alfombra roja y parece que ya no 
te paseas por el Raval. El Raval casi cada día habría que llamar… ¿Qué? ¿Te hace 
gracia que pisa alfombra roja, Mercè? ¡Ah! Por la cara que pones. Está grabado. ¡Ah! Se 
ha ido el que grababa. Bueno, ya no le interesa. Con respecto a la miseria, casi cada día 
hay que llamar al 112 porque cuerpos casi cadavéricos están tirados en plena calle. Y es 
que ya no es que lo veo yo, lo estamos viendo en el Raval. Lo que me pregunto yo es si 
estáis volviendo a conducir la marginalidad al Raval como cuando se intentó recuperar 
con expropiaciones del barrio del Raval. Como estamos viendo en Lancaster y como 
hemos visto en tu entrevista en TV3 con el representante de MK Premium, en la cual 
parece que estuvieses atada, que no podías contestarle bien como se tenía que contestar 
a este especulador, a este ejecutador de mobbing y de ecuaciones para robar los 
derechos a los ciudadanos. Veo que todo sigue igual, que no… No adelantamos nada. 

Parece que hayamos votado a un partido nuevo, pero que todo siga siendo como si fuese 
marca blanca del PSC. Una vergüenza. 

La presidenta dona la paraula a l’Associació de Veïns del Gòtic.  

El Sr. Diego Martín (en nom de l’Associació de Veïns del Gòtic) 

A veure, representem una gent del barri Gòtic, l’Associació de Veïns, molt castigada per 
tota mena d’abusos, que aquí hem sentit avui, o sigui que no cal repetir-los. Abusos de 
comerciants, de tota mena d’especuladors que ens fan fora, i ara s’ha afegit a aquesta 
llarga llista el senyor Collboni amb aquesta promoció que fa perquè vinguin aquí les elits 
que necessiten també molts pisos, i aquests pisos han de ser de luxe, òbviament, perquè 
és l’elit del món que vol venir a Barcelona, que es veu que ells viuen molt bé; nosaltres no. 
I aleshores, doncs, això, denunciar que des de l’Ajuntament es promocioni la ciutat quan a 
nosaltres ens fan fora, no cal, no?, i a més amb recursos públics. 

Després volíem denunciar que això que han dit ara alguns veïns, que s’estan organitzant 
festes massives en pisos i tal, això també ve promocionat per Airbnb, que és increïble, 
però està passant. Hi ha una gent que s’anuncia a Airbnb –després passaré l’enllaç 
perquè el veieu–, que fan..., i a més guanyen diners negres i molesten el veïnat. Potser 
fan festes durant tota la nit amb menjar i li diuen hidden secrets o no sé què històries.  

El tema del port ens preocupa molt perquè no sabem ben bé quin intercanvi hi ha entre 
Ajuntament i Port per fer que hi hagin espais veïnals al Moll de la Fusta, i això que abans 
esmentaves, Gala. Perquè si a canvi que ens deixin posar quatre coses al Moll de la 
Fusta hem de fer un altre megacentre turístic a la bocana nord, doncs, no cal, no? O sigui, 
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millor quedar-nos com estem, perquè si transformem la bocana nord en un altre lloc on 
només hi vagin els turistes, perquè ja sabem que nosaltres en aquests espais no hi 
podem entrar, més que res per l’afluència massiva i també pels preus. 

Després hi ha ara noves tècniques per ocupar l’espai públic per part d’empreses de 
bicicletes que són universals a tot el món i que es lloguen mitjançant una app, i crec que 
això s’ha d’aturar ja d’arrel, perquè és una altra forma d’ocupar l’espai públic. 

Ens interessaria saber els pisos de luxe que s’estan fent al districte, que han fet fora molts 
veïns, quants són, les llicències que heu donat, les llicències que s’estan concedint a 
pisos on encara hi ha veïnes que hi viuen i quanta gent és susceptible que la facin fora 
per la concessió d’aquestes llicències d’habitatge de luxe. 

I, al cens d’habitatge buit que s’està fent, els pisos turístics entren dins de l’habitatge buit? 
Perquè està clar que no fan la funció d’habitatge; un pis turístic només és un pis que no té 
una funció social. 

La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a la regidora. 

La regidora 

Dolors, has estat comentat moltes coses; llavors, potser me’n deixo alguna. Si un cas, 
m’ho recordes després. 

Carrer Notariat. Per una banda, Notariat, 7, que ja hem parlat moltes vegades d’aquesta 
activitat que es feia d’una manera il·lícita i que vam trigar molt en aconseguir l’ordre 
judicial per poder precintar l’activitat cannàbica il·legal, i, de fet, via judicial el propietari ha 
rescindit el contracte a la gent que tenia el local contractat i que estava fent activitat 
cannàbica. De fet, si no ho recordo malament, a l’última Audiència o a la penúltima una de 
les coses que també et vaig comentar és que el més desitjable és que aquest local 
estigués en ús, en un ús que no fos de cannàbica, per aquesta por justament que tenies 
tu, que tu el que deies és: «Tenim la persiana baixada, però intenten entrar i què 
passarà?» Llavors, aquí, evidentment, farem un seguiment, però entenem que si el 
propietari ho ha posat en lloguer, esperem que no sigui a un altre pirata, per dir-ho 
d’alguna manera, però justament el que ens convindria és que aquest local tingués una 
activitat en regla, normal i corrent per evitar aquesta possibilitat que tornin a entrar i 
tornem a començar la roda amb l’activitat cannàbica il·legal. 

Comentaves també la plaça de la Gardunya. De fet, estem treballant amb l’Institut de 
Mercats, justament per aquest anunci que vam fer de què faríem a la Boqueria, i que una 
de les coses que s’està treballant és per evitar que a la Boqueria hi hagi «puestos» que 
tinguin aparadors, de manera que acaba convertint-se en un fast food. Llavors, la mesura 
de govern que vam aprovar deia que, dins d’aquesta feina, es prohibiria el consum 
immediat del menjar al costat de la parada, però que també les parades haurien de 
canviar la seva tipologia per no fer de bars encoberts i que els «puestos» del mercat 
podien vendre menjar per emportar, però no per consumir immediatament. No és el 
mateix comprar-me un bacallà a la llauna, perquè no tinc temps de cuinar, que comprar-
me una cosa per menjar ràpid. Llavors, això s’està treballant amb l’Institut de Mercats 
perquè ens preocupa quina dinàmica es pot acabar tenint a la plaça de la Gardunya. 
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Comentaves això de la reducció d’efectius de neteja, i ho preguntaves. No s’han reduït els 
efectius de neteja, al revés, hem augmentat també en dos camions els efectius que estan 
treballant al districte. 

I, bé, comentaves també això de la canalla i la gent jove que va sortint pel districte. 
Efectivament, ho hem dit moltes vegades, tenim un problema d’oci nocturn i en part també 
el Pla d’usos hi ha de poder aprofundir. Et dic el mateix que li he dit al David i que he dit 
altres vegades: el Pla d’usos funciona a futur, no cap al passat. I, llavors, aquí tenim un 
problema que tenim massa locals que es dediquen a l’oci nocturn en una trama urbana 
molt densa. I, per tant, això suposa un sobreesforç per part de Guàrdia Urbana, un 
sobreesforç per part de Mossos i haver d’anar darrere tota l’estona d’aquells locals que 
incompleixen o bé el tancament de portes o bé els horaris. Llavors, estem d’acord en això 
i hi estem treballant. 

I ajunto amb el José Manuel, Lancaster, 10, que, de fet, heu estat vosaltres, sobretot el 
José Manuel qui ho ha anat portant aquí, a l’Audiència. Arran d’això s’han fet diferents 
inspeccions. No tenen llicència. Llavors, s’ha ordenat una ordre de cessament. Si no 
cessen l’activitat, haurem d’anar al precinte. I, en general, perquè tu també has comentat 
Notariat, 1, ara la indicació jurídica que hi ha és que cada cop que algun local no té 
activitat, se li envia una ordre de cessament de l’activitat, justament per evitar això que 
comentes tu també, José Manuel, d’aquesta sensació com de, bé, «yo al final puedo 
hacer lo que quiera, porque ya me pillarán, pero luego tal», ¿no? Doncs, ser més 
contundents des de l’inici quan detectem aquestes irregularitats. O sigui, aquestes 
irregularitats es donen contínuament, més al districte. La qüestió és com, com a 
ajuntament, podem ser cada cop més conscients per desincentivar que la gent pugui fer 
una mica el que li doni la gana. Llavors, això, i amb això dic també Notariat, 1, que no té 
llicència i, per tant, se li ha enviat l’ordre de cessament. 

Tu preguntaves quants decibels pot haver en un segon pis... Són quaranta, si no ho tinc 
mal entès. I per tant, sí que et diria, més enllà de si són quaranta o no, si efectivament hi 
ha un segon pis que té massa soroll perquè té una discoteca en la planta baixa, passa’ns 
després l’adreça concreta, anem a fer una sonometria i que puguem mesurar què és el 
que està passant amb aquesta discoteca. 

Llavors, el José Manuel també preguntava pel PEUAT, si estava ja aprovat definitivament. 
Sí, el PEUAT està aprovat definitivament, de fet, des del mes de febrer. I el que diu el 
PEUAT és que no pot haver-hi més llicències d’apartaments turístics, sobretot al centre de 
la ciutat no podem tenir més llicències d’allotjament turístic en general. Tu el que estàs 
dient en realitat és una altra cosa; és: «Ei!, amb aquells apartaments turístics que tenim, 
que a més alguns estan en desús durant unes èpoques, això no ho podem classificar com 
a habitatge buit i, per tant, no podem actuar aquí?» Aquí la qüestió és que el que ens 
defineix habitatge buit no som nosaltres com a ajuntament que diem, doncs, mira, per mi 
un habitatge buit és aquell que no té una funció social, sinó que la definició d’habitatge 
buit ve marcada per la Llei d’habitatge del 2007 de la Generalitat, i aquesta –ara ho dic 
molt de memòria i, per tant, no ho agafis al peu de la lletra– diu que ha d’estar en desús 
durant més de dos anys –el que comentava abans– i ha de tenir una sèrie de requisits 
que no compleixen aquests apartaments turístics. El que sí que hem de fer amb aquests 
apartaments turístics és –el que li comentava abans a la Maria– ser també contundents no 
només amb les multes, sinó també amb les inspeccions per desincentivar que a la gent li 
surti a compte tenir aquests apartaments turístics il·legals en oferta. 
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Al Jesús, ya sé que no vienes a pedir caridad, solo un par de cosas. Yo entiendo que si lo 
hacemos mal –es lo bueno que tiene la democracia representativa– en 2019 hay 
elecciones otra vez y no salimos. Y, además, esto lo decide la ciudadanía y aquí no 
intervenimos en absoluto. Sí que un par de comentarios que es que no nos beneficiamos 
de la construcción de pisos. Al revés, de hecho, yo tengo un código ético que me limita el 
sueldo que cobro supuestamente formalmente. Y no sé de dónde te sacas que no piso el 
Raval. Sí que te pediría que te informaras un poco más la próxima vez que lo comentes. 

Llavors, Diego, entenc que quan comentaves el tema de les empreses que venen també 
et referies a l’anunci que hi ha hagut fa poc de l’Agència Europea del Medicament, entre 
d’altres, ja sé que hi han d’altres. Amb la Regidoria d’Habitatge s’està treballant justament 
per trobar la forma de fer que aquestes empreses que volen venir a instal·lar-se a 
Barcelona es facin càrrec també de l’habitatge dels seus treballadors per evitar que 
puguin incidir de manera negativa en el mercat de lloguer. Això no vol dir que s’hagi trobat 
la fórmula per fer-ho, però sí que fa un parell de setmanes que s’està treballant en poder 
trobar aquesta fórmula. 

Apuntem això que dius de la gent que fa festes i que ho anuncia a Airbnb, perquè, de fet, 
Airbnb una de les coses que va fent és desenvolupar serveis que ofereix. Llavors, 
n’apuntem aquesta també per veure què podem fer.  

Entenc també la por que comentaves respecte al port. És cert que en una negociació 
sempre s’ha de cedir, però jo crec que estem un pas o més enllà o en una etapa..., en un 
moment diferent. De fet, el Port està molt acostumat a fer propostes que bàsicament la 
ciutat les hi acceptava, i ara el que estem fent és obligar-lo o convidar-lo a repensar 
aquestes propostes o fins i tot ens estem avançant a fer-li propostes nosaltres. Llavors, 
aquí, de moment, no és si fem el Moll de la Fusta m’has de deixar fer l’Hermitage. No 
estem en aquest punt, sinó que estem en un punt de dir: «Ei!, som dos administracions 
públiques que actuem al mateix territori i, per tant, hem de dialogar a l’hora de pensar què 
és el que fem.» No dic que sigui fàcil, però és més aquest el plantejament. I, en tot cas, en 
el moment en què hi ha una negociació, evidentment hi ha línies vermelles. 

I amb això que comentaves de l’ocupació de l’espai públic, que suposo que et refereixes a 
aquestes empreses de lloguer de bicicletes que estan fent servir els pàrquings públics de 
bicis per posar les seves bicis fent servir un pàrquing que hauria de ser per a les bicis dels 
veïns i veïnes, hem detectat diverses empreses –de fet, també a l’Eixample– i estem 
treballant-ho conjuntament amb l’Eixample i hi ha diversos expedients oberts a aquestes 
empreses, que ha costat molt localitzar-les fiscalment. 

I demanaves el número de pisos de luxe que s’estan construint al districte. Aquesta 
informació jo diria que no la tenim desglossada tal qual. És a dir, a nosaltres ens entra una 
petició per fer habitatge, no posa si és habitatge de luxe o habitatge... Llavors, sí que 
tenim el número de llicències que donem, però no de tipologia d’habitatge, sinó si és 
habitatge o no és habitatge. 

I allò dels pisos turístics buits, ho comentava el Diego, no ho comentaves tu, José Manuel; 
m’ho he apuntat malament.  
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La presidenta agraeix la intervenció de la regidora i obre el torn de rèplica. 

La Sra. Maria Dolors Font 

Bé, ja he dit que sordejo degut a la cirurgia. No m’he acabat d’assabentar dels decibels 
que es poden escoltar en una cambra de dormir a l’altura d’un tercer pis, perquè és un 
segon i hi ha entresol, a les dues de la matinada. Teniu el meu telèfon. Si no m’ho podeu 
contestar ara, que a vegades és difícil de poder analitzar, em truqueu i m’ho dieu. Gràcies. 

Després, possibilitat de cafeteria a Notariat, 7? Amb la història del Pla d’usos... Has parlat 
del Pla d’usos, però no t’he acabat d’entendre massa. Llavors, queda per veure si 
tornarem a tenir un altre local de pública concurrència al carrer de Notariat, 7. 

La neteja. Has dit de vehicles; jo parlo d’escombra, d’escombra i persona amb l’escombra. 

La plaça dels Àngels. Tots aquests skaters, que els has d’anar sortejant perquè no se’t 
tirin a les cames, estan deixant el paviment fet una pena: ensorrat, trencat, etcètera. És 
culpa d’ells? És culpa de mal posat el paviment? Això no ho sé, ho han de saber els 
tècnics. 

I després no m’heu dit res de les rates del carrer Arc del Teatre i la xabola que també hi 
ha a Arc del Teatre amb Guàrdia. 

Gràcies. 

El Sr. José Manuel Cabrera 

Yo me refería a lo que es un edificio completo de apartamentos, que por el día hay una 
recepción, hay unas personas, hay alguien que se hace cargo de ello, y a partir de las 
ocho de la noche se marchan. Dejan un número de teléfono, pero eso es inútil, eso no 
sirve de nada. Claro, evidentemente, para el vecino que a las cuatro de la mañana te 
están cantando, ese es el principal problema que tienes en el mundo. Si llamas a la 
Guardia Urbana, pues, claro, un sábado por la noche te dirán que «bastante tenemos 
como para ir ahora porque hay unos guiris cantando». El PEUAT puede actuar ahí y 
decirles: «Bueno, ustedes, si quieren operar como un hotel, tienen que tener una 
recepción veinticuatro horas.» Para un problema que pueda surgir, pues que se pueda ir 
allí. Porque, claro, al que viene le importa tres pitos si tiene licencia o no. Los dejan allí 
solos en todo el edificio, un edificio completo, Nou de la Rambla, 15, completo de turistas. 
Allí se quedan todos solos. Si tienes suerte de que vienen familias, no hay problemas, si 
vienen fiesteros, pues… 

El Sr. Jesús García Hernández 

Lo de la alfombra roja es una metáfora con ir voltada de palmeros agradecidos. Lo de los 
votos ya lo dijiste también en la Audiencia Pública. Parece que domináis estadísticas 
como dominaba el PSC y que sigáis incluso con casi la misma política de planes. 
Barcelona está en obras. Metro totalmente rehaciéndose nuevo, calles levantándose, 
etcétera. Eso supongo que implicará tanto por ciento, sobres y lavado de dinero negro, 
porque todo sigue igual. 
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Hay un runrún que me ha llegado que dice que los áticos de pisos sociales eran 
destinados para jefes de policía. Me gustaría que me lo contestases. El Hotel Barceló 
sobrepasa con mucho la alzada, supongo que en un futuro le pasará como al 
Ayuntamiento nuevo de Barcelona que tuvo que tirar dos plantas. Ojalá. 

El Sr. Diego Martín 

Des d’aquí també parlar de la situació de treballadores i treballadors que treballen a 
empreses que fan feines de sondatge per a l’Ajuntament. Hem tingut coneixement que el 
GESOP ha estat pagant a destajo, o sigui, per feina feta. Això és il·legal. No sé què heu 
de fer, bé, una mica d’estudi de com es contracta i com contracten els treballadors i 
treballadores aquestes empreses. 

La presidenta agraeix les intervencions i passa la paraula a la regidora. 

La regidora 

Dolors, et truquem per anar a veure això dels decibels. Són quaranta decibels, si no ho 
recordo malament, no que pots tenir tu a casa teva, sinó que ells poden emetre. No ho sé. 
Per això et dic: et truquem i anem a fer una sonometria i serà la forma més fàcil de 
resoldre-ho. 

Si el Pla d’usos permetrà una cafeteria a Notariat, 1 o no, et dic el mateix que li he dit a 
tothom que em demanava si aquí podria posar una cafeteria: això ho veurem quan estigui 
el Pla d’usos fet. De fet, després de l’estiu, ho vam explicar quan vam fer la suspensió de 
llicències, nosaltres hem encarregat també diferents estudis focalitzats en aquelles 
temàtiques que pensem que hem de poder abordar amb aquest pla d’usos. Els 
presentarem ara, després de Pasqua, i anirem fent també les converses amb els veïns i 
amb els diferents actors. I si hi haurà una cafeteria a Notariat, 1 o no, no t’ho puc dir ara. 

I parlaves també del solar d’Arc del Teatre i el fet que hi ha rates i tot això. Aquí s’ha 
requerit moltes vegades a la propietat perquè entri a netejar-ho i per desratitzar. Si torna a 
haver-hi rates, li ho tornem a requerir. Sí que saps que aquí hi ha un planejament pendent 
d’executar, que, de fet, tenim gent vivint d’una manera precària a Lancaster, 24, que els 
hem dit que no enderrocaríem els edificis fins que no hi hagi un reallotjament. Però també 
em consta que els diferents propietaris d’aquest solar, sabent que aviat –fins que no hi 
hagi reallotjament– hem de poder acabar d’executar aquest planejament urbanístic que fa 
tretze anys –vosaltres ho coneixeu millor que jo– que està pendent, que aviat podrem 
posar-ho en marxa de manera ràpida, estan començant a tenir també converses o 
intentant tenir converses per executar el pla i no només tenir un solar, sinó fer el que diu el 
pla urbanístic que s’ha de fer allà. En tot cas, això, si hi ha rates, ho tornem a requerir al 
propietari. A nosaltres també ens havia arribat aquest rumor que algú cobrava cinc euros 
per passar allà la nit, però després no ho hem pogut confirmar en cap moment; i, per tant, 
no sé si aquí Ràdio Macuto anava desintonitzada o si és que no hem pogut assegurar-ho. 

José Manuel, quan tenim edificis sencers d’apartaments turístics, no se’ls aplica la 
mateixa normativa que als hotels, però els apartaments turístics legals sí que han de tenir 
un telèfon vint-i-quatre hores a disposició dels veïns. I, a banda, és cert que en algun 
moment la Guàrdia Urbana o els Mossos han de prioritzar també en base... –i això ho 
hem parlat més vegades–, però sí que heu de continuar trucant. No, perquè trucar serveix 
no només perquè hi vagin i perquè tinguin constància, sinó també perquè com a 



 
 
 

41 

administració en tinguem constància i, per tant, també puguem realitzar després altres 
actuacions. I si estem parlant en concret de Nou de la Rambla, 15, a banda de continuar 
trucant al 092 quan tenim molèsties, també nosaltres ens podem posar en contacte amb 
el propietari per demanar-li que es faci més càrrec, a banda de les accions que hàgim de 
fer amb Guàrdia Urbana. 

Al Jesús només corregir..., aquest rumor que comentaves d’«áticos sociales destinados a 
jefes de la policía» no és cert, és rotundament fals, i, per tant, està bé que si hi ha rumors 
es posin en coneixement justament per desmentir-los. 

I Diego, la veritat, jo no tenia coneixement d’això que comentes d’aquests treballadors que 
treballen per a empreses que contracta l’Ajuntament. Per tant, en prenem nota perquè, de 
fet, aquesta empresa treballa per al Districte, sobretot de cara a futurs contractes que això 
no torni a passar. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula al senyor Antonio Cuesta. 

El Sr. Antonio Cuesta (en nom propi) 

Bona tarda a tothom. Yo venía con una intervención. He asistido a la presentación del 
plan de Salvador Seguí y me he quedado tan terriblemente decepcionado con el primer 
párrafo que tengo que empezar por aquí. Y esa decepción viene por la terrible mirada 
sesgada y de una determinada manera de todo el proyecto. No se nos da la bienvenida a 
los nuevos vecinos que hoy vivimos y estamos aquí empadronados y trabajamos por esta 
ciudad. Se da toda una mirada a aquellos que se fueron, que fueron desalojados, toda 
una triste realidad, pero que a ninguno se abandonó; tengo entendido. Si hay alguno que 
fuera abandonado, es el momento también de reparar. Lo entiendo así. Me produce una 
tristeza tremenda no habernos dado la bienvenida. De verdad que es… una merda. 

Y dentro de los problemas…, para hacer este dosier se encarga a…, porque es que en el 
primer párrafo decís y os doléis de «aquellas vidas truncadas, aquellas redes sociales 
desmontadas». ¿Y qué es lo que estamos haciendo nosotros aquí si no es precisamente 
generarlas y unirlas? Es nuestra vida la que está en esas aceras de la calle Robador 
ahora mismo. Y no miráis a nosotros, nos veis como nos veías, señora regidora, en la 
entrevista que le hicieron en la revista Lambda. Aquellos vecinos que veníamos de fuera 
de lo que es el Raval nos veíais como intrusos, nos veíais como un problema. Y lo 
especificas como tal. Evidentemente es parte de la correa de transmisión de todo esto. 

Esa empresa a la cual vosotros encargáis hacer este estudio dice en un párrafo por aquí: 
«Se va a constatar una situación problemática a nivel convivencia de origen multifactorial 
y con percepciones muy negativas a nivel comunitario con relación a la presencia y uso 
del espacio público de determinados colectivos.» Y luego entramos en la valoración de los 
colectivos, y se habla y se dice en este mismo informe –que supongo que ha sido 
pagado– con relación al trabajo sexual –es que ya vamos a entrar a saco, ¿no?, vamos a 
dar guerra–: «Detecció d’algun conflicte puntual vinculat a les dones… –impresionante–, 
pero sin observarse una conducta incívica.» ¡Hostia! Y que se portan con los vecinos 
estupendamente. O sea que se está viendo una disfunción de las ayudas… ¡Yo que sé! 
Una mierda… 

Y, en cuanto a las dinámicas y vinculaciones de las fincas, dice: «Indicios de la existencia 
de pisos vinculados al trabajo sexual.» Indicios. ¡Hostia! No han subido ni a los bloques. 
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Ni han entrado a los portales ni los han identificado. Pero es que dice que son indicios con 
relación a esa actividad de trabajos sexuales y al consumo y al tráfico de drogas. 
¿Indicios de lugares donde se vende droga? ¿Hay indicios? ¿Hay indicios? Vale. Ayer, el 
lunes intervinieron en el 23 y desalojaron los Mossos d’Esquadra, que dan miedo, con 
cascos, armillas, con un ariete rompieron puertas… El 23. Era un indicio –era un indicio. 
Bueno, esto era lo que… De verdad que… 

Es que ahora ya no me da tiempo. Ahora, a lo que yo venía. En la calle Sant Pau hay un 
club cannábico, está en el número 19, que según pasas y cuando tiene el extractor puesto 
te llama como los asados de gambas o los asadores de carne. Yo no sé qué decirle a un 
chaval de catorce años o dieciséis que va a mi lado. ¡Que eso no son gambas! Cojones. 

Hoy estaban podando en los jardines de Sant Pau las moreras. ¿Pero estáis locos? ¡Pero 
si están ya llenas de hojas! ¿Pero cómo me podáis las moreras? Por favor, al ingeniero de 
Jardines darle de baja. 

En el parque de Sant Pau hay un montón de gente que la tenéis desasistida, abandonada, 
allí, en la chimenea. Por favor, preocuparos por ellos. Es impresionante. 

Oye, otra cosa que me ha dejado contra las cuerdas… Bueno, ya está. 

La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a la senyora Blanca. 

La Sra. Blanca (en nom propi) 

Bona nit. A veure, jo tenia dos temes, però després de la nit, em sembla que en tinc més. 
A veure, un dels temes que tenia era el tema del Borsí, que farà ara un mes que 
l’Ajuntament ha anunciat que allà s’ubicarà la Biblioteca del Gòtic Andreu Nin i que hi 
haurà un espai veïnal. I el que vull preguntar és si ja s’estan fent algunes accions o 
gestions de cara que la biblioteca es traslladi i si hi ha alguna previsió del temps que 
comportarà això. Això per una banda. 

I després, per una altra banda, també des de fonts municipals se’ns va dir –jo participo en 
la plataforma «El Borsí per al barri»– que l’Ajuntament encara no tenia la clau, perquè els 
veïns ho van reivindicar, que encara, diríem, com si la compra no fos efectiva encara. I 
volia saber si era així o què. 

Després tenia el tema del Mercat de la Boqueria. És que just avui he sentit a la Boqueria 
que li deien a un senyor: «Si vols una bossa, has de pagar dos cèntims.» I, és clar, això 
era al costat d’un lloc de venda de fruita envasada i he pensat que això era un 
despropòsit, que si la llei obliga un comerciant a cobrar la bossa de plàstic, potser 
l’Ajuntament podria aplicar un impost ambiental als comerços de menjar ràpid, als 
comerços que venen la fruita d’aquesta manera i que generen tants residus.  

Una altra demanda que tinc, que ja ho he comentat alguna vegada en algun altre lloc, és 
que s’ha de pintar el pas de vianants que hi ha al carrer Avinyó amb Ferran perquè és el 
pas cap a dues escoles. I al carrer Ferran al matí, com que s’aparca tant en una banda 
com en l’altra, hi ha perill –hi ha perill. Perquè a més hi ha vehicles de gran... El pas de 
vianants està pintat, el que passa que ja quasi no es veu. I jo crec que és important. 
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Clar, això ho lligo amb el fet que tenim els carrers del Gòtic totalment destrossats. Suposo 
que és, per una banda, per la mala execució de les obres o dels materials que es van 
posar en el seu dia quan s’han fet les obres i també per l’ús intensiu del carrer, sobretot 
perquè passen, ho torno a dir, vehicles de gran volum que no haurien de circular, entenc, 
pel barri. 

Clar, ja sé que és una competència de la Generalitat, però com que esteu aquí, jo el que 
reclamaria és la taxa turística per al Gòtic en la proporció que li correspon pels serveis 
que té turístics i que li doneu la volta a l’ús que s’ha de fer d’aquesta taxa perquè la 
promoció turística passa perquè tinguem uns carrers en condicions. Per tant –i ho lligo 
amb allò de la Boqueria–, que la taxa turística s’utilitzi una part per pagar el cost de la 
recollida d’escombraries. I això és promoció del turisme, no? 

I una mica amb el tema de l’enjardinament, bé, estic una mica amb el Calixto, jo crec que 
al Gòtic hauríem d’intentar enjardinar tots els espais que sigui possible, però a més amb 
un tipus de planta no mirant que sigui més barata o que sigui més resistent o que sigui no 
sé què, perquè a fi de comptes jo crec que unes flors són més barates que la recollida 
d’escombraries que es generen al districte diàriament, i que mireu d’enjardinar amb flors i 
plantes que –bé, que els de Parcs i Jardins s’ho estudiïn– redueixin la contaminació del 
barri, que és un dels més contaminats de Barcelona.  

Gràcies. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula a la senyora Lina Vega. 

La Sra. Lina Vega (en nom propi) 

Buenas noches, por educación, pero por cansancio y por todo lo que se ha oído aquí, me 
parece que no son ni buenas noches ni buenos días para nosotros, los ciudadanos, 
porque aquí no se puede vivir. Lo he repetido muchas veces, os lo vuelvo a repetir, pero 
después de tantas cosas como se han dicho aquí, tampoco me voy a alargar. Porque de 
lo que se ha dicho, vosotros sabéis mucho más, pero como hacéis vista larga y no os 
importa, pues ¿qué más da lo que digamos? Y el ciudadano está aquí, pues, mira, como 
hoy, pasar por aquí, este tiempo, lo otro… Todo marcado. Y vosotros hacéis lo que os da 
la gana. Entonces, a partir de esto lo único que puedo decir es que nuestro barrio ha 
empeorado muchísimo más cada día. Y tampoco os importa. 

Está diciendo ahora mismo que no se ha recortado en limpieza. Otra nueva mentira. 
Porque hemos hablado precisamente con el encargado de limpieza y han recortado en 
limpieza. El parque, que tanta fama le dais porque está siempre lleno y es precioso y hay 
tantos niños que lo disfrutan, hace dos o tres meses que no se limpia con agua. La 
escoba es para según qué sitios. Allí hay orines de perro, orines de mayores, de todo lo 
que se pueda ver y mucho más. Entonces, ante esta situación y todo lo que aquí se ha 
oído, que estoy absolutamente de acuerdo, pero horrorizada, porque esto me parece no 
Barcelona, a la que quiero, sino un país tercermundista. Aquí nada más que se 
promociona el turismo, pero ¿qué clase de turismo? El que perjudica a los que pagamos. 
Se permite todo, por eso viene tanta gente. Porque la bebida la tienen baratísima; la 
comida, tirada, en barreños la paella en la Boquería. ¿Qué más queréis? Estáis facilitando 
que haya una ciudad como la que tenemos, donde los ciudadanos, que somos los que 
pagamos impuestos, no podamos vivir. Y a ver si nos echáis. Porque, claro, se necesita 
ese espacio para otras cosas. Que no sé lo que tenéis pensado, porque, claro, después 
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del disparate tan grande que hoy nos habéis entregado, pues entonces decimos, bueno, 
¿en qué país vivimos? Es que yo decía que el centro de Barcelona –y lo he repetido 
muchas veces–, el corazón de Barcelona está agonizando, pero es que me parece que es 
toda la ciudad. Bueno, pues entonces siguiendo el hilo, como ya he comentado, tampoco 
voy a especificar los detalles que estamos viviendo. 

Bueno, como se han dicho tantas cosas en las que estoy absolutamente de acuerdo, no 
voy a repetir más, porque ya os he dicho al principio que quien más sabéis del barrio y de 
Barcelona sois vosotros, aunque ahora os habéis metido bastante, creo yo, en el 
despacho y no vais viendo lo que estamos nosotros pisando y viviendo, porque son orines 
toda la noche de personas y a las siete de la mañana de perros. Y esos orines van 
pasando por la calle y nosotros pasamos detrás. Algunas veces los de limpieza van con 
mascarilla. Yo no estoy protegida, que soy una ciudadana también.  

Entonces, lo que quiero decir es que toméis consciencia. Que no vengáis aquí nada más 
que a escuchar y luego volver nosotros a repetir lo mismo, porque no se soluciona nada. 
Y me parece que somos personas dignas de vivir mínimamente bien. Y criaturas que 
están viviendo en una situación triste. ¿Por qué tienen que sufrir los niños? ¿Por qué 
tienen que sufrir las personas mayores, como yo que tampoco soy joven, estas 
consecuencias de algo que tú siempre has pagado, que has trabajado, que has luchado 
por ello, y que vosotros os riais? Porque es así, es que os reís de nosotros. Yo cuando 
veo cada uno que va hablando y de la manera que vosotros estáis mirando, «bueno, ya 
han dicho otra parrafada», pero en ningún momento pensáis en solucionar nada, porque 
cada vez que presentáis un proyecto es mucho peor para la convivencia de las personas. 
Y en ese caso somos nosotros. 

La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula al senyor Eddy Ruiz. 

El Sr. Eddy Ruiz de la Villa (en nom propi) 

Buenas noches. Ante todo, felicitar porque habéis abierto la Casa de las Artes de la calle 
Avinyó. Ahora viene la parte que no es tan buena. Yo he pedido ya varias veces a la 
señora Gala Pin una entrevista para acabar de solventar un problema que tenemos en la 
calle Om, número 9, y en Arc del Teatro. En el Arc del Teatro desde el año 86 un parking 
de doscientas cincuenta plazas que se ha pedido varias veces para Guardia Urbana y los 
Mossos d’Esquadra, cosa que no se me ha hecho caso nunca. Eso sería una cosa que 
sería interesante para evitar el tráfico que hay de drogas en la calle Olmo, o sea, desde 
las ocho de la mañana hasta las ocho de la mañana, toda la noche. La última denuncia 
fue el día 2 del 3, que la presenté aquí, por actos de vandalismo y todavía el Patronato ni 
el Consorcio de l’Habitatge ha tenido narices ni de presentarse. Esto por una parte.  

Yo ido a lo que es la Oficina Antifraude de Cataluña a hablar con una persona de allí, he 
comentado todos los problemas que había, porque tenemos denuncias desde el año 2000 
hasta ahora. Yo tengo en mi poder desde el 2011 hasta ahora, las otras las tengo que ir a 
buscar a los Mossos d’Esquadra, porque es todo un tocho, de denuncias por vandalismo y 
contra la gente que vive dentro. Se han llevado hasta las cerraduras de las puertas. 
Entonces, desde que el Carles Martí no ha estado aquí hasta ahora nadie ha cogido y ha 
tomado iniciativa con esto. La única que tuvo un pequeño detalle fue la señora Itziar 
González, pero aquello sigue todavía peor que antes. Y aquello cada día entran más 
adictos a la droga, suben y bajan. Yo estoy en contacto con Mossos y con la Guardia 
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Urbana, y me conocen lo suficiente. Y esto, por una parte, ya lo he pasado también a la 
Guardia Civil, al jefe de la Policía Judicial de la Guardia Civil. 

Por otra parte, hay otra cosa que es el problema que ahora mismo hay chavales que hay 
algunos traficantes que hay por allí que los utilizan como correo, y precisamente a estos 
chicos no se les puede tocar. Sin embargo, los de la DGAIA resulta que a los hijos de los 
de aquí porque le pegas un guantazo a tu hijo porque ha hecho cualquier cosa que te han 
avisado los compañeros de Mossos o de Guardia Urbana te lo quitan de tu custodia, ¿eh? 
Ahora hay una denuncia de cien familias al Tribunal de Estrasburgo y al Tribunal 
Constitucional contra la Generalidad y contra el Ayuntamiento para pedir daños y 
perjuicios por todos estos años que no hemos podido disfrutar de nuestros hijos. Y a parte 
por otra cosa más, o sea, es que hay médicos y todo en esto, ¿eh?, que les han quitado 
los hijos mientras estaban haciendo una cesárea. Y esto es muy grave –esto es muy 
grave. Y esto se ha publicado en los periódicos también. 

Y la gente de aquí se marcha para no volver. Yo mismo soy uno de los que quiere 
marcharse. Se hizo una especulación de la calle Olmo diciendo que el que se quisiera 
marchar se le daba un dinero para marcharse y esto ha pasado a agua de borrajas. Ahora 
se ha tomado guerra de guerrillas a ver el que se cansa. Como tienes allí toda la droga 
metida, te revientan cada dos por tres y tienes que venir aquí a presentar la denuncia que 
presentas en comisaría y después de aquí tienes que presentarla al Patronato y al 
Consorcio. Esto es un cachondeo, pero muy gordo. Porque antes presentabas la 
denuncia, ibas directamente al Patronato y automáticamente al día siguiente tenías el 
arreglo hecho. Ahora tienes que venir aquí, presentar un escrito para que luego te vuelvan 
a contestar e ir allí y que digan: «Bueno, llama precisamente a reparaciones.» Esto no es 
así. Si queréis esta ciudad para vosotros, yo os la regalo, porque yo aquí no quiero vivir, 
tal como están las cosas en este momento. ¿Qué quieres? Al final vamos a salir muy mal, 
¿eh?, y lo sabéis todos, que esto como continúe así va a haber sangre. Y lo siento mucho 
por decirlo así delante de todo el mundo, pero va a haber sangre. 

La presidenta comenta que, com que no hi ha més paraules demanades per part de 
particulars, passa al torn de les entitats i, concretament, a l’Associació de Veïns del Raval. 

El Sr. Jorge Illas (en nom de l’Associació de Veïns del Raval) 

Buenas noches. Seré rápido porque empieza a ser un poco tarde. La primera parte que 
tenía, de hecho, ya se ha contestado antes, era sobre la campaña esta de «Compra en el 
Raval, fem barri!», que te pone: «Tenemos más de mil establecimientos.» Claro, y los 
vecinos del barrio preguntan: «Pero ¿qué podemos comprar en el Raval?» Porque, claro, 
eso ya lo hemos contestado antes. En cuanto hay una tienda libre o alquilan bicicletas o 
venden móviles, reparan móviles, liberan móviles. Sí, te hacen alguna tiendecica para 
venderte de colmado, pero poco más. Y en las calles pequeñas que había muchos 
locales, esos locales, que antes no se podía hacer, ahora se están convirtiendo en 
vivienda. Nadie sabe si tienen una cédula en condiciones; la realidad es que desaparece 
cualquier posibilidad de tener un comercio y aparecen viviendas. 

Mirando en la página web qué es lo que ponen, a ver, en el Raval Comercial, claro, el 
hecho de que sea una página web de entrada ya deja fuera de esta iniciativa a una gran 
parte de la población, porque todo el que no sea nativo digital…, pues, quiero decir, una 
persona mayor no se va a meter en la web, es que ya ni sabe ni lo que es, ni le interesa ni 
le preocupa. Ella lo que quiere encontrar es la zapatería, que no la encuentras, para que 
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te arreglen los zapatos al lado de casa. Antes habían, ahora ya no hay. No hay nada. 
Entonces, empiezas a buscar en la página y sí, a lo mejor buscas una sastrería y 
encuentras tres o cuatro. También es curioso, de todas formas, que si lo pones en catalán 
sí que te lo encuentra y si es en castellano, no; con Google se puede estirar un poquito y 
a lo mejor pues él mismo es capaz de decir lo que le estás preguntando. Esto también 
acorta bastante, teniendo en cuenta que en nuestro distrito…, ya no solamente hablo de 
castellanos y catalanes, sino de gente de muchas otras culturas que se apañan con el 
castellano y el catalán como pueden. Hasta aquí, como antes ya se ha hablado un poco 
del tema de las tiendas, esto lo dejo. 

Y la segunda parte es una cosa que ya se ha comentado varias veces. Casi cada semana 
viene gente de la calle Riereta. En la calle Riereta, en los números 3 y 5 –esto hace ya un 
año y pico que lo estamos diciendo– hay un local ocupado, que no es porque esté 
ocupado, pero el problema es que venden droga. Son toda la zona que está delante del 
Llantiol. Cuando El Llantiol se cierra, aquello se convierte en territorio comanche. 
Empiezan a salir gente a la calle a vender, gente a comprar, el que compra se va para 
allá, entonces en la esquina está esperando el otro que no tiene dinero para comprar y lo 
atraca, se lía la tranca… El caso es que los vecinos no se atreven a bajar. Llaman a los 
Mossos d’Esquadra, los Mossos d’Esquadra dicen que, como aquello es un local 
ocupado, ellos no se pueden meter con el tema de la ocupación. Pero los vecinos no 
están denunciando que el local esté ocupado, de hecho es un problema que, bueno, no 
es lo que les preocupa. El problema es el delito que se está cometiendo dentro del local 
ocupado. Pero es que al final, aquello, unos porque es ocupado, los otros porque esto, 
pero ya llevan así dos años. Gente que lleva diez y quince años en viviendas que se 
habían hecho nuevas se están planteando con todo el dolor de su corazón tener que irse 
del barrio. Otros más. No somos los primeros que esto; ya se ha oído antes. La gente se 
va del barrio. O sea, tiene miedo. No se atreven ni a bajar la basura según qué horas. 
Esto ya lo hemos dicho varias veces, pero está. 

También se nos están quejando en la calle Cera, 4. En la calle Cera, 4, aquello se vuelve 
a recrudecer y vuelven a haber bastantes quejas de vecinos que están asociados en la 
asociación y vienen a ver si se pueden hacer…, porque llaman a la policía y ya puedes 
llamar que es que a la hora de la verdad ni se les ve ni se les espera, es que no pasa 
nada. Ellos te justifican que lo tienen que investigar, que no se puede hacer, pero es igual, 
sigue y sigue. Un año, otro año y para allá que estamos. 

Riera Baja. Riera Baja, delante del número 1, se ponen estos en la calle, no en los pisos, 
y el problema es que estamos molestando los vecinos porque cuando están allí haciendo 
su negocio, pues, claro, supongo que tampoco no les interesa que la gente entre y salga 
por allá. Y los vecinos…, incluso os pongo en comunicación que hay una vecina de esta 
calle que está dispuesta, si los Mossos lo necesitan, a dejarles su piso para que desde allí 
puedan filmar y puedan ver lo que pasa por allí por las noches. Ella misma, si se le pide, 
autorizará a que estén allí dentro el tiempo que necesiten para poder hacer el control. 
Pero realmente se está escapando un poquito de las manos. 

Nada más. 
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La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a la regidora. 

La regidora 

Antonio, el plan de acción de Salvador Seguí, que lo presentamos en diciembre y os lo 
hicimos llegar, al menos como asociación de vecinos, no digo a cada uno; me sorprende 
un poco que no lo conocieras hasta hoy. Yo sí que te pediría que lo leyeras con calma 
porque no dice solo esto que estás diciendo tú. De hecho, hay un apartado específico 
donde explica las demandas que nos hicisteis llegar como Asociación de Vecinos de Illa 
Robador de qué manera han sido incorporadas, cuáles han estado incorporadas, en qué 
ámbitos y en qué ámbitos no; también qué es lo que dice la síndica, qué es lo que dicen 
otros actores. Aparte, el informe al que tú te refieres, que no es que lo hayamos pagado, 
sino que lo ha hecho el Servicio de Mediación de Conflictos del Ayuntamiento, es bastante 
más amplio de lo que tú has comentado aquí y no se dice que no son bienvenidos los 
vecinos que son nuevos, que en realidad no sois nuevos, lo que decimos es: hay un 
montón de actores en esta calle, hay que actuar desde una perspectiva de derechos tanto 
de la gente que vive como de otros actores que están en la calle. 

Y aquí sí que proponemos –es cierto– una intervención diferente respecto a las 
trabajadoras sexuales, porque entendemos también que la que ha habido hasta ahora no 
ha funcionado y porque además también se entiende –y esto lo hemos dicho desde un 
primer momento– que hay que hacerlo desde una perspectiva de garantía de derechos, 
que esto tiene que ser garantía de derechos también y de respeto de la convivencia de la 
gente que está viviendo, pero también de las mujeres que tenemos en la calle. Y de 
hecho las recomendaciones que tenemos en general tienen más que ver con mediación 
que no tanto con otros mecanismos que no han funcionado. Pero en absoluto diría yo que 
estamos hablando de que no os damos la bienvenida. Al contrario, la medida incluye 
propuestas que habíais hecho vosotros. 

Comentabas una entrevista que me habían hecho en Lambda, que no recuerdo, 
sinceramente. Supongo que hablas de una entrevista de hace tiempo. Este mandato 
seguro que no. Vale. 

Y yo creo que en Robador sí se hacen muchas cosas. De hecho, es uno de los espacios 
en los que se invierten y hay más servicios municipales trabajando. 

Respecto a lo que decía la Lina de que ya no se limpia el parque infantil, lo que se ha 
hecho es cambiar los horarios, no es que se haya dejado de limpiar el parque infantil. Si 
me vuelves a decir que no, lo volvemos a comprobar, pero lo hemos comprobado varias 
veces. También a partir del 1 de mayo es cuando entran todos los refuerzos de 
temporada alta, y por lo tanto habrá como más intensidad en la limpieza, pero no se han 
reducido efectivos en Ciutat Vella en la limpieza. Ha habido ajustes a nivel de ciudad, pero 
no en Ciutat Vella, porque es uno de los distritos donde se cuida más la parte de la 
limpieza justamente por el uso que hay y por la intensidad que tenemos. Y por la invasión 
de turistas también. En Robador se hacen muchas cosas. De hecho, hace dos días justo 
hubo una intervención tanto de Mossos como de Guardia Urbana en Robador, 23, que era 
uno de los edificios que había salido aquí varias veces; también en Roig y Sant Pacià. 

Antonio, la cannábica de Sant Pau, 19, a nosotros nos constaba como una cannábica que 
había cesado su actividad, y, por lo tanto, si ha vuelto a retomarla, volvemos a enviar 
inspección. 
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Blanca, parlaves del Borsí. Llavors, diverses coses. Quan vam anunciar que la biblioteca 
aniria al Borsí, hi havia un element que era important –de fet, per això vam trigar en 
anunciar-ho– que era el fet que la biblioteca no porta tant de temps a la Rambla, s’ha fet 
una inversió en aquell local on està ubicada ara la biblioteca i hem de recuperar la inversió 
municipal, amortitzar aquesta inversió municipal. Com que el local on està ara la biblioteca 
és de la Pompeu Fabra, s’ha negociat amb la Pompeu de manera que aquests diners es 
puguin amortitzar. Llavors, ara mateix estem parlant que els diners per poder fer la 
rehabilitació del Borsí els tenim per a aquest mandat i, per tant, hauríem de poder 
començar les obres aquest mandat. No tenim un calendari fix, però sí que hauríem de 
poder començar les obres a finals de l’any que ve; agafa-ho amb pinces, no és un 
compromís perquè encara estem mirant-ho. 

Amb el tema de la clau que comentaves, és cert que els veïns ens vau demanar poder 
entrar. Vam trigar en trobar la clau, justament perquè s’havia d’acabar de formalitzar 
aquesta compravenda. I finalment vam acordar també amb la Regidoria de Cultura que la 
primera visita que faríem amb veïns la faríem conjuntament des del Districte, veïns i la 
Regidoria de Cultura. I per això encara no hem fet la visita, perquè estem buscant a 
l’agenda el dia que coincidim el Jaume Collboni, vosaltres i jo mateixa. 

Aquesta proposta que feies d’un import ambiental al comerç de menjar ràpid, en principi 
és complicat crear un nou import, però ens ho quedem com a idea, perquè crec que és 
una bona idea. No et dic quina capacitat hi ha d’implementar-ho o no, però ens la 
quedem. 

Apuntem pas de vianants a Ferran amb Avinyó per pintar-lo. 

I respecte a la taxa turística, com que és tard, però per intentar explicar-ho tot. De la taxa 
turística, per una banda, es va votar fa poc a la Generalitat la possibilitat que poguéssim 
ingressar el cent per cent de la taxa i es va dir que no. Igualment, de la taxa el que 
ingressem és, per una banda, si no ho recordo malament, el 47% o el 39% –ara et 
confirmo els números– d’aquella taxa que es genera anualment. Si vénen més turistes, 
ingressem més diners; si vénen menys turistes, ingressem menys diners. I a banda va 
haver-hi una negociació també al mandat anterior per la qual ingressem anualment 2 
milions d’euros fixos, per dir-ho d’alguna manera, a la ciutat.  

Llavors, per què explico aquesta diferenciació? Perquè quan la taxa ve d’aquests 2 
milions que són fixes es pot adaptar molt més en què ens els gastem. En canvi, si ve del 
percentatge que ingressem cada any per la taxa, que depèn del número de turistes, ens 
hem d’atendre al que diu la Llei de turisme. I la Llei de turisme diu que hem de gastar la 
taxa turística en promoció turística. Aquí, moltes vegades es parla d’obres que tenen a 
veure amb millorar l’espai públic al Gòtic o en algunes zones de la Barceloneta i la resta, 
que també són millores per als veïns, això, diguem-ne, ho colem dins d’aquest epígraf. 
Amb aquests altres 2 milions, per exemple, amb part del que es destina a Ciutat Vella 
paguem el Pla de veïnatge, aquest pla d’estiu ampliat a tot l’any. I per tant hi ha aquesta 
idea de gastem-nos la taxa turística en una altra cosa que no sigui la promoció turística. 

I tu comentaves també enjardinar places i espais públics del Gòtic, que de fet el Gòtic és 
el barri al qual manca més espai verd. Al Pla de barris hi ha una línia d’actuació que té a 
veure amb veïnificar i amb millorar espais públics, i, per tant, això podria ser una proposta. 
De fet, ara mateix en el que estem treballant més és en la plaça Sant Miquel, que hauríem 
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d’aconseguir que torni a ser una plaça pública del Gòtic, tot i que és difícil posar-hi arbrat, 
però que sigui una mica més amable del que tenim ara mateix. 

A la Lina, lo siento mucho, no estoy nada de acuerdo en que no nos importa qué le pasa 
al barrio y no nos importa qué les pasa a los vecinos. Y lamento que tengáis esta 
percepción. Otra cosa es que podamos tener desacuerdos, pero no es en absoluto que no 
nos importe qué os pasa a vosotros y qué le pasa al resto de vecinos del barrio del Raval. 
Lo que le comentaba antes al Antonio, revisaremos, pero en principio la limpieza ha 
cambiado de horario, no ha tenido que cambiar la intensidad. Si vosotros decís que ha 
cambiado la intensidad, volveremos a revisarlo. Y sí que lamento si en algún momento 
parece que nos reímos, en absoluto nos reímos. De hecho, yo creo que tomamos todos 
bastantes apuntes. No tengo ninguna cosa muy concreta más que me has comentado, 
pero, si no, ahora en el turno de réplicas me dices. 

A l’Eddy, bé, comentar així, molt ràpid, algunes de les qüestions, com que anem ja tard, 
que ha comentat. Bé, la Casa de les Arts s’ha recuperat..., el Borsí, al carrer Avinyó, s’ha 
recuperat bàsicament també perquè hi havia una reivindicació veïnal. Per tant, les gràcies 
han de ser extensives als veïns. Lamento que no ens hàgim pogut reunir encara. Jo hi 
insisteixo, aquí a mi se’m veu i sóc la que responc, però som un equip amb els consellers, 
i, per tant –jo tinc una agenda que és molt complicada–, si hi ha alguna cosa urgent, et 
pots reunir amb els consellers que formen part de l’equip de govern i que fan una tasca 
crec que a vegades massa invisible per tot el que suposa. 

Tu comentaves allò del pàrquing d’Arc del Teatre i carrer Om per Mossos i Guàrdia 
Urbana, jo entenc que aquí en realitat el problema és que necessitem que els cotxes i les 
unitats que tenen Mossos i Guàrdia Urbana estiguin al costat de la comissaria de Mossos i 
Guàrdia Urbana. I, per tant, aquesta demanda no hauria de tenir molta viabilitat 
bàsicament per això. 

I sí que dir-te que si hi ha xavals que s’estan fent servir com a correus per gent que fa 
diferents tràfics de drogues o que fa trapicheos, que ens ho facis arribar de manera 
concreta perquè ho puguem mirar, perquè en realitat això és molt greu. 

Y al Jorge, que comentabas, por un lado, lo de la web de «Compra en el Raval». Yo creo 
que el Raval sí que tiene un tejido comercial bastante rico; tiene, evidentemente, peligros 
de monopolio, pero aún tiene un tejido comercial bastante rico y diverso, que sobre todo el 
tejido tradicional hay que cuidarlo, por decirlo de alguna forma. Estoy de acuerdo en que 
hay que mejorar el buscador de la web. De hecho, se está trabajando en hacer una web 
nueva que incluya los cuatro barrios para que si tengo que cruzar el Gótico no tenga 
que… Y sí que las webs son un a més a més, lo que tenemos que hacer y lo que se está 
haciendo más a nivel de ciudad es trabajar en eliminar la brecha digital, pero tú no puedes 
dejar de hacer una web porque hay gente que tiene esta brecha digital. Al revés, lo que 
tienes que hacer, en la medida que también el acceso a Internet supone el acceso a 
muchos derechos, es trabajar para eliminar la brecha digital. Y la nueva web, que tú 
comentabas también el tema de los idiomas, mejorará el buscador, que es una de las 
deficiencias que le habíamos encontrado a estas webs, también para que se pueda ver 
qué comercios están asociados, qué comercios tienen mejores prácticas, no solo si se 
dedican a una actividad, si venden un producto u otro. Y también estará en diferentes 
idiomas justamente porque tenemos mucha diversidad en el distrito. 
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Sí que te pediría, porque esto yo al menos no lo tenía localizado, cuando dices que hay 
locales que se están convirtiendo en vivienda, si puedes pasarnos alguna dirección 
concreta. 

Riereta, 3-5. Me consta que Guardia Urbana lo tiene localizado. Esto ya lo hemos hablado 
muchas veces, cuando tenemos diferentes pisos que se dedican al tráfico de drogas, no 
solo en el Raval, sino en general en el distrito, también desde hace mucho tiempo, y que 
además eso siempre requiere un tiempo de investigación, requiere una orden judicial, y 
por lo tanto más allá de la detección, luego el trabajo siempre dura más de lo que nos 
gustaría. 

En la calle de la Cera, 4, la verdad es que no he entendido –o no sé si no me lo he 
apuntado– a qué problemática concreta te referías. Y Riera Baixa entiendo que también… 
Aquí sí que yo creo que tanto Mossos como Guardia Urbana están haciendo un trabajo 
bastante intensivo; no explicamos todos los que se hacen, pero muchas veces tanto en 
las audiencias como en los consejos de barrio como en los plenos explicamos las 
entradas que ha habido, y hay bastante actividad en este sentido. Igualmente, aquellas 
direcciones concretas que puede ser que en algún momento se nos hayan pasado y que 
nos hagáis llegar, mejor, porque efectivamente, igual que comentaba antes con el tema 
de la Barceloneta, cuando hay colaboración vecinal es más fácil. 

La presidenta agraeix la intervenció i obre el segon torn de paraula. 

El Sr. Antonio Cuesta 

Bueno, rectifico, era la revista Masala donde nos ponías como un problema. Pero, bueno, 
continuamos. La iglesia evangélica que tiene un comedor en la calle Robador, bueno, 
auténtico overbooking. Yo creo que la caridad también se tiene que demostrar con el 
respeto a la dignidad de las personas y no se las puede dar de comer a las personas 
como si fuesen palomas. Lo siento. Por muy encomiable que sea su…  

Una cosa curiosa. En La Vanguardia salió hace un mes que se había cerrado un meublé 
en la Rambla que pertenecía a la familia Franco. Lo habían denunciado el 16 y lo cerraron 
el 17. ¡Coño! Nosotros tenemos meublés en la calle Robador denunciados desde hace 
cuatro años o cinco y seguimos sin cerrarlos. Yo creo que les deberíamos de vender 
todos los pisos a la familia Franco. 

Un clásico. Es un clásico total esto: el basurero que tengo en la puerta de mi casa. Y 
luego después un recordatorio: en la Audiencia anterior dije que faltaba una farola en Sant 
Rafael, 7, y seguís sin reponerla. 

La Sra. Blanca 

M’ha semblat entendre que s’ha dit que les obres començaran a finals de l’any que ve? 
Bueno. I després volia preguntar una altra cosa: si hi ha previst fer alguna actuació 
respecte al que he comentat dels vehicles de gran tonatge o de gran volum que tenim pels 
nostres carrers. 
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La Sra. Lina Vega 

En un minuto no voy a decir mucho, pero, bueno, la cuestión son dos cuestiones que me 
han quedado así como muy gravadas durante todo este tiempo. Me hacer reír a mí eso de 
que las ratas se tengan que matar a nivel europeo. ¿Tú sabes las ratas que va a haber en 
Barcelona si esperamos a que la Comunidad Europea diga cómo se tienen que matar? 
¡Oye, es que esto ya es impresentable! ¿Cómo se puede dejar que Barcelona esté lleno 
de ratas por todos los sitios? 

Y otra cosa, que esa sí que desearía que me respondieras: ¿por qué habéis quitado la 
autoridad a la Guardia Urbana? Porque yo veo en la calle muchas cosas indeseables y 
me acerco a ellos, que están en la puerta de la Filmoteca casi siempre o todo el día, ¿y 
sabes qué me dicen?: eso ni tocarlo; lo otro tampoco; lo otro tampoco. Bueno, entonces 
¿para qué los ciudadanos, que somos los que pagamos en sí, estamos pagando una 
Guardia Urbana? 

El Sr. Eddy Ruiz de la Villa 

Nada más quería decir otra cosa a la señora Gala, o sea, los Mossos d’Esquadra, como la 
Guardia Urbana, la mayoría de ellos vienen a trabajar de fuera de Barcelona y aparcan en 
el Maremagnum, y esto del Arc del Teatro lo tienen más cerca tanto de la comisaría de la 
calle Ancha como de la Rambla. Eso por un sitio. 

Y otra cosa, que me había olvidado antes: los servicios sociales de aquí últimamente no 
funcionan para nada, al menos para los españoles. Siento mucho decírselo así de claro. 

El Sr. Jorge Illas 

Un comentario. Respecto a lo de la web, está bien que lo mejoréis y todo lo que sea, pero 
yo a lo que a me refiero es que hay una parte muy importante de gente mayor en el barrio, 
gente muy mayor de toda la vida, que no van a tocar nunca la esta y, por lo tanto, lo único 
que se encuentran es que, cuando salen a la calle, les ha desaparecido la zapatería, les 
ha desaparecido la mercería y la verdad es que se tienen que pegar aquí unos 
movimientos para ir a buscar algo parecido que se han de ir o a otro barrio o a otra…, 
bueno, sí, a otros barrios porque ya no diré casi a otros distritos. 

Y en cuanto a esto de la Riereta y tal, llevamos dos años ya así. Y los vecinos que están 
allí, gente que lleva quince años que se compraron aquellos pisos nuevos que están 
delante del Llantiol, hasta hace dos años vivían perfectamente cómodos, encantados de 
su barrio. Ahora se están planteando irse. Es decir que, si realmente la policía lo tiene y 
están investigando, casi que le pongan un poco más de «échame una mano», y si no, no 
sé qué habrá que hacer. Porque es que si llevan dos años ahí y todavía siguen, siguen, 
siguen y no cambia nada, pues bueno. 

La presidenta agraeix les intervencions i passa la paraula a la regidora. 

La regidora 

Antonio, comentabas comedor en la calle Robador, que es el comedor de los 
evangelistas, que es un local privado; de hecho, el chiringuito no tiene licencia. Los 
evangelistas, si no estoy mal informada, sí que tienen licencia. Sí que desde el Área de 
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Derechos Sociales se ha estado trabajando en todos estos comedores sociales, que 
tenemos, en general, unos cuantos en la ciudad y sobre todo en el distrito, para hacer 
seguimiento para que, efectivamente, mejoren las medidas. Pero en la medida en la que 
es un comedor privado, hay que garantizar no solo que cumplen con la licencia, sino estar 
trabajando con ellos para que puedan garantizar un servicio mínimamente digno, que es 
un poco también lo que nos pasa con las monjas que tenemos en la plaza de Sant Agustí 
Vell, que también es un sitio en el que es complicado cambiar determinadas dinámicas. 

Y sobre el meublé de Pocholo, que ha sido efectivamente noticia y un tema, no sé, al 
menos en mis círculos muy comentado, explico lo que no explicaba exactamente la 
prensa. En este caso, no era Pocholo, era el tío de Pocholo que tenía un piso que había 
alquilado, se enteró de que se estaba alquilando como meublé, o sea, el arrendatario del 
tío de Pocholo se dio cuenta de que se lo había alquilado a alguien que lo estaba 
alquilando como meublé y entonces él vino a pedirnos que cerráramos el piso. Es decir, 
es una petición del propietario, que no era el Pocholo, sino que era su tío, que cuando se 
enteró de que se estaba haciendo esa actividad pidió el precinto. No es que porque sea el 
piso de Pocholo que hay una actuación más rápida que si fuera de cualquier otro. 

Blanca, justament el que t’he dit és: estem mirant quan podem començar les obres. La 
nostra voluntat és començar-les aquest mandat; això que estic dient ara no és un 
compromís perquè ho estem mirant, però evidentment com abans les comencem millor. 
Perquè, de fet, El Borsí ha estat molt de temps buit, i ara aprofitem que ja és de 
l’Ajuntament per donar-li ús. 

I sobre els vehicles de gran tonatge, que és cert que abans no t’he respost. Vam comentar 
durant molt de temps que hem encarregat un pla de mobilitat i que estem fent un pla de 
mobilitat, però això va per llarg. El pla de mobilitat no és una cosa que es faci d’un mes 
per a l’altre. I una de les mesures que s’estan estudiant, que això no serà de manera 
immediata, és –ara no me’n recordo exactament del nom tècnic– com tenir zones de 
distribució logística, per dir-ho d’alguna manera, que tu puguis tenir un lloc on aparquen 
els camions de repartiment, i a partir d’aquí, el que ja ens trobem ara mateix al Gòtic i així, 
que amb vehicles petits, que són via bicicleta i tal, es faci el repartiment justament en 
aquells barris com el Gòtic on tens carrers molt... M’estic explicant fatal, però s’entén, no? 
És: tinc un lloc on van els camions i a partir d’aquí..., lo reparto con bicicletitas por unas 
calles, que es mucho más amable que no ir con unos grandes camiones. Però això és una 
mesura que estem estudiant. 

Lina, no es que las ratas se tengan que matar a nivel europeo. Lo que yo explicaba es 
que hay una directiva europea que es la que establece, luego hay que traducirla en ley, en 
normativa y demás a nivel estatal y a nivel de ciudad, cómo hay que matar a las ratas. O 
sea, nos guste o no, Europa establece un sistema que hace que sea más lento. Entonces, 
¿qué hemos hecho nosotros? Desde el verano pasado se han aumentado en diez 
personas en Ciutat Vella el número de trabajadores que se dedican al tema de las ratas y 
se ha hecho un plan de choque de 300.000 euros, que es multiplicar por mucho el 
presupuesto, para poder actuar más veces, ya que vamos más lentos, justamente porque, 
de hecho, las ratas son un animal que se reproduce muy rápido y que tenemos que poder 
cogerlos muy rápido, tenemos que poder evitar que se reproduzcan. 

Y aquí sí que hay una parte en la que discrepo, creo que no le hemos quitado ningún tipo 
de autoridad a la Guardia Urbana y ya no es si le hemos quitado o no lo hemos quitado, 
sino la Guardia Urbana tiene que actuar y actúa cuando hay un incumplimiento de 
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normativa. Alguno te puede haber hecho un comentario, esto no lo discutiré, pero en 
absoluto hay una indicación de no actuar cuando hay un incumplimiento de normativa. 

I a Eddy, ho sento molt, jo aquí també discrepo, els serveis socials no són pitjor per als 
espanyols que per als estrangers. I també recordaria una cosa, que és que quan parlem 
de gent d’origen divers moltes vegades són veïns que porten molt de temps vivint a la 
ciutat i que, de fet, formen part de la riquesa d’aquesta ciutat. 

Y Jorge, sí, ya lo he entendido, lo que estoy diciendo es… Hay mucho material también 
hecho por los eixos comercials y también por el propio Ayuntamiento de difusión del 
comercio de barrio a nivel analógico, por decirlo de alguna manera, pero también tenemos 
que poder implementar el que es digital. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula als Geganters de la Barceloneta. 

La Sra. Carme Tomàs (en nom dels Geganters de la Barceloneta) 

Hola de nou. No pensava tornar a intervenir perquè el tema que portava ja s’havia tractat 
des de l’Associació de Veïns, que és el tema de la Casa de la Barceloneta, però és que 
ens continuen arribant informacions que són una miqueta preocupants. A nivell de barri, 
en converses de bar, de corrillo, de Ràdio Macuto, si vols, ja s’havia comentat moltes 
vegades, el que passa, que és un barri que ens coneixem tots i de vegades fas cas, no 
fas cas, però ja s’havia comentat que les anteriors juntes havien sortit per peus, havien 
sortit ja malament, gairebé fugint. Dic que en converses de bars, converses de corrillo, ja 
s’havia comentat, però que pots fer cas o no, allò de dir cuando el río suena, agua lleva, o 
no, que anteriors juntes ja havien sortit una miqueta per peus, com fugint de la Casa de la 
Barceloneta. 

El que jo pregunto, com a entitat cultural del barri, és: fa quatre anys que hi ha una 
mateixa junta, que en aquests moments està dirigida per tres persones perquè no hi ha 
tresorer, en dos anys hi ha hagut quatre treballadors que han estat acomiadats just quan 
han denunciat irregularitats. Que curiós, no? Són casualitats. És legal que hi hagi una 
junta de tres membres? És legal que no hi hagi un tresorer? Aquests treballadors que han 
estat acomiadats han denunciat justificacions poc rigoroses. Tu ens has dit abans, Gala, 
que han presentat auditories, han presentat els comptes i que l’assemblea decideix i que 
no tens per què dubtar. La meva pregunta també és: és normal que una assemblea 
decideixi i que vagin tots a una quan és una assemblea monocolor, vull dir, que no hi ha 
una diversitat de participants, sinó que la gran majoria segueixen tots una mateixa línia. 
Potser en altres moments han hagut altres participants d’altres colors que també han fugit 
o no han volgut participar del tema. 

I ara l’última que ens acaba d’arribar per mitjans de comunicació: a la treballadora María 
Jesús, que és la treballadora que porta més temps treballant en aquesta casa, li han 
demanat aquesta tarda les claus de la casa i li han dit que a partir de demà quan vagi a 
treballar les reculli davant de la Casa de la Barceloneta en una botiga que hi ha. 
Nosaltres, Geganters de la Barceloneta, com a entitat cultural del barri, demanem que es 
faci una auditoria en profunditat tant de les intervencions econòmiques que s’han fet com 
del tracte humà que s’ha portat a terme amb aquesta gent. 

Gràcies. 
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La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a l’AIPCC. 

La Sra. Maite Roca (en nom de l’AIPCC) 

Bona nit. Jo només volia demanar que estic cansada de passar pel carrer del Carme per 
vindre fins a la Rambla o fins aquí i veure la destrossa dels vidres que hi ha als serveis 
socials. O sigui, és molt trist que un edifici que està al costat de l’església de Sant Llàtzer i 
a l’entorn de la plaça Padró, que ara està molt bonica, tinguem aquells vidres d’aquella 
manera; si no es poden netejar perquè els han gravat i ja no hi ha solució, potser que es 
pintin de blanc i donin oportunitat als artistes de grafits que facin dibuixos més macos, no 
que es vegi aquella brutícia. 

Moltes gràcies. 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula a l’Associació de Veïns d’Illa 
Robador.  

El Sr. Pablo Gómez (en nom de l’Associació de Veïns d’Illa Robador) 

Buenas noches a todos. Bueno, es muy tarde y no voy a cansaros demasiado con lo que 
tenía previsto. Entonces, lo que sí que quiero deciros es que es un poco paradójico cómo 
actúa este Ayuntamiento. Cualquiera que lo escuche en los medios de comunicación 
parece que su gran preocupación es el bienestar de los vecinos, que los pisos se 
dediquen nada más que al uso de vivienda de los vecinos. Y cuando ves en sus 
actuaciones como trabaja, en realidad lo que está haciendo es echar a esos vecinos de 
sus casas. 

Nosotros vivimos en una comunidad donde hay aproximadamente cien viviendas, que se 
hicieron ahora hace diez años, se entregaron, y en los últimos dos años prácticamente el 
50% de esos vecinos han abandonado sus casas a pesar de estar casados de por vida 
con una hipoteca, en los años de la burbuja inmobiliaria. Pero en el momento en que 
estos vecinos tienen hijos se plantean marcharse del barrio y se van. Porque 
sinceramente no se puede vivir como estamos viviendo nosotros. O sea, criar hijos hoy en 
Robador o criar hijos en la calle San Rafael o criar hijos en Nou de Sadurní es todo lo 
contrario que recomienda cualquiera para criar niños. Peleas, gritos, acoso sexual en la 
calle, a las mujeres que van a entrar a su portal o eso viene cualquiera o cualquiera que 
venga a visitarles, pues, bueno, a alguna regidora de este Ayuntamiento le han pedido 
precio en la puerta mientras esperaba hablar con nosotros. Y no se puede vivir así. Y 
hace que gente que ha cogido un piso al que se ha atado para toda su vida tenga que 
alquilarlo de mala manera y marcharse a otro sitio donde se puede vivir. 

¿Qué vaticina esto? Pues esto vaticina que faltan cinco años para liberar esos pisos. 
Cuando esos pisos se puedan alquilar legalmente, pasarán a ser pisos turísticos muchos 
de ellos porque la gente dejará de tenerlos alquilados como los tiene ahora, un poco de 
tapadillo, porque no puede alquilarlos legalmente, y lo hará oficialmente. Entonces, bueno, 
dar ejemplo –dar ejemplo– de lo que decís y respetar a la gente que vive allí. 

Yo, de todas maneras, escuchándoos un poquito… Cuando en las últimas elecciones 
municipales se presentaron los nuevos partidos me fui a un mitin que estabais dando en 
la plaza…, al lado del hotel, y escuché dos intervenciones. A la segunda me marché y me 
fui, porque desde luego no tenía sentido. Había allí gente reivindicando el Raval de los 
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años sesenta, como si hubiese sido la Sarrià de entonces. Yo en los sesenta vivía en el 
Raval, vivía en la calle Cardona. Y sé lo que era el Raval en los sesenta: una mierda. 
Dicho. Y en los setenta. El Raval empieza a ser algo ahora cuando se empiezan a abrir 
parques, cuando se empieza a abrir sitios para que viva la gente, no pisos de treinta 
metros sin cuarto de baño, sin ascensor ninguno, donde no se podía vivir. Reivindicar eso 
es tercermundista. Y es un poco donde queréis llegar. Tenéis añoranza de esos vecinos 
de entonces. Esos vecinos de entonces, en cuanto cogieron muchos de ellos el dinero, se 
fueron echando leches a un sitio donde se podía vivir mejor. Sin más. 

Entonces, el tema de la limpieza, el día 31 de marzo a las diez de la mañana yo hablo con 
el encargado de la limpieza porque están limpiando en la plaza y le digo que el parque no 
se limpia. Y que no se limpie el parque significa que los niños que juegan a las ocho o 
nueve de la mañana, la mayoría de ellos pequeños, chupando los columpios y todo, están 
chupando donde han meado los perros, seguro que entran durante la noche muchos, y 
donde han meado otros cuantos, que si queréis os dejo mi móvil un rato y veis la cantidad 
de gente que llega a entrar en ese parque de noche. Y me dice: «Nos han reducido un 
servicio. El que se hacía a las siete y media de la mañana ya no se hace, se hace el de la 
noche.» Entonces delante mío les dio orden y limpiaron el parque. Y se limpió otro día 
más porque yo llamé al 900 226 226 –que ya me lo sé– y vinieron e hicieron un limpiado 
en condiciones. El resto no se limpia. O sea, si hay una infección ahí, en ese parque, 
tienen muchas posibilidades de cogerla los niños. Entonces, me dijo: «Nos han reducido 
un servicio.» Y es así. 

Un poco también me han sorprendido vuestras declaraciones, vuestra alcaldesa creo que 
ha sido, la que venía a decir a la policía que protegiese a los ocupas. Eso está muy bien, 
eso es un poco como los pájaros que disparan a las escopetas, ¿no? 

La presidenta agraeix la intervenció i dona la paraula a la Taula del Raval.  

La Sra. Maria Casas (en nom de la Taula del Raval) 

Bona nit. Fa dies que estic demanant si podeu arreglar el carrer Hospital. Me dieu que no 
hi ha pressupost i que a la millor tapareu forats, però com que he vist que el carrer de la 
Cera l’estaven arreglant, he pensat preguntar-vos a veure si ja tocava. Si tapeu forats, si 
us plau, que no sigui amb el mateix material que tapen els del carrer Riereta a prop de 
Cera, perquè periòdicament els arreglen, es tornen a foradar; els arreglen, es tornen a 
foradar. Llavors, o l’empresa us pren el pèl o el material que esteu posant és superdolent. 

Quant a la qüestió del pressupost, jo no sé com dir-vos-ho, però jo m’ho pensaria una 
mica quan repartís els diners dels pressupostos per als diferents temes que treballeu, 
perquè jo personalment no trobo lògic, Gala, que us gastéssiu diners en la passejada de 
la Rambla fent un concert i convidant –segons un diari, no sé si era veritat o mentida– 
dues-centes persones a menjar salsitxes, i al tram del carrer Hospital que no es pot ni 
caminar, que estan sortint les llambordes de sota, vull dir ja caminem per les llambordes 
en comptes de caminar per l’asfalt, la vorera està completament trencada. Jo crec que val 
més invertir en un sac de ciment i arreglar la vorera o tapar una mica els forats del carrer 
perquè sigui a benefici dels veïns que no..., mira, sopar tots en tenim a casa, encara que 
sigui un tros de pa, no cal que ens convideu vosaltres. 

Després us volia demanar pel carrer Robador, 33, la finca aquella que estan passant un 
infern. Hi ha persones grans vivint allí que estan malaltes, que tenen molts problemes, a 
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veure, si us plau, si podeu avançar el procés –no sé en quin moment està– de solució 
d’aquella finca perquè porten molts anys malament i el que els està passant ara és de 
pel·lícula de terror ja. És un mobbing total però abusiu, una cosa exagerada. Ho sento per 
la bronca, però ho havia de dir. 

La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a l’Associació de Veïns d’Illa 
Robador. 

El Sr. Cristian (en nom de l’Associació de Veïns d’Illa Robadors) 

Bona nit. Bé, ratifico una mica el que t’apuntava una mica l’Antonio. És veritat que aquest 
document que ens vau passar respecte al que faríeu a Illa Robador podria haver estat una 
mica més tècnic, hi ha tot un pròleg, que em sembla que és ficar-se en un jardí, si tampoc 
no pots després demostrar que realment el que posa allà és totalment cert.  

De la mateixa manera també dir-vos que, bé, vosaltres aposteu més per una mediació, 
donat que hi havien altres mesures quant al treball sexual, que no havien funcionat i 
s’havia demostrat, i tampoc és cert. Jo ho dic una mica pel carrer Sant Ramon. Al carrer 
Sant Ramon la prostitució ara ja no hi és perquè es van desallotjar aquelles persones que 
explotaven les altres, que se n’aprofitaven. Hi havien unes persones que es dedicaven a 
ocupar pisos que estaven buits i muntaven un meublé i d’alguna manera aquest meublé 
és la clau perquè la treballadora sexual hi pugui treballar. Clar, d’aquesta manera les 
tenien als seus peus. Si es tanquen... Aleshores potser des de la «vivenda»..., es va 
millorar la vida al carrer. 

De fet, a les primeres taules ciutadanes que vaig assistir hi assistia gent del carrer 
Robador i el carrer Sant Ramon, gent del carrer Robador que portava quaranta anys vivint 
allà i de Sant Ramon també. Tots ens acabàvem queixant de les mateixes coses, els que 
vivien de tota la vida al carrer Sant Ramon i els que vam arribar nous.  

Bé, l’únic que volia dir del tema és que si seguim treballant i seguim assegurant-nos que 
la gent faci servir les «vivendes» per viure-hi i no per fer altre tipus d’activitats, em sembla 
que el resultat serà que els carrers, carrer Robador, etcètera, milloraran en uns aspectes. 

A mi em sobta una mica també el que deies a la revista Masala, em sembla, en una 
entrevista. També hi ha un punt que jo no l’acabo d’entendre molt bé, però sembla com si 
estigués insinuant que l’aposta que vingués gent d’altres barris a viure a Ciutat Vella o al 
Raval s’havia demostrat problemàtica. Jo no crec que sigui problemàtica, perquè és que jo 
quan parlo amb veïnes que porten quaranta-sis anys, com la senyora Marina, i ens trobem 
a la plaça Salvador Seguí i ens queixem de les mateixes coses, no crec que... O sigui, el 
problema no està que vinguessin fa deu anys uns veïns nous. I més que en deuen haver 
vingut, no? A vegades hi ha una regeneració als barris; crec que és bo, no crec que sigui 
aquest el problema. El problema és quan surts de casa i et trobes una xeringa. Aquest és 
el problema. És un problema de gestió. I és un problema de gestió vostra en els conflictes 
o en tractar segons quines problemàtiques. Jo crec que estan poc coordinats i mal 
gestionats moltes vegades, si no, no ens trobaríem aquí els veïns que porten cinquanta 
anys i els que porten deu i els que porten cinc queixant-nos de les mateixes coses. Aquest 
era un dels punts que volia dir. 

Quant a barrejar veïns, crec que és bo. A les escoles de primària als alumnes s’acostuma 
a barrejar-los cada any o cada dos any, ja no és allò que hi havia un grup que tota la vida 
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fa tota la cursa a l’escola, sinó ja és normal. No podem tornar a los niños con los niños y 
las niñas con las niñas. O sigui, aquí ens hem de barrejar. Estem dins d’una ciutat. Això 
que dius que vinguin veïns d’altres barris a gaudir de les millores que s’han fet en un barri 
és una bajanada. Més que res perquè em sembla que, si vivim a la ciutat de Barcelona, 
paguem tots els mateixos impostos. O sigui que si es milloren barris, la gent va moltes 
vegades a viure a un altre barri per un tema d’ubicació, el meu, jo vaig caminant a tot 
arreu, jo em desplaço a peu, jo no faig gairebé servir ni... 

Moltes gràcies. 

La presidenta agraeix la intervenció i passa la paraula a la regidora. 

La regidora 

Carme, hi insisteixo, la Casa de la Barceloneta estem parlant d’un equipament que és de 
gestió cívica, que té autonomia en la seva gestió, que de fet la junta no porta quatre anys, 
sinó, si no ho recordo malament, que està des de desembre de 2014, o sigui no són 
quatre anys. Nosaltres fem les comissions de seguiment, els demanem l’auditoria cada 
any, que la del 2016 l’han presentada. A mi no em consta en absolut –i ja sabem, a més, 
que la Barceloneta és molt donada als rumors– que hi hagin fet fora la María Jesús, que a 
més és una treballadora que, si no ho tinc malament entès, té un contracte indefinit. 

Llavors, si pot actuar amb o sense tresorer, això depèn dels estatuts de la Casa, que 
insisteixo que crec que hi ha gent prou diversa a l’assemblea de la Casa com per ser... 
Una altra cosa és qui hi va, però els socis de la Casa crec que són prou diversos. O sigui, 
si la gent no va a l’assemblea no se la pot obligar. I, de fet, pel que tinc entès també, hi ha 
hagut diversos intents de renovació de la junta, almenys de buscar tresorer quan va 
desaparèixer el tresorer actual, i ningú no es va presentar voluntari. 

En tot cas, insisteixo que estem parlant d’un equipament que té gestió cívica, que, per 
tant, té autonomia..., no és que tingui autonomia perquè li deixem, sinó que és 
responsable de la gestió de la Casa, la qual cosa implica la programació, la gestió dels 
treballadors. Si es vol canviar el model, se’ns ha de comunicar i s’ha de decidir. No ho ha 
de decidir l’actual junta ni la junta que vingui, s’ha de decidir en una assemblea i suposo –
això no ho sé– que els estatuts tindran regulats quin percentatge de gent ha de poder 
participar en una votació d’aquest tipus. I jo, vist també com ha anat això, que hi ha hagut 
diferents informacions que han sortit a premsa, d’altres que no..., sí que diria que em 
creuré això que em vingui documentat, per dir-ho d’alguna manera. 

Llavors, Maite, apuntem això i parlem amb serveis socials perquè netegin els vidres del 
carrer Carme. 

Pablo, creo que nadie está reivindicando el Raval de los sesenta, que de hecho vosotros 
lo vivisteis, yo no. De hecho, yo no existía en los sesenta. Entonces, varias cosas. 
Nosotros en nuestros mítines invitábamos a gente, y la gente habla y dice lo que quiere, 
pero no es la reivindicación que estábamos haciendo nosotros. Yo sé que hice una 
reivindicación de Vázquez Montalbán, que, si no recuerdo mal, empecé con esa frase de 
«Nosotros somos los que nacimos en los barrios que os sobraban», que es una frase de 
Montalbán que me parece muy indicativa y muy ilustrativa de una época y de una forma 
de hacer. En todo caso, no se reivindica el Raval de los sesenta, porque yo también creo 
que en el Raval ha habido mejoras con parte del planeamiento urbanístico. Pero sí que se 
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reivindica que el Raval no pierda parte de su esencia. Y su esencia no quiere decir 
necesariamente esta parte que tiene que ver con vulneración de derechos o con 
condiciones indignas de vida. Bueno, esto luego lo junto con la respuesta a Cristian. 

Solo dos cosas. Una es, si te han dicho que el 31 de marzo se ha reducido el convenio, 
insisto, no es cierto, pero creo que en la reunión que habéis tenido antes ya hemos 
dicho… O sea, revisamos porque no puede ser que a nosotros se nos diga que no y que 
solo ha habido un cambio de horario y que vosotros digáis que efectivamente se limpia 
menos. Y, de hecho, el parque infantil es uno de los parques infantiles más usados del 
distrito y tenemos que tener cuidado de que efectivamente haya un buen uso. 

Llavors, Cristian, jo crec que nosaltres una de les coses que no hem intentat mai és 
amagar-nos i sempre hem sigut molt sincers en com veiem les coses i què creiem que 
s’havia de fer. Una altra cosa és que potser ens equivoquem. Crec que el pròleg de la 
mesura també intenta mostrar el relat i quina interpretació fem nosaltres del que ha passat 
al Raval. Perquè crec, igual que ens passa a Arc del Teatre, que quan tens un 
planejament urbanístic que s’executa i que triga tants anys en executar-se, com ha sigut 
el PERI del Raval, i que s’ha fet de determinada manera, això també genera fractura 
social. No dic que no estigui bé el PERI; de fet, els PERI, i sobretot els primers PERI, els 
dels vuitanta –jo conec millor el de la Barceloneta que el del Raval, però el del Raval 
també el conec–, em sembla que són planejaments urbanístics que ja m’agradaria que 
durant tota l’època posterior s’haguessin fet amb la mateixa cura i amb la mateixa finor i 
exhaustivitat de conèixer el territori en què s’estava intervenint en els primers PERI.  

De fet, el Javier Alegría explica una cosa –el que porta el diari El Raval– que em sembla 
molt il·lustratiu també, que apunta un lloc, que diu: si et fixes, al Raval la gent que té com 
la meva edat, una mica menys i una mica més, que tenen entre trenta-tres i quaranta-set 
anys, no hi és perquè en realitat vam tenir tant de temps un plantejament urbanístic 
pendent d’executar que la gent per projectar la seva vida va acabar marxant. I és veritat 
que tens o la gent més jove i que ha arribat més tard, però la gent de tota la vida que és 
de la meva generació, una mica més gran, no hi són. Llavors, el que fem és una lectura i 
jo crec que aquí també hi ha gent que no està quantificada on va marxar. 

Dit això, al carrer Sant Ramon el problema que tenim justament és que sí, se suposa que 
desapareix la prostitució al carrer Sant Ramon, però es desplaça dos-cents metres més 
cap a dalt i el que tens és més intensitat. Això són dades també de l’Agència ABITS. Jo 
estic d’acord que hem de fer servir l’habitatge per viure-hi. I aquí, de fet, hi han diferents 
inspeccions i altres coses, jo crec que tenim un problema també amb com gestionem. Bé, 
s’ha de fer que l’habitatge sigui per viure-hi i, de fet, s’actua, i ho vam explicar. El que sí 
que mirem és amb cura que quan tanquem un meublé no sigui la casa que aquesta 
persona fa servir, sinó que quan tanquem meublés efectivament siguin meublés. 

La veritat que l’entrevista de Masala va ser fa un any, i, per tant –com que tant tu com 
l’Antonio hi feu referència–, hi han coses que no me’n recordo, però, si no ho recordo 
malament, el que explicava no..., i em sap greu que m’hàgiu mal interpretat. No deia: «No 
ha de venir gent nova a viure al barri.» De fet, parlava d’un fenomen del qual últimament 
es parla molt, que és el de la gentrificació. No és ningú més té dret a viure en un barri si 
no és de tota la vida. Això és completament absurd i efectivament està molt bé que hi hagi 
aquesta riquesa. El que explicava és –crec, insisteixo que fa un any– que moltes vegades 
l’actuació de l’Administració s’ha fet per evitar i per fer fora determinada població, que això 
ha suposat que després ha vingut altra població, però és que això ha sigut una voluntat 
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també i una inèrcia de l’Ajuntament. I el que deia és –benvinguda sigui la diversitat i gent 
nova que ve a viure al barri, clar que sí– que quan nosaltres fem millores en l’espai públic 
o al districte, i de fet el Pablo deia: «Ostras, pues yo vivía aquí en los sesenta y cómo era 
el Raval en los sesenta», aquestes millores han de ser millores també per a la gent que hi 
viu ara mateix, no ha de ser perquè aquesta gent acabi marxant. Ara, potser és molt tard i 
no sé si m’estic explicant bé. Si no m’estic explicant bé, després et responc millor. 

Llavors, sí que crec que al carrer Robador es van generar unes expectatives sobre què és 
el que seria el carrer Robador que no es va explicar tota la complexitat que té el carrer 
Robador. Això vosaltres ho sabeu millor que jo, però jo tinc aquesta impressió. No deia 
que no havia de venir gent nova a viure al barri. En cap cas deia això. 

La presidenta agraeix la intervenció i obre el segon torn de paraula. 

La Sra. Carme Tomàs 

Com que ja sé que està tot gravat, jo en cap moment he dit que hagin acomiadat la María 
Jesús, només que aquesta tarda li han demanat les claus de la Casa de la Barceloneta, 
quan durant tot aquest temps les ha tingut. Casualitat que aquest matí fan la roda de 
premsa i aquesta tarda li demanen les claus. Si això pot ser un acomiadament o no, ja ho 
veurem, però també seria molt casual que fos així. En qualsevol cas, les dues coses 
xoquen. 

Dius que la gestió és cívica, és una junta triada per una assemblea, etcètera, decideixen 
què fan amb les seves dotacions i amb les seves manifestacions culturals. Casualitat 
també que tots els que reben una subvenció són tots del mateix color. Però, bé, això ja és 
malpensar. I com tu ben bé has dit, la Barceloneta és la Barceloneta. Però, mira, dona 
molt per pensar. 

L’última cosa només: els diners d’on surten per a aquesta gestió cívica? Només això. 

El Sr. Pablo Gómez 

Lo que hablábamos de la no actuación de Guardia Urbana. La Urbana el mismo día 31 de 
marzo, bajo, porque hay un señor dentro del parque infantil bebiendo cerveza, a decirles 
que entre y saquen a este señor de allí dentro. Ese señor se queda con mi cara y se da 
cuenta, porque me ve bajar, porque me ve hablar con ellos y porque inmediatamente los 
guardias suben a echarle. Y empieza a amenazarme. Es una consecuencia de que ellos 
no hacen su trabajo cuando deben. Eso mismo se les dice en otro tema. ¡Ah!, sí, en La 
Monroe tienen una música puesta a todo volumen durante todo el día y llamamos a la 
Urbana. Y los veo que están allí abajo y bajo y se lo digo. Me dice: «Llame usted al 010 
porque nosotros estamos aquí para la prostitución.» No pueden dirigirse al 
establecimiento y decirles que tienen una música excesivamente alta sin tener licencia 
para tener música, sino que hemos de ser los vecinos los que llamemos al 010. 
Efectivamente, vienen y la hacen callar, pero eso os da una idea de que ellos están allí 
tomando el sol. 

El Sr. Cristian 

Bé, quant al que dius de l’article de la revista Masala, era només una reflexió. Si no ho 
podem explicar molt bé, hem d’anar una mica «al tanto» amb aquests temes sensibles, 
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perquè semblava que hi hagin uns veïns que hagin creat aquí uns problemes respecte a 
uns altres. 

Quant al que dius del carrer Sant Ramon, tampoc no recordo jo que hi hagués un 
increment de les treballadores sexuals al carrer Robador quan va deixar d’haver-hi 
prostitució al carrer Sant Ramon. De fet, a totes les taules ciutadanes, que sempre he 
assistit, més o menys el nombre de treballadores sexuals sempre es manté en el mateix, 
o sigui que no podem dir que això hagi anat en detriment. Tampoc recordo veïns del 
carrer d’en Robador queixant-se amargament que no hi hagués prostitució al carrer Sant 
Ramon perquè s’havia traslladat tota a Robador, no quadra. És una cosa que vau dir a 
TV3, en aquella entrevista a Els Matins junt amb la Mercè Meroño, però compte també, 
perquè aquests són missatges que són falsos i a base de dir-los moltes vegades al final 
sembla que siguin veritat. De fet, allà l’entrevistadora va haver-hi un moment que també 
ho repetia ella mateixa. I dic, no, no comencem a desvariar d’aquesta manera. 

Gràcies. 

La presidenta agraeix les intervencions i dona la paraula a la regidora. 

La regidora 

Responc primer a la Maria. Bé, no és el mateix el pressupost que hi havia per aquest acte 
que vam fer a la Rambla, que no recordo si eren 4.000 euros, que el que suposa fer una 
intervenció al carrer Hospital. En tot cas, si hi han trams concrets que tenen forats i que 
tenen problema per als vianants i la resta, parla després amb el Coll perquè una cosa és 
que no reformin tot el carrer i una altra cosa és que aquests trams que puguin tenir forats 
o que puguin ser problemàtics per als vianants sí que hem de poder arreglar-los de 
manera ràpida. 

Llavors, amb Robador, 33, aquesta finca –que ho saps tu també– que es va expropiar i tot 
això, el que ens va passar és que l’anterior propietari continuava extorsionant i fent veure 
que era el propietari del local. Llavors, ara mateix, també per l’actuació tant d’inspecció 
com de Guàrdia Urbana, està imputat penalment i en principi ha d’haver cessat amb 
aquesta activitat. Igualment, si teniu constància que continua assetjant la gent que hi viu, 
feu-nos-ho saber, si us plau. 

Carme, perquè ens entenguem, és com si jo ara hagués d’intervenir en la política laboral 
de La Casa dels Entremesos. O se’m presenten proves perquè hi ha una cosa que és 
com molt greu o si jo ara anés a La Casa dels Entremesos a dir-li a qui sigui, a la junta: 
«Això ho has de fer així o això aixà», la junta em diria que estic ficant-me on no em toca. 
Doncs, una mica és el mateix. 

Jo crec que sí. I que aquí també es vol anar més enllà del que realment és. 

Pablo, de fet, s’ha reforçat ara la presència de la Guàrdia Urbana a la zona i hi ha una 
patrulla més, potser hi han coses puntuals en les quals no intervé, però perquè també en 
aquella zona, que no és només el carrer Robador i el carrer Sant Rafael, tenim molta 
activitat i són patrulles que a vegades han de pujar a coses que passen al carrer Hospital, 
que és un lloc on també passen moltes coses, però jo crec que hi ha molta activitat policial 
en aquella zona. 
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Cristian, si vols, la propera vegada el que fem és..., acabo de comprovar-ho, però això ho 
diem perquè són les dades d’ABITS, no és que ens ho inventem nosaltres. D’ABITS, que 
és l’agència municipal que es dedica a això i que ja es dedicava a això abans que 
nosaltres estiguéssim. Per això ho diem bàsicament. 

Bé, amb això, bona nit i bones vacances. 

 

En no haver-hi altres assumptes a tractar, la presidenta agraeix la presència i la 
participació a tots els assistents i aixeca la sessió a les 23.29 h.  
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